
 شهردار اصفهان:

اصفهانی ها چگونه قبول کنند زاینده رود که 4هزار 
سال جاری بوده، در یک دهه خشک شود؟
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صرامی، مدیرمجموعه سیتی سنتر در 
گفت وگو با اصفهان زیبا:

مراکز گردشگری و تجاری 
زمان ماندگاری گردشگران را 

افزایش می دهد

در حاشیه مراسم بزرگداشت هفته دولت؛

وزیر ارتباطات به نگرانی آیت الله مکارم شیرازی
 درباره نسل سوم موبایل پاسخ داد

با موافقت معاون اول رییس جمهور؛ 

ستاد ملی احیای حوضه آبریز
  زاینده رود  تشکیل می شود 

 رییس جمهور درگذشت
  پدر شهیدان بارفروش 

را تسلیت گفت

بزرگ ترین شهربازی خاورمیانه رسما  افتتاح شد 

خاطره ها در »شب خاطره ها « در »شهر رویاها« زنده شد
معاون اول رییس جمهور:

 وضعیت این روزهای زاینده رود برای هیچ ایرانی
 قابل تحمل نیست

 مجموعه س��يتي س��نتر اصفه��ان ب��ه عن��وان یکی از 
ب��زرگ ترین و م��درن ترین مجتمع های گردش��گري، 
تجاري و تفریحي کشور مطرح اس��ت؛ تا جایی که وزیر 
امور اقتصادی و دارایی در دیدار اخير خود از این مکان، 
این مجموعه بزرگ را یک مجموعه  کامل و دارای بهترین 

امکانات دانست و ابراز اميدواری کرد که هر چه 
زودتر به صورت کامل افتتاح شود....

وزیر ارتباطات دیروز در حاشيه مراسم بزرگداشت هفته دولت 
که در وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات برگزار شد با تشکر از 
تمام مراجع عظام و آیت الله مکارم شيرازی به خاطر تذکرشان 
درباره اعطای مجوز نسل سوم به اپراتورهای تلفن گفت: باید در 

نظر داش��ت که در این وزارت به دنبال آنيم که مسایل اخلاقی 
و فرهنگی را در اولویت خود قرار دهيم و تا زمانی که پيوس��ت 

فرهنگی مربوطه امضا نشود، تمام خدمات مثل دو 
سال قبل ارایه می شود. وی با اشاره به ...

همزمان با برگزاری جشنواره بین المللی 
فیلم کودکان و نوجوانان؛

برای تماشای نمایش های 
کودکانه به چهارباغ، پل خواجو 

و سی و سه پل بروید
مدیرعام��ل س��ازمان فرهنگی و تفریحی ش��هرداری 
اصفهان از اجرای نمایش و تئاترهای خيابانی همزمان 
با برگزاری بيس��ت و هشتمين جش��نواره بين المللی 
فيلم کودکان و نوجوانان در خيابان های شهر اصفهان 
خبر داد. مهدی بقایی افزود: این نمایش ها با موضوع 

کودکان و نيز جشنواره فيلم کودکان و نوجوانان 
همه روزه عصرها در شهر اجرا می شود...
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آگهی فراخوان شرکت سهامی ذوب آهن اصفهان

آگهی فراخوان شرکت فولاد مبارکه اصفهان )کدآگهی: ر-93077(

روابط عمومی شهرداری مبارکه

فرا رسیدن هفته دولت
بر دولتمردان مبارک باد

 مهلت ارایه
پیشنهاد

 مهلت دریافت
اسناد

موضوع نوع فراخوان شماره  ردیف

93/7/23 93/6/23 خرید کابل مسی هسته ای )زمینی( 95×185×3 9300685 مناقصه 1

93/6/24 93/6/13 فروش الكترود گرافیتی و بلوک کربنی ضایعاتی 93-19 مناقصه 2

93/6/19 93 /6/8 9301318 خرید یک ردیف گیربكس مناقصه 3

93/6/19 93/6/9 تعمیر و نگهداری تجهیزات الكتریكی کارخانه 9208282 R2  تجدید
مناقصه

4

93/7/7 93/6/18 4 ردیف بالشتک نورد 9204759 مناقصه
بین المللی 

5

 مهلت ارسال
 مدارک

 نوع شماره موضوع
 فراخوان

ردیف

1393/06/17 طراحی و تهیه، ساخت و نصب، تست و راه اندازی، آموزش 
و تضمین عملكرد پایپینگ و کلیه اجزاء وابسته به صورت 

 Filling و Makeup هوایی جهت تامین آب صنعتی
سیستم خنک کننده کوره های قوس در مدول B و A ناحیه 

EPC فولادسازی در شرکت فولاد مبارکه به صورت

48374778 مناقصه 1

1393/06/22 نصب و ارایه خدمات پشتیبانی نرم افزار 
DIGSILENT  POWER  FACTORY در واحد توزیع 

برق و سیالات شرکت فولاد مبارکه

***** مناقصه 2

1393/06/22 انجام داده برداری سه بعدی و سیموله نمودن سگمنتها، 
الایمنت سگمنتها و تنظیم نهایی سگمنتها و غلطک های 

ماشین ریخته گری شرکت فولاد مبارکه 

***** مناقصه 3

روابط عمومی ذوب آهن اصفهان

ضمنا لیست استعلام های مربوط به خریدهای متوسط) بدون برگزاری مناقصه( در سایت شرکت به آدرس ذیل درج می گردد. 

نوبت اول

سایر موارد:
 1-زم�ان دریاف�ت اس�ناد: از تاری�خ نش�ر آگه�ی نوب�ت اول ت�ا پای�ان س�اعت اداری مهل�ت 

دریافت اسناد )مندرج در جدول(
 2-جه��ت اط��لاع از مح��ل دری�اف��ت اس��ن�اد و ک�س�ب اط�لاع�ات ب�ی�ش�تر ب��ه آدرس

 www.esfahansteel.com مراجعه فرمایید. 

جهت دریافت اسناد و کسب اطلاعات بیشتر به نشانی www.msc.ir مراجعه فرمایید. 

روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه اصفهان 

لطفا کمربندهای ایمنی خود را ببندید
   سرعتی باور نکردنی                                             پاسخی به نیاز اینترنت پرسرعت شما 
   حتی اگر خط تلفن نداشته باشید                      یا مشکل مخابراتی داشته باشید 

دارای مجوز توزیع اینترنت ISDP به شماره 12-13-105 
صادره از سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی 

تلفن تماس:36205196 
www.shabakieh.com

س�ت ویژه نامه سیا



 رییس کمیس��یون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس با اش��اره به انهدام پهپاد رژیم صهیونیستی 
توسط پدافند سپاه پاسداران گفت: این حادثه نشان 
می دهد به چه میزان فردو به عن��وان جایگاهی که 
دارای پدافند غیرعامل اس��ت حائ��ز اهمیت بوده و 
حتما باید تیم مذاکره کننده هس��ته ای از موقعیت 
 فردو در مذاکرات به عنوان یک جایگاه منطقی برای غنی سازی دفاع

 کن��د.  علاالدی��ن بروج��ردی رییس کمیس��یون امنی��ت ملی و 
سیاست خارجی مجلس در پی بازدید از نمایش��گاه صنایع دفاعی 
ایران،  گفت: ما امروز از توانمندی ه��ای راهبردی دفاعی مقتدری 
برخوردار هستیم. وی افزود: گستره این توانمندی ها در بخش های 

مختلف دفاع کشور بسیار قابل توجه است. 

   توانمندی بالا در صنعت دفاع
رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاس��ت خارجی مجلس تصریح 
کرد: راهبرد "ما می توانیم" که توس��ط بنیانگذار انقلاب جمهوری 

اسلامی ایران مطرح شد و رهبرمعظم انقلاب با جدیت این راهبرد 
را پیگیری می کنند، موجب شده است ما در عرصه صنعت دفاعی از 

توانمندی های بسیار بالایی برخوردار باشیم. 

   توان مقابله با هر تعرض
وی ادامه داد: با توجه به سیاست بومی سازی نظامی این توانمندی ها 
بدون تردید توان مقابله با هر تع��رض احتمالی علیه ایران را خواهد 

داشت.

   رصد جدی هر گونه نفوذ در فضای کشور
نماینده بروجرد در مجلس تاکید کرد: این سیاست ها موجب شده تا 
هر تهدیدات مانند تهدید رژیم صهیونیستی علیه جمهوری اسلامی 
نتواند عملی ش��ود و علاوه بر آن هر گونه نفوذ در فضای کش��ور با 

جدیت رصد می شود.

170 RQ نشاندن سالم   

وی اظهارداشت: از آنجایی که پیشرفته ترین صنایع دفاعی جهان در 
اختیار آمریکاس��ت ولی ایران موفق شد، هواپیمای بدون سرنشین 
RQ 70 را سالم به زمین بنشاند و با توانمند فنی آن را مشابه سازی 

کند که چندی پیش توسط رهبر انقلاب رونمایی شد. 

   انهدام پهپاد رژیم صهیونیستی 
رییس کمیس��یون امنیت ملی، گفت: چن��د روز پیش هم با قدرت 
راداری نیروهای مس��لح علی رغم رادار گریز بدون پهپاد متعلق به 

رژیم صهیونیستی را شناسایی و منهدم کرد.

   قدرت ایران برای مقابله با هر تعرض 
بروجردی تاکید کرد: مجموعه این توانمندی ها شرایطی را ساخته 
است که جمهوری اس��لامی ایران در موقعیتی قرار بگیرد که هیچ 

قدرتی نتواند متعرض کشور ما شود. 

   سیاست دفاعی ما بازدارنده است
وی خاطرنشان کرد: سیاست دفاعی ما بازدارنده است و توان موشکی 
ما تهدیدی علیه هیچ کشوری نیست و سیاست ما و کشورهای جهان 

صلح و دوستی است. 
 

   ضرورت افزایش توان دفاعی  
رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس اظهار داشت: 
با توجه به تجربه تلخ هشت سال جنگ تحمیلی بالا بردن توان دفاعی 

و قدرت بازدارندگی ضرورتی اجتناب ناپذیر است.

   حمایت دولت و مجلس از نیروهای مسلح  
وی افزود: همان گونه ک��ه رئیس جمهور به عنوان رئیس ش��ورای 
امنیت ملی در بازدید ازنمایشگاه صنایع دفاعی گفتند، ضروری است 
حمایت دولت و مجلس از نیروهای مس��لح در جهت بالا بردن توان 
دفاع و نظامی ادامه پیدا کند. رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس اظهار داش��ت: ما هم در این کمیس��یون با جدیت 

موضوع حمایت از نیروهای مسلح را پیگیری خواهیم کرد. 

   انه�دام پهپ�اد رژیم صهیونیس�تی، قب�ل از هرگونه 
بهره برداری   

وی در بخش دیگری از س��خنان خود به معاون حفاظت اطلاعات 
سازمان انرژی اتمی اشاره کرد که گفته بود پهپاد رژیم صهیونیستی 
قبل از هرگونه بهره برداری منهدم شده است، گفت: بله همین طور 
است این پهپاد قبل از نزدیک ش��دن به منطقه مورد نظر و هر گونه 

بهره برداری منهدم شده است. 

   انهدام پهپاد رژیم صهیونیستی، توسط پدافند سپاه 
بروجردی تاکید ک��رد: این پهپاد توس��ط پدافند قدرتمند س��پاه 

پاسداران انقلاب اسلامی منهدم شده است.

   رادارهای تیزبین جمهوری اسلامی ایران 
بروجردی هم چنین در مورد اینکه چگونه این پهپاد از مرز عبور کرده 
و تا مرکز ایران آمده است، گفت: با توجه به این که این هواپیما بسیار 
کوچک و رادار گریز است در ارتفاع بالا حرکت می کند ولی آنچه مهم 
است این که از دید تیزبین رادارهای جمهوری اسلامی ایران مخفی 
 نماند و قبل از نزدیک ش��دن به این منطقه حس��اس منهدم شده

 است. 

   تیم مذاکره کنن�ده از جایگاه فردو برای غنی س�ازی 
دفاع کند

رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس تصریح کرد: 
این حادثه نش��ان می دهد به چه میزان فردو به عنوان جایگاهی که 
دارای پدافند غیرعامل است حائزاهمیت بوده و حتما باید تیم مذاکره 
کننده هسته ای از موقعیت فردو در مذاکرات به عنوان یک جایگاه 

منطقی برای غنی سازی دفاع کند. 

   پیگیری بین المللی
بروجردی در پایان خاطر نش��ان ک��رد: ایران ح��ق دارد در مجامع 
بین المللی از حقوق خود دفاع و موضوع ورود پهپاد رژیم صهیونیستی 

به فضای ایران را پیگیری کند.

نشست خبری روحانی شنبه
 برگزار می شود 

معاون ارتباطات و اطلاع رس��انی دفتر رییس جمهوری گفت: نشس��ت 
خبری حجت الاسلام و المسلمین دکتر حس��ن روحانی رییس جمهور 
عصر شنبه هشتم شهریور ماه 93 برگزار می شود.   پرویز اسماعیلی با اعلام 
این خبر افزود: در این نشست خبری که در آخرین روز از هفته دولت و نیز 
 آغاز دومین سال فعالیت دولت یازدهم برگزار می شود، خبرنگاران ارشد 
رس��انه های مهم داخلی و خارجی حضور می یابند. وی ادامه داد: رییس 
جمهوری در این نشست خبری که به صورت زنده از شبکه های داخلی و 
بین المللی پخش می شود، ضمن ارایه گزارشی از عملکرد یک ساله دولت 
تدبیر و امید به محضر ملت شریف ایران؛ پاسخگوی پرسش خبرنگاران در 

حوزه های مختلف سیاسی، اقتصادی و اجتماعی خواهد بود.  

نیروی زمینی ارتش رزمایش پهپادی 
برگزار می کند 

جانش��ین فرمانده نیروی زمینی ارتش جمهوری اسلامی ایران گفت: 
رزمایش پهپادی این نیرو در آبان ماه س��ال جاری برگزار می شود. امیر 
کیومرث حیدری در حاش��یه تحویل آخرین دس��تاوردهای س��ازمان 
تحقیقات و جهاد خودکفایی نیروی زمین��ی به یگان های عملیاتی این 
نیرو، اظهار کرد: هنوز مکان رزمایش پهپادی مش��خص نش��ده است. 
جانشین فرمانده نیروی زمینی ارتش جمهوری اسلامی ایران در پایان با 
بیان اینک ه نیروی زمینی رزمایش مشترکی نیز با سپاه برگزار می کند، 

گفت: تاکنون زمان و مکان این رزمایش نیز مشخص نشده است.

یک هفته پر ترافیک میان مسکو و تهران 
سفیر ایران در مسکو از سفر چندین هیات ایرانی به روسیه در هفته جاری 
خبر داد. مهدی سنایی سفیر ایران در مسکو، در صفحه فیس بوکش نوشت: 
در حالی که کمیسیون مشترک اقتصادی تا دو هفته دیگر با حضور مقامات 
دولتی و چند صد ت��ن از نمایندگان بخش خصوصی دو کش��ور در تهران 
برگزار می شود. این هفته نیز شاهد رفت و آمد قابل توجهی میان مسکو و 
تهران هستیم. روز دوشنبه دکتر فرهادی رییس هلال احمر ایران به دعوت 
همتای روس خود و همچنین گروه دبیرخانه خزر در وزارت خارجه به همراه 
دکتر ممتاز برای شرکت در دور سی و هشتم نشست خزر وارد مسکو شدند. 
چهارشنبه نیز رحیم پور معاون وزیر خارجه و همچنین چند تن از مسوولان 
سازمان انرژی اتمی به دعوت طرف روس وارد روسیه می شوند. سفر دکتر 
ظریف، وزیر امور خارجه به مسکو در این هفته البته از برجستگی خاصی در 
این میان برخوردار است. در پایان هفته نیز گروهی از نمایندگان کمیسیون 
اقتصادی مجلس به همراه مسوولان گمرک و همچنین جمعی از اساتید 
دانشگاه علم و صنعت برای بازدید از مراکز علمی وارد روسیه می شوند. هم 

اکنون نیز یک گروه پارلمانی از روسیه در تهران به سر می برد.

 ابراز نگرانی ایران از تشدید خشونت
 و درگیری در لیبی 

س��خنگوی وزارت امور خارجه ضمن ابراز نگرانی از تش��دید خش��ونت و 
درگیری و به خطر افتادن جان غیرنظامیان در لیبی، همه طرف های درگیر 
را به خویشتن داری و حل و فصل مسالمت آمیز مسایل از طریق گفت وگو 
دعوت کرد. مرضیه افخم، سخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص تحولات 
اخیر لیبی، ضمن ابراز نگرانی از تشدید خشونت و درگیری و به خطر افتادن 
جان غیرنظامیان در این کشور، همه طرف های درگیر را به خویشتن داری و 
حل و فصل مسالمت آمیز مسایل از طریق گفت وگو دعوت کرد. افخم ضمن 
تاکید بر اهمیت تعیین سرنوشت آن کشور به دست مردم لیبی، هرگونه 

دخالت خارجی و توسل به زور در لیبی را مردود دانست.

 تحرکات جدید در روابط ایران 
و عربستان 

سایت تحلیلی دنیا بولتنی ترکیه در تحلیلی با عنوان تحرکات جدید میان 
ایران و عربستان سعودی، نوشت: سفر حسین امیرعبداللهیان، معاون وزارت 
خارجه ایران اولین سفر رسمی دوجانبه یک مقام ایرانی پس از بر روی کار 
آمدن حسن روحانی، رییس جمهور ایران به عربستان است. به نوشته این 
سایت تحلیلی، امیرعبداللهیان در این سفر در راستای تماس های رسمی 
خود با مقامات سعودی از جمله سعود فیصل، وزیر امور خارجه این کشور 
دیدار و گفت وگو می کند که به نظر می رس��د چگونگی گسترش روابط دو 
کشور و مسایل منطقه ای از جمله سوریه و عراق از محورهای گفت وگوی دو 
طرف باشد. این سایت ترک در ادامه آورد: این سفر از اهمیت بالایی برخوردار 
است زیرا می تواند برای آینده روابط ایران و عربستان سعودی تعیین  کننده 
باش��د. چندی پیش در ماه می وزیر امور خارجه عربس��تان از محمدجواد 
ظریف، وزیر امور خارجه ایران برای س��فر به این کشور دعوت کرده بود اما 

ظریف به دلیل مشغله کاری نتوانست به این سفر برود.
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ایــــــران

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

اخبــار کوتــاه

سخنگوی کاترین اشتون، مسوول سیاست خارجی اتحادیه اروپا 
تأیید کرد: اش��تون و محمدجواد ظریف، وزیر ام��ور خارجه ایران 
روز دوشنبه هفته آینده در بروکس��ل دیدار خواهند کرد. به نقل 
از خبرگزاری رویترز، مایا کوس��یانچیک یک س��خنگوی کاترین 
اشتون روز دوشنبه در گفت وگو با خبرنگاران اظهار کرد: من تأیید 
می کنم که خانم اش��تون روز اول س��پتامبر یعنی دوشنبه هفته 
آینده در چارچوب مذاکرات هسته ای ایران با وزیر امور خارجه این 
کشور دیدار خواهد کرد. کاترین اشتون مسوول سیاست خارجی 
اتحادیه اروپا در واقع گروه 1+5 شامل آمریکا، روسیه، چین، فرانسه، 
انگلی��س و آلمان که هم اکن��ون در حال انجام مذاک��رات با ایران 
هستند را هدایت می کند. این کش��ورها در نوامبر سال گذشته به 

توافقی اولیه در خصوص برنامه هسته ای ایران و کاهش تحریم های 
بین المللی علیه این کشور دست یافتند. آنها پس از گذشت شش 
ماه از این توافق و پس از آن که نتوانس��تند به راه حل نهایی برسند 
این مذاکرات را چهار ماه دیگر یعنی تا 24 نوامبر سال 2014 تمدید 
کردند. سخنگوی اشتون همچنین گفت: دیدار هفته آینده اشتون 
و محمد جواد ظریف دیداری مهم برای آماده شدن به منظور دور 
بعدی مذاکرات محسوب می شود. همچنین روزنامه وال استریت 
ژورنال با انتش��ار خبر دیدار هفته آینده مسوول سیاست خارجی 
اتحادیه اروپا و وزیر امور خارجه ایران در بروکسل نوشت: دور بعدی 
مذاکرات ایران و گروه 1+5 در اواسط سپتامبر و همزمان با برگزاری 
نشست مجمع عمومی سازمان ملل در نیویورک انجام خواهد شد.

یک پایگاه اینترنتی در گزارش��ی با موضوع س��رنگونی هواپیمای 
رژیم صهیونیستی در ایران نوش��ت: پهپاد سرنگون شده اسراییل 
موجب پیشرفت برنامه هواپیماهای بدون سرنشین ایران می شود، 
مساله ای که برای تل آویو نگران کننده خواهد بود. پایگاه اینترنتی 
کوارتز در گزارش خود آورده است: دسترسی ایرانی ها به تکنولوژی 
به روز درآمده این پهپاد اسراییلی از آن جایی که ایران ممکن است 
این تکنولوژی را به حزب الله بدهد برای تل آویو بسیار نگران کننده 
خواهد بود. اگر ایران بتواند به حس��گرهای ای��ن هواپیمای بدون 
سرنشین که بسیار پیشرفته و در تعیین وقت مأموریت حائز اهمیت 
است دست پیدا کند، محتمل است بتواند یک مدل ایرانی آن را با 
قابلیت دوربرد که بتواند مأموریت هایی را در آسمان اراضی اشغالی 

انجام دهد باز مهندسی کند. ایران در س��ال های اخیر از به زمین 
نش��اندن دیگر پهپادهای خارجی در فراز خاک کش��ورش شامل 
هواپیمای آمریکایی RQ-170 خبر داده است. این کشور در ماه 
مه سال 2011 در یک مراسم رسمی یک نسخه از این هواپیما را که 
باز مهندسی شده بود رونمایی کرد. کوارتز در ادامه نوشت: پهپاد 
سرنگون شده اس��راییلی ظاهرا یک هواپیمای دوربرد و رادارگریز 
بوده و طوری طراحی شده که در دید رادار قرار نگیرد. هواپیماهای 
بدون سرنشین در سال های گذشته به یکی از مهم ترین بخش های 
توانمندی نظامی تهران تبدیل شده است. ایران در نوامبر گذشته 
از اولین هواپیمای بدون سرنشین شکاری خود با نام شاهد 129 

رونمایی کرد. 

نگرانی تل آویو، مهندسی معکوس بر پهپاد سرنگون شده دیدار مهم اشتون و ظریف دوشنبه در بروکسل 

در حاشیه مراسم بزرگداشت هفته دولت؛

وزیر ارتباطات به نگرانی آیت الله مکارم شیرازی درباره نسل سوم موبایل پاسخ داد
وزیر ارتباطات دیروز در حاشیه مراسم بزرگداشت هفته دولت که 
در وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات برگزار شد با تشکر از تمام 
مراجع عظام و آیت الله مکارم ش��یرازی به خاطر تذکرشان درباره 
اعطای مجوز نسل سوم به اپراتورهای تلفن گفت: باید در نظر داشت 
که در این وزارت به دنبال آنیم که مسایل اخلاقی و فرهنگی را در 
اولویت خود قرار دهیم و تا زمانی که پیوست فرهنگی مربوطه امضا 
نشود، تمام خدمات مثل دو سال قبل ارایه می شود. وی با اشاره به 
این که تدوین پیوست فرهنگی تماس های تصویری براساس قانون 

برنامه ی پنجم توس��عه از س��وی معاونت برنامه ریزی و مدیریت 
برعهده دولت گذاشته است، گفت: معاونت برنامه ریزی و مدیریت 
موظف اس��ت در مورد مس��ایل مهمی که نیاز به تدوین پیوست 
فرهنگی دارد آن را به دولت اعلام کند و دولت نیز موظف به تهیه 
پیوست مربوط اس��ت در این زمینه پیوست فرهنگی تماس های 
تصویری از سوی وزارت ارتباطات تهیه شده است و برای تصویب و 
طی مراحل قانونی به مراجع ذی ربط فرستاده شده است. محمود 
واعظی با اشاره به این که دو اپراتور با امضای تفاهم نامه ای با وزارت 

ارتباطات موظف هستند که در مورد مسایلی که امکان نظارت بر 
آنها وجود ندارد تا تصویب پیوست محدودیت ایجاد کنند، افزود: در 
این زمینه ضمن تشکر از تمام مراجع و آیت الله مکارم شیرازی به 
خاطر تذکرشان باید درنظر داشت که در این وزارت ما به دنبال آن 
هستیم که مسایل اخلاقی و فرهنگی را در اولویت خود قرار دهیم و 
تا زمانی که پیوست فرهنگی مربوطه امضا نشود، تمام خدمات مثل 
دو سال قبل ارایه می شود. وی با اشاره به این که طبق قانون دولت 
موظف به تهیه پیوست فرهنگی تماس های تصویری است، خاطر 

نشان کرد: وزارت ارتباطات در این زمینه پیشنهاد خود را به دولت 
ارایه داده است و دبیرخانه شورای عالی فضای مجازی این پیشنهاد 
را تهیه کرده است. واعظی افزود: در این پیوست به مواردی که مورد 
نگرانی است توجه شده و اپراتورها موظفند به این پیوست پس از 
تصویب، عمل کنند. وی در پاسخ به س��والی درباره وضعیت ارایه  
خدمات اینترنتی در کشور خاطر نشان کرد: در این زمینه تمرکز ما 
بر دو بخش افزایش سرعت و افزایش تعداد کسانی است که مایل به 

استفاده از اینترنت هستند.

بروجردی رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس مطرح کرد؛

پیام پهپاد جاسوسی رژیم صهیونیستی به تیم مذاکره کننده هسته ای ایران

گروه 
ایران

جانشین فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با بیان این که 
پاسخ ما دیپلماتیک نیس��ت، گفت: ما در میدان پاسخ می دهیم و 
لزوما واکنش های خود را هم اعلام نمی کنیم، بلکه اعمال می کنیم. 
واکنش های ما عملیاتی اس��ت و دش��منان ما این ها را می بینند، 
می فهمند و احس��اس می کنند. به گزارش اصفهان زیبا به نقل از 
خبرگزاری دانش��جویان ایران، س��ردار حسین س��لامی جانشین 
فرمانده کل سپاه پاس��داران انقلاب اسلامی در همایش روز بسیج 
کارمندان که در تالار اجتماعات وزارت کشور برگزار شد، خاطرنشان 
ک��رد: از ابتدای پی��روزی انقلاب تا ب��ه امروز ما ش��اهد تحولات و 
حوادث خارق العاده ای بوده ایم. پیروزی های ش��گفت انگیز در اوج 
نابرابری ها، شکست های خارق العاده در جبهه دشمنان بزرگ که 
مقیاس قدرت شان جهانی بوده، دفاع از دستاوردهای ارزشمند یک 
انقلاب تاریخی شکوه مند، حفظ استقلال و همبستگی در فضایی 
پر از توطئه و تهدید از جمله این تحولات و حوادث بوده است. وی 
افزود: همه این حوادث آفرینش صفحاتی درخش��ان از تاریخ ملت 
ایران را رقم زد که تفکرات و معادلات و فرمول ها و روندهای جاری 
در جهان را به هم زد و معیارهای قضاوت جدیدی برای ملت ایران 
ساخت. جانشین فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با تاکید 
بر این که این حوادث طراز و ارتفاع شخصیت ملت مسلمان ایران در 

موقعیت بین المللی را تثبیت کرد، گفت: این اتفاقات از ملت ایران 
شاخص هایی جذاب و قابل تبدیل شدن به الگو همچون الگو در ثبات 
قدم، مقاومت، عزت طلبی و سربلندی س��اخت. امروز نگاه جهانی 
به ملت ایران نگاهی بسیار رفیع است. س��لامی، در بخش دیگری 
از صحبت های خود با اشاره به مذاکرات هس��ته ای ایران با غرب با 
تاکید بر این که آنها دیگر رقمی ندارند، اظهار کرد: ما امروز می توانیم 
ناامیدی و بی رمق بودن را در چهره طرف مقابل خود احساس کنیم 
چرا که آنها احساس می کنند که شاید ماه ها و سال های آخر حیات 
خود را سپری می کنند. جانشین فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی با تاکید بر این که اگر کرانه باختری مسلح شود محو رژیم 
صهیونیستی به طور اتوماتیک صورت می گیرد، گفت: از آنجایی که 
رژیم صهیونیس��تی نه جغرافیا دارد و نه قدرت روانی قابل توجهی 
و با توج��ه به اینکه در محاصره قرار گرفته و منزوی ش��ده اس��ت، 

چنانچه کرانه باختری مسلح ش��ود به صورت اتوماتیک محو رژیم 
صهیونیستی اتفاق می افتد. سلامی با اش��اره به حضور گروه های 
افراطی در کش��ور عراق، خاطرنش��ان کرد: مطمئنا پدیده شوم و 
نفرت انگیزی که به نام داعش ش��کل گرفته اس��ت وحشی ترین و 
نفرت انگیزترین تصویر از مسلمانان را نشان می دهد. این موجودیت 
و هویت تازه ظهور یافته ای که از باطل شکل گرفته است و به سمت 
اهداف باطل حرکت می کند، بر اساس تحلیل های منطقه ای کم کم 
دود خواهد شد چرا که امروز در عراق دولتی مبتنی بر وحدت ملی 
شکل گرفته است و همه طیف ها در حاکمیت نقش برابری دارند. 
وی ادامه داد: داعش به واس��طه اینکه در عراق فاقد هرگونه عقبه و 
پشتوانه اس��ت و با توجه به اینکه جامعه جهانی مجبور شده است 
که این گروه را در انزوای سیاسی و تس��لیحاتی قرار دهد، حداکثر 
کاری که می تواند انجام دهد حرکت به س��مت کش��ورهایی است 

که به حمایت از او پرداخته اند. جانشین فرمانده کل سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی با اشاره به متلاشی شدن یکی از پرنده های متعلق به 
رژیم صهیونیستی در آسمان کشور توسط پدافند هوایی، گفت: ما 
ملاحظه کردیم که یک پرنده کوچک داراگریز رژیم صهیونیستی 
که فناوری های پنه��ان کاری و نامرئی  ب��ودن و رادارگریز بودن در 
همه اجزای آن به کار گرفته شده بود به محض ورود به مرز در رصد 
و رهگیری سیستم پدافندی ما قرار گرفت. سلامی با بیان این که ما 
این پرنده را رهگیری کردیم تا سناریوی اطلاعاتی دشمن را کشف 
کنیم، خاطرنشان کرد: ما به محض کشف سناریوی اطلاعاتی دشمن 
در موقعیت مناس��بی این پرنده را ش��کار کردیم. وی تصریح کرد: 
اگرچه این واقعه از لحاظ تاکتیکی به ظاهر پدیده تاکتیکی محدودی 
به نظر می رسد، اما پیام های راهبردی دفاعی قدرتمندی به دشمنان 
ما منتشر کرد. جانشین فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
با بیان این که پاسخ ما دیپلماتیک نیست، گفت: ما در میدان پاسخ 
می دهیم و لزوما واکنش های خود را هم اعلام نمی کنیم بلکه اعمال 
می کنیم. واکنش های ما عملیاتی اس��ت و دش��منان ما این ها را 
می بینند، می فهمند و حس می کنند بنابراین نظام ما نظامی مقتدر 
و توانمند و نافذ است که قادر است در هر سطحی با هر دشمنی و در 

هر وسعتی مقابله لازم را انجام دهد.

جانشین فرمانده کل سپاه :

پاسخ ما به دشمنان دیپلماتیک نیست ، عملیاتی است 

دیروز نشس��ت خبری ظریف و مس��عود بارزانی در اربیل عراق 
برگزار شد. وزیر امور خارجه کش��ورمان پس از دیدار با مسعود 
بارزانی، رییس منطقه کردس��تان ع��راق در کنفرانس خبری 
مش��ترک با وی تاکید کرد: از تمامیت ارضی عراق حمایت و در 
عین حال از هر توافقی بین کردستان عراق و دولت بغداد حمایت 
کامل خواهیم کرد. محم��د جواد ظری��ف همچنین در بخش 
دیگری از این نشس��ت خبری تصریح کرد: داعش فقط دشمن 
کرد و عرب و شیعه نیست بلکه دشمن همه ما در منطقه است. 

مس��عود بارزانی نیز تاکید کرد: ما از همه کش��ورها درخواست 
کمک کردیم و جمهوری اس��لامی ایران اولی��ن دولتی بود که 
به ما کمک کرد. ظریف همچنین تاکید کرد: حضور نظامی در 
عراق نداریم اما همکاری نظامی هم ب��ا دولت عراق و هم دولت 
کردستان در حوزه های مختلف داش��ته ایم. حوشحالیم که به 
تعهدات مان عم��ل کرده ایم اما غربی ها به تعهدات ش��ان عمل 
نکرده اند. وزیر خارجه ادام��ه داد: تمامیت ارضی، وحدت ملی، 

امنیت و توسعه عراق را امنیت و توسعه خود می دانیم.

   مسعود بارزانی: ایران همواره حامی ماست 
مس��عود بارزانی بر وحدت ملی و یکپارچگی ع��راق و حمایت 
کامل خود از دولت عبادی برای تش��کیل س��ریع کابینه تاکید 
کرد. رییس اقلیم کردس��تان ع��راق نیز با ی��ادآوری کمک ها 
و حمایت ه��ای ایران در دوره س��خت مب��ارزه علی��ه صدام و 
مهمان نوازی دول��ت و ملت ای��ران در آن دوره، بر فراهم کردن 
زمینه های اس��تفاده بیش از پیش فرصت های همکاری تاکید 
ک��رد. بارزانی ضمن تش��کر از ایران و رهبری انقلاب اس��لامی 

ایران افزود: بار دیگر برای ما و دوس��تان مان ثابت شد که ایران 
در شرایط س��خت بدون کم ترین توقعی پشتیبان ما بوده است 
و ما هرگز آن را فراموش نمی کنیم. ایران همواره حامی ما بوده 
و تحولات اخیر بار دیگر آن را ثابت کرد. او با اش��اره به ضرورت 
اس��تمرار مقابله با گروه تروریس��تی داعش افزود: امکان ندارد 
حاکمیت تروریسم را بپذیریم و شکست قطعی آن ها با هماهنگی 
کش��ورهای منطقه مقدور و میس��ر خواهد ب��ود. رییس اقلیم 
کردس��تان عراق در همین ارتباط از تلاش های مس��تمر ایران 
در ارایه مشورت ها و مساعدت های به موقع و موثر تقدیر کرد و 
حمایت های ایران برای تقویت ثبات و امنیت و حمایت از وحدت 
ملی و تمایمت ارضی ایران را س��تود و گفت: ما بر وحدت ملی 
و یکپارچگی عراق و حمایت کامل خ��ود از دولت عبادی برای 

تشکیل سریع کابینه تاکید می کنیم.

ظریف در نشست خبری با، بارزانی:

 از توافق بین کردها و بغداد حمایت می کنیم؛ حضور نظامی در عراق نداریم
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رییس جمهور درگذشت پدر 
شهیدان بارفروش را تسلیت گفت

رییس جمهور در پیامی درگذش��ت »ح��اج علی محم��د بارفروش 
)مظفر(«، اسوه صبر و استواری و پدر شهیدان سرافراز محسن، جواد، 

علی اصغر و محمدرضا را تسلیت گفت.
 در بخشی از پیام تسلیت روز سه ش��نبه حجت الاسلام والمسلمین 
حسن روحانی آمده است: »درگذشت مرحوم مغفور حاج علی محمد 
بارفروش )مظفر( اسوه صبر و استواری و پدر شهیدان سرافراز محسن، 

جواد، علی اصغر و محمد رضا، موجب تالم و تاثر فراوان شد.«
رییس جمهور در این پیام تس��لیت ضمن گرامیداش��ت یاد و نام آن 
مرحوم که با تقدی��م چهار فرزند عزیز خود، از ارزش های اس��لامی و 
 عزت ملی پاس��داری کرد، مصیبت وارده را به ملت شهیدپرور ایران، 
خانواده های معزز شهدا، جامعه گرانقدر ایثارگران و بالاخص خاندان 
محترم بارفروش تسلیت گفت و از خداوند متعال علو درجات آن فقید 

سعید و اجر و پاداش الهی را برای بازماندگان مسئلت کرد.
مرحوم علی محمد بارفروش پدر شهیدان جواد،محسن، علی اصغر و 

محمدرضا شامگاه دوشنبه به دیدار حق شتافت. پیکر مطهر این پدر 
فداکار و اسوه صبر و استقامت پس از تشییع از مقابل سپاه کاشان به 

سمت گلزار شهدا دارالسلام این شهر برای تدفین انتقال می یابد.

 استاندار  اصفهان درگذشت پدر 
چهار  شهید کاشانی را تسلیت گفت 

استاندار اصفهان درگذش��ت علی محمد بارفروش )مظفر(، پدر چهار 
شهید کاشانی را تسلیت گفت.

رسول زرگرپور با ارسال پیام تسلیتی به این مناسبت افزود: درگذشت 
مرحوم علی محمد بارفروش )مظفر(، اس��وه صبر و ف��داکاری، ایثار، 
اس��تقامت و دینمداری و پدر چهار ش��هید س��رافراز ایران اس��لامی 
شهیدان محسن، جواد، علی اصغر و محمدرضا بارفروش )مظفر(، ما را 

نیز اندوهگین ساخت و موجب تاسف و تالم خاطر شد.
وی افزود: بی ش��ک درخت تنومند نظام مقدس جمهوری اس��لامی 
ایران به برکت خون سرخ دلاورمردانی چون فرزندان آن مرحوم که در 
راه دفاع از اهداف مقدس اسلام جانفش��انی کردند و با ترویج فرهنگ 
ایثار و شهادت مایه بقای انقلاب اسلامی شده اند و حماسه ای جاوید 
آفریدند، به ثمر نشسته است. استاندار اصفهان گفت: یاد و خاطره این 
پدر بزرگوار که با صبر و ایثار مثال زدنی خود ناب ترین سرمایه های 
حیاتش را در راه اس��لام تقدیم کرد، در صفح��ه زرین افتخارات ملت 
ایران برای همیشه ماندگار خواهد بود. وی اضافه کرد: اینجانب ضمن 
عرض تسلیت این مصیبت به مردم شهیدپرور استان به ویژه شهرستان 
کاش��ان، خانواده معزز ش��هدا، جامعه مکرم ایثارگران و خانواده آن 
مرحوم، از درگاه خداوند متعال برای آن فقید سعید، رحمت و مغفرت 
و واسعه الهی و برای بازماندگان بردباری، سلامتی و طول عمر همراه با 

عزت و سربلندی از درگاه خداوند سبحان مسئلت دارم.
حاج محمدعلی بارفروش پدر چهار ش��هید کاشانی، شامگاه دوشنبه 

به دیدار حق شتافت.

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری 
اصفهان:

 شهرداری اصفهان متولی جمع آوری
و  دفن پسماند های پزشکی نیست

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری اصفهان گفت: شهرداری 
متولی جمع آوری و دفن پس��ماند های پزشکی نیست و بیمارستان ها، 
مراکز بهداشت، درمانگاه ها، مطب های پزشکی و بخش های مرتبط با 

مباحث پزشکی متولی جمع آوری این پسماند ها هستند.
تیمور باجول در اصفهان با اش��اره به پس��ماند های پزشکی اظهار کرد: 
پسماند های پزشکی از پسماند های خطرناک هستند و شهرداری متولی 
جمع آوری و دفن این پسماند ها نیست. وی به ضرورت بی خطر سازی 
پسماند های پزش��کی اش��اره کرد و ادامه داد: پس��ماند های پزشکی 
پس از  بی خطر س��ازی، باید دفن شوند و بیمارس��تان ها باید نسبت به 
بی خطر سازی پس��ماند های پزش��کی اقدام کنند. مدیرعامل سازمان 
مدیریت پسماند شهرداری اصفهان پسماند های پزشکی را سبب ایجاد 
بیماری دانست و تصریح کرد: این پسماند ها باید به صورت ویژه کنترل 
ش��وند تا از ایجاد بیماری های عفونی برای مردم جلوگیری شود. وی با 
تاکید بر اینکه کنترل و مدیریت صحیح و ویژه پس��ماند های پزشکی 
سبب جلوگیری از ایجاد آلودگی های زیس��ت محیطی در سطح شهر 
می شود، ادامه داد: براساس دستور العمل ها و قانون مدیریت پسماند هر 
مجموعه ای باید نسبت به جمع آوری، امحا، انتقال و دفن پسماند های 
تولیدی خود اقدام کند.مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری 
اصفهان تاکید کرد: بر اساس تفاهمنامه و دستور العمل های اجرایی در 
راستای مباحث مربوط به پسماند ها مقرر شده است که جمع آوری و دفن 

پسماند های پزشکی به بخش خصوصی واگذار شود.

معاون اول رییس جمهور در س��فر اخیر خود به استان اصفهان 
 با مشاهده وضعیت خشکسالی و مشکلات رودخانه  زاینده رود

 از تش��کیل س��تاد ملی احیای حوض��ه آبریز زاین��ده رود خبر 
داد.

 اس��تاندار اصفهان با اعلام این خبر گفت: در ماه های گذشته 
متاسفانه سرعت لازم در اجرای طرح 9 ماده ای احیای حوضه 
آبریز زاینده رود وجود نداش��ته است. رس��ول زرگرپور با اشاره 

به مطالبه مردم در زمینه آب اف��زود: معاون اول رییس جمهور  
زاینده رود را جزء دغدغه های اصلی رییس جمهور بیان کردند 
و به همین دلیل اعلام نمودند در صورت تقاضای استان، ستاد 
ملی احیای حوض��ه آبریز را تش��کیل می دهیم. اس��تاندار در 
خصوص مزایای تش��کیل س��تاد ملی احیای زاینده رود اظهار 
داشت: کار این ستاد، هماهنگی بین دس��تگاه های ملی برای 
احیاست، همچنین مصوبات در این زمینه را پیگیری و نظارت 

می کند. از طرفی، حمایت های لازم را نیز در سطح ملی پیگیری 
می کند. زرگرپور گفت: وزیر نیرو قول دادند که تا سه ماه آینده 
طرح بهشت آباد به اجرا در آید و البته آب برای کشت پاییزه به 

کشاورزان داده می شود. 
وی همچنین افزود: ب��ا توجه ب��ه توافقاتی ک��ه وزارت نیرو با 
سازمان  محیط زیس��ت انجام داده، در آینده ای نزدیک توقف 
موقت تونل گلاب برداشته می شود. استاندار در زمینه جبران 

خس��ارت خشکس��الی گفت:600 میلیارد ریال ب��رای جبران 
خسارت خشکسالی جدید به اس��تان تعلق گرفته است. از این 
میزان300 میلیارد ریال برای پرداخت به کشاورزان اختصاص 
داده شد و جهاد کش��اورزی در حال برنامه ریزی جهت توزیع 
میان کشاورزان اس��ت. وی افزود: همچنین50 درصد از مبلغ 
اختصاص داده ش��ده نیز برای جبران خس��ارات خشکس��الی 

هزینه می شود. 

 خاطره ها در »شب خاطره ها « در »شهر رویاها«
زنده ش��د. زاینده رودی که  بخش بس��یاری از 
خاطرات اصفهانی در کنار آن رقم خورده است، 
محور»شب خاطره ها « در »شهر رویاها« مراسم 
افتتاح  بزرگ ترین ش��هر ب��ازی خاورمیانه بود.  
معاون اول رییس جمهور در این مراس��م گفت: 
تصمیمات ش��ورای آب برای زاینده رود عملیاتی می ش��ود تا 

جاری شدن آب در زنده رود رقم بخورد.

   طرح ها یکی پس از دیگری اجرایی می شود تا آب 
در زاینده رود جاری شود 

معاون اول رییس جمهور در این مراس��م  با ابراز خوشحالی از 
حضور در اصفه��ان در هفته دولت، از پیش��گامی اصفهانی ها 
در هم��ه عرصه ها گفت و عنوان کرد: در س��ال های گذش��ته 
مس��وولان اصفهانی برای زیباسازی ش��هر تلاش کرده اند، اما 
زیبایی اصفهان به این معنی نیست که این شهر مشکل ندارد. 

جهانگیری گفت: اصفهان نیز مانند هر شهر دیگر مشکلاتی دارد 
که گاه مشکلات آن از پیچیدگی های بسیار بر خوردار است و 
حل مشکلات پیچیده اصفهان نیازمند تدبیرجدی است و بدون 

تردید مردم اصفهان بر همه مشکلات غلبه می کنند. 
وی به خشکی زاینده رود به عنوان مهم ترین مشکل سال های 
اخیر اصفهان اش��اره کرد و افزود: برای هی��چ اصفهانی و هیچ 

ایرانی وضعیت این روزهای زاینده رود قابل تحمل نیست. 
معاون اول ریی��س جمهور با تاکید بر اینکه بخش��ی از زیبایی 
و توس��عه اصفهان مرهون زاینده رود اس��ت، از حل مساله آب 
کش��ور به عنوان اولویت بر نامه های دولت یاد کرد و افزود: ما 
با بحران جدی آب رو به رو هستیم و خشکس��الی ایرانی ها را 

آزار می دهد.  
 جهانگیری با تاکید بر اینکه کلانش��هرهای کش��ور با مشکل 
بی آبی مواجه هستند و اکنون اصفهان، تهران، کرمان با مشکل 
مواجه هستند، عنوان کرد: برای حل مشکل آب در کشور باید 

برنامه دقیق تهیه کرد و با برنامه عمل کرد. 
وی گفت: با اطمینان اع��لام می کنم حل مش��کل اصفهان و 
زاینده رود از اولویت های ماس��ت. در ش��ورای آب تصمیمات 
خوبی برای حل مش��کل زاینده رود گرفته ش��ده است و این 

تصمیمات را عملیاتی می کنیم.
مع��اون اول رییس جمه��ور تاکید ک��رد: طرح انتق��ال آب از 
کوهرنگ 3 و طرح های دیگری که پیش بینی ش��ده اس��ت، 
یکی پس از دیگری اجرایی می شود تا شاهد جاری شدن آب 

در زاینده رود باشیم و شما اصفهانی ها به زاینده رود بنازید.
 

  جاری شدن آب در زاینده رود اتفاق خواهد افتاد
جهانگیری با بیان اینکه امروزکلانش��هرهای ایران با مش��کل 
جدی مواجه هس��تند، عنوان کرد:ترافیک،  محیط زیس��ت، 
مس��ایل اجتماع��ی و اقتص��ادی از دیگ��ر مش��کلات جدی 
کلانشهرهاست که زندگی ساکنان این ش��هرها را تحت تاثیر 

قرار داده است.  
وی با تاکید بر اینکه حفظ سلامت جسم و رو ح و روان مردم از 
اهمیت برخو ردار است،  از در اولویت قرار گرفتن طرح تحول 
در  نظام سلامت گفت و بیان کرد: شادی مردم از اهمیت بسیار 
بر خوردار اس��ت و باید همه ابزارها به کار گرفته شود تا مردم 
شاد باشند. با شادی مردم است که بسیاری از آسیب هایی که 
به جامعه فشار وارد می کنند، از بین می روند و ما هم از شادی 

ملت شاد هستیم.
معاون اول ریی��س جمهور به تلاش های ش��هرداری اصفهان 
برای شاد نگه داش��تن مردم اصفهان اشاره کرد و گفت: تجربه 
اصفهانی ه��ا در احداث ش��هررویاها بای��د به عن��وان الگو در 
دیگر شهرهای کش��ور مورد توجه قرارگیرد و شهرداری های 
دیگر ش��هرها با احداث چنی��ن مجموعه هایی فرصت ش��اد 
 بودن را ب��رای م��ردم فراهم کنند و ب��ر زیبایی های ش��هرها 

بیفزایند.
جهانگیری به پیش��نهادات ارایه شده از سوی شهردار اصفهان 
به دولت اشاره کرد و افزود: دولت آنچه در توان دارد، برای حل 

معضلات کلانشهرها به کار می گیرد.

 

   تفریح و شادی از ش�اخص های یک زندگی سالم 
است

شهردار اصفهان در این مراسم با تاکید بر اینکه تفریح و شادی 
از ش��اخصه های یک زندگی سالم اس��ت، گفت:  اگر بخواهیم 
زندگی سالم داش��ته باش��یم، باید اوقاتی را به تفریح و شادی 

اختصاص دهیم. 
دکتر س��قائیان نژاد با بیان اینکه مردم حق دارن��د از امکانات 
برخوردار باشند، عنوان کرد: برای کشور ما که هرم سنی جوان 
دارد و با تهاجم فرهنگی روبه رو است، فراهم کردن زمینه های 

شادی و تفریح مردم ضروری است. 
وی به بخش��ی از امکانات تفریحی اصفهان اشاره کرد و افزود: 
پارک جنگلی 1200 هکتاری ، باغ پرندگان ، باغ موزه پروانه ها، 
باغ خزندگان و تله سیژ ناژوان از مراکز تفریحی اصفهان هستند.  
پارک کوهستانی صفه، تله کابین صفه، باغ غدیر، باغ فدک، باغ 
جوان و جزیره بازی از دیگر مراک��ز تفریحی اصفهان بودند که 

شهردار اصفهان به آنها اشاره کرد. 
دکتر سقائیان نژاد ازش��هر رویاها به عنوان یک مرکز تفریحی 
ویژه یاد کرد و پیش بینی فضاهای استراحتگاهی نظیر هتل و 
تنوع بسیار بازی ها را از ویژگی های شهر رویاها دانست و گفت: 

96 بازی در این سایت پیش بینی شده است.
شهردار اصفهان از توسعه ش��هر رویاها در فازهای بعدی خبر 
داد و تصریح کرد: برای احداث شهر رویاها 200 میلیارد تومان 
هزینه شده و 2۸ درصد سود این مجموعه براي مدت 10 سال 
به شرکت چیني که  شریک شهرداري اصفهان است، اختصاص 
دارد و بعد از 10 سال شهر رویاها به شهرداري  اصفهان تحویل 

داده می شود.

    آزمایش اولین رام فاز اول  قطار شهری اصفهان
دکتر س��قائیان نژاد به آزمایش اولین رام فاز اول  قطار شهری 
اصفهان ش��امل پنج واگن با حضور معاون اول رییس جمهور 
اشاره کرد و گفت: باید تس��ت هاي اولیه انجام شود تا فاز اول 

قطار شهری راه اندازی شود.
وی با اشاره به خط اول مترو به طول  20/2  کیلومتر، خط دوم 
به طول 23 کیلومتر و خط سوم به طول 12 کیلومتر عنوان کرد: 
این خطوط به  صورت شعاعی به یکدیگر متصل می شوند و در 

اصفهان 156کیلومتر ریل گذاري می شود. 
شهردار اصفهان با بیان اینکه  ش��رکت مادر تخصصي تا کنون 
زحمات زیادي کشیده است، افزود: اگر می بینیم قطار شهری 
مش��هد که عقب تر از اصفهان بود راه اندازی ش��ده اس��ت، به 
این دلیل اس��ت که اختیارات رییس جمه��ور در این زمینه به 
استاندار خراس��ان واگذار شد. دکتر س��قائیان نژاد با تاکید بر 
اینکه اکنون وح��دت در مدیریت مترو وجود ن��دارد، تصریح 
کرد:  باید اختیارات به کلانشهرهایی که قدرت اجرایي دارند و 
 اصل ۴۴ قانون اساسي نیز این اجازه را  به آنها می دهد، واگذار 
شود. به گفته وی، سرعت و صرفه جویي در روند انجام امور در 
پروژه مترو، تفویض اختیار و تمرکززدای��ي که در بر نامه های 
 سوم، چهارم و پنجم توسعه کشور به آن تاکید شده را ضروری 

می کند.

   برنامه های منطقه ای یونس�کو می تواند در شهر 
تاریخی اصفهان بر گزار می شود 

وی به مرکز همایش های بین المللی اصفهان اشاره کرد و گفت: 
این مرکز همزمان به 10هزار نفر به صورت VIP سرویس دهی 

می کند و ظرفیت سرویس دهی به 160 هیات را دارد.  
دکترس��قائیان نژاد ادامه داد: در صورتي که  دولت به تکمیل 
 این طرح کمک کند، س��ال 9۴ این سالن در اختیار کشور قرار 
می گیرد. به گفته وی، س��الن هاي همایش ه��اي تهران قابل 
مقایس��ه با مرکز همایش هاي بین المللي اصفهان نیس��ت و 
ظرفیت هاي مرکز همایش هاي بین المللی اصفهان سبب شده 
این مرکزقابلیت برگزاری همایش های آسیایی را داشته باشد.

شهردار اصفهان گفت: برنامه های منطقه ای یونسکو با تکمیل 
مرکز همایش ه��ای بین الملل��ی اصفهان می تواند در ش��هر 

تاریخی اصفهان برگزارشود. 
    رودخانه زاینده رود هویت اصفهان است

دکتر س��قائیان نژاد با تاکید بر اینکه اصفهان پایتخت فرهنگ 
و تمدن و هویت ایران زمین است، عنوان کرد: 

رودخانه زاینده رود هویت اصفهان است. 
ش��هردار اصفهان افزود: مقام معظم رهبري در 
حض��ور وزیر نیروي وق��ت در س��ال ۸0 ، ورود 
2/2 میلیارد مترمکعب آب ب��ه زاینده رود را با 
اجراي پروژه هاي بهش��ت آباد، کوهرنگ سوم، 
خدنگستان و چشمه لنگان پیش بیني کردند، 
اما متاس��فانه اکنون پروژه بهش��ت آباد با همه 
زحمات انجام ش��ده، به سمت و س��ویي دیگر 

رفته است.

    نسخه جامعی برای زاینده رود پیچیده 
شود 

وی با بیان اینکه اگ��ر آب در زاینده رود جاری 
باش��د ش��ادابی و امید در مردم ایجاد می کند، 

عنوان کرد: باید  نسخه جامعي براي زاینده رود پیچیده شود تا 
همه مباحث رودخانه با هم دیده شود و من درخواست مي کنم 

کمک کنید، دغدغه زاینده رود بر طرف شود.
دکترسقائیان نژاد تاکید کرد که  اصفهان با همه ظرفیت هاي 
خود در خدمت نظام اس��ت و ظرفیت هاي وس��یعي دارد و با 
برآورد مطالبات برحق مردم اصفه��ان، ظرفیت های اصفهان 

وسعت می یابد.

  خطر، نمادهای تمدن اصفهان را تهدید می کند 
به گفته وي، اکنون  آب هاي زیرس��طحي 35 متر پایین رفته 
و زمین در حال نشست کردن اس��ت و این معضل به پل هاي 
تاریخي مارنان، شهرستان، خواجو، سي و سه پل که نمادهاي 

تمدن اصفهان هستند، آسیب رسانده است.
شهردار اصفهان با بیان اینکه تنها ش��هري که سه اثر تاریخي 
ثبت جهاني دارد اصفهان است، عنوان کرد: کمک کنید اصفهان 
کمافي السابق در خدمت نظام باش��د و مردم اصفهان شاداب 
باش��ند تا این شادابي زمینه س��از حرکت ها ش��ود و اصفهان  

پشتوانه نظام باشد.
دکترسقائیان نژاد خواستار تحقق اعتبارات حمل و نقل شد و 
گفت: بر اساس قانون، اعتبارات حمل و نقل ریلي باید عملیاتي 
شود، در حالی که پس از گذشت شش ماه از سال هنوز تحقق 

نیافته است.

     در حاشیه 
   بازگشت به روزهای خوب دهه 60 

-مراسم افتتا ح ش��هر  رویاها با عنوان »ش��ب خاطره ها « در 
»ش��هر رویاها« با آیتم آغازین برنامه ک��ودک در دهه 60 آغاز 
 شد و حاضران در این مراسم با عبور از تونل زمان از سال 93 به 

سال های دهه 60 رفتند.
-مجید قناد، مجري این برنامه بود و در پرده های نمایشی که 
در دو طرف محل اجرای مراسم به شکل تلویزیون های قدیمی 
طراحی شده بود، تیتراژ برنامه های دهه 60 به نمایش در آمد.

- مجری مراسم هر بار با بیان جمله »یادتون می آید « حاضران 
را به گذش��ته ها می برد. نمایش عروسکي بر نامه های »خونه 
مادر بزرگه «، »ش��هر موش ها «، » هادی و ه��دی «و» کلاه 
 قرمزي« ب��ه صورت زنده همراه با موس��یقي ای��ن برنامه ها از 
بخش هایی بود که خاطرات بسیاری را برای حاضران در مراسم 

زنده کرد.

   زنده رود خاطره در شب خاطره ها 
اگرچه ک��ه یادآوری هم��ه خاطرات خ��وب دوران کودکی در 
 این افتتاحی��ه برای اصفهانی ها ارزش��مند بود، ام��ا ذکری از 
زاینده رود که خاطرات اصفهانی ها در کنار آن ش��کل گرفته 
است، برای حاضرانی که به جاری شدن آب در زاینده رود امید 

دارند، خوشایندتر بود. 

    راح�ت تر  از مس�وولان دولتی در زمینه مش�کل 
زاینده رود صحبت می کنم

شهردار اصفهان به برنامه های فشرده معاون اول رییس جمهور 
در اصفهان اشاره کرد و گفت: با توجه به اینکه دکتر جهانگیری 
خسته هستند، جو مراسم برای سخنرانی آماده نیست، اما من  
به دلیل حضور در بخش عمومی راحت تر از مس��وولان دولتی 

در زمینه مشکل زاینده رود صحبت می کنم. 

    آقای جهانگیری اصفهان را می شناسند
دکتر س��قائیان نژاد گفت: آق��ای جهانگیری در 9س��الی که 

استاندار اصفهان بودند، اصفهان را می شناسند.

    آق�ای جهانگیری بی�ش از مس�وولان اصفهانی 
دغدغه زاینده رود را دارند 

شهردار اصفهان با اش��اره به توصیف زیبای معاون اول رییس 
جمهور از زاینده رود و اصفهان- اصفهان پایتخت هویت اصفهان 
اس��ت- بیان کرد: آقای جهانگیری بیش از مسوولان اصفهانی 

دغدغه زاینده رود را دارند.

    وضعیت آب چه می شود؟  
شهردار اصفهان به مراسم افتتاح طرح های شهرداری منطقه 
11 درهفته گذش��ته اش��اره کرد و گفت: آقای جهانگیری! با 

وجود اینکه مردم باید از اجرای این ط��رح ها در محل زندگی 
خود خوشحال باشند، نگران بودند و مساله اصلی 
آنها در این افتتاحیه، مس��اله آب بود و در اواسط 
مراسم با نگرانی می پرسیدند،  وضعیت آب چه 

می شود؟ 

    مردم اصفهان به شما اعتماد دارند 
دکتر سقائیان نژاد گفت: آقاي جهانگیري! مردم 
اصفهان به شما اعتماد دارند و خدمات شما را در 
دوران مسوولیت  استانداري دیده اند، اما برخي  
از مباحثی که  در وزارت نیرو مطرح ش��د، سبب 
شد مردم اعتمادشان را از دست بدهند، در حالي 
که سرمایه اجتماعي ارزشمند در کشور، اعتماد 

مردم است.

    اصفهانی ها چگون�ه قبول کنند زاینده 
رود که 4هزار سال جاری بوده، در یک دهه خشک شود؟

دکترس��قائیان نژاد گفت: حرف هایي ک��ه در بخش صنعت و 
کشاورزي گفته مي شود درست اس��ت، اما مردم چگونه قبول 
کنند رودخانه اي که چهارهزار س��ال جاري بوده از دهه۸0 به 

بعد دچار مشکلات شده است؟
 از س��ال۸0 به بعد چقدر ب��ه جمعیت اضافه ش��ده و چقدر با 

خشکسالي مواجه بوده ایم؟!

    هم�ه دلایل خش�کی زاین�ده رود، خشکس�الی
 نیست 

وی گفت: قبول دارم با خشکس��الی مواجهیم، ولی همه دلایل 
خشکی زاینده رود این نیست. در اینکه باید صرفه جویي کرد، 
شیوه کش��اورزی و نوع محصولات تغییر کند و صنایع مصرف 
آب را کاهش دهند،  تردیدی نیست، اما برای مردمی که چشم 
 آنها به زاینده رود اس��ت و مباحث فني را نمي دانند، رودخانه 

زاینده رود از اهمیت بسیاری برخوردار است.

    اصفه�ان و اصفهان�ی ه�ا در همه کاره�ای خوب 
پیشقدم هستند 

معاون اول رییس جمهور گفت: اصفهان و اصفهانی ها در همه 
کارهای خوب پیش��قدم هس��تند و در زمان دفاع مقدس هم 
استانداری و ش��هرداری اصفهان به فکر زیباسازی شهر بودند 
و بعد از آن نیز هر اس��تاندار و ش��هرداری به اصفهان آمد، گام 

بلندتری در این مسیر بر داشته است.
 جهانگیری افزود: اکنون اصفهان در زیباسازی شهری پیشتاز 
است و مسوولان اصفهانی هر آنچه در توان داشتند، برای شادی 

و نشاط مردم اصفهان به صحنه عمل آوردند. 

   زیبایی اصفهان به این معنی نیس�ت که این شهر 
مشکل ندارد 

جهانگیری گفت: مسوولان اصفهانی همواره برای زیباسازی این 
شهر تلاش کرده اند، ولی زیبایی اصفهان به این معنی نیست که 
این شهر مشکل ندارد. این ش��هر با همه زیبایی هایش، با همه 
س��ابقه اش و با همه آثار تاریخی اش که در جهان شهره است، 

مشکلات بسیاری دارد.

   با شناختی که از مردم و مسوولان اصفهانی دارم، 
مطمئنم بر مشکلات غلبه می کنیم

معاون اول رییس جمهور عنوان کرد:  با شناختی که از مردم و 
مسوولان اصفهانی دارم، مطمئنم بر مشکلات غلبه می کنیم و 

مشکلات را از پیش روی مردم اصفهان بر می داریم.

    وضعیت این روزهای زاینده رود برای هیچ ایرانی 
قابل تحمل نیست  

جهانگیری با بیان اینکه وضعیت این روزهای زاینده رود برای 
هیچ ایرانی قابل تحمل نیست، گفت: همه ایرانی ها تمایل دارند 
که هر وقت به اصفهان می آیند در کنار زاینده رود قدم بزنند و 

از دیدن آن امید بگیرند.

    حل مشکل زاینده رود از اولویت های ماست
معاون اول رییس جمهور تاکید کرد: حل مشکل زاینده رود از 
اولویت های ماس��ت و تصمیمات شورای آب برای حل مشکل 

زاینده رود عملیاتی می شود.

   به اصفهان، شهر رویاها خوش آمدید
دس��ته گلی توس��ط کودکی به نمایندگی از س��وی کودکان 
اصفهانی به معاون اول رییس جمهورتقدیم ش��د و این کودک 

خطاب به جهانگیری گفت: به شهر رویاها خوش آمدید. 

   پرده برداري از یادمان شهر رویاها
 از یادمان ش��هر رویاها ب��ا حضور ش��هردار اصفه��ان، معاون

سیاسي امنیتي استاندار اصفهان، رییس دانشگاه علوم پزشکي 
اصفهان و تعدادي از اعضاي شوراي شهر اصفهان پرده برداري 

شد. 
در پایان مراسم افتتاحیه ش��هربازي رویاها از دست اندرکاران 
اجراي این پ��روژه با اه��داي لوح های��ي ویژه قدرداني ش��د. 
 مراسم نورافش��اني، آخرین بخش از مراسم افتتاح  شهر رویاها 

بود.

بزرگ ترین شهربازی خاورمیانه رسما افتتاح شد 

خاطره ها در »شب خاطره ها « در »شهر رویاها« زنده شد
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خب������ر

خبــر

لیلا
یزدانی

طرح انتقال آب 
از کوهرنگ سه و 

طرح های دیگری 
که پیش بینی شده 

است یکی پس از 
دیگری اجرایی 

می شود تا شاهد 
جاری شدن آب در 

زاینده رود باشیم

با موافقت معاون اول رییس جمهور؛ 

ستاد ملی احیای حوضه آبریز  زاینده رود تشکیل می شود 
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

ایران دارای بزرگ ترین ذخایر نفت و گاز دنیاستاحتمال پرداخت وام ازدواج 5 میلیونی نزدیک به صفر
اگر چه اظه��ارات مدیران عامل بانک ه��ا همچنین رجوع به 
شعب، ارایه تسهیلات ازدواج در روال قانونی خود را تا حدودی 
تایید می کند، اما این را نیز نشان می دهد که در این مرحله 

وام پنج میلیونی تقریبا پرداخت نمی شود.
بعد از توافق انجام ش��ده بین بانک مرکزی، وزارت اقتصاد و 
مدیران عامل بانک ها، در یک روز مان��ده به عید فطر یعنی 
در حدود ی��ک ماه پیش اعلام ش��د که تع��دادی از بانک ها 
 آماده پرداخت وام ازدواج هس��تند. براین اساس، با توجه به 
س��همیه بندی که در بی��ن بانک ها ب��ا توجه ب��ه منابع در 

اختیارش��ان برای میزان پرداخت وام ازدواج انجام ش��د، هر 
یک چند هزارتایی را تقبل کردند تا فش��ارهای پرداخت این 

تسهیلات کمی از سیستم بانکی برداشته شود. 
همچنین گفت وگ��و با برخ��ی از مدیران عام��ل بانک های 
پرداخت کنن��ده وام ازدواج نی��ز بیانگر آن ب��ود که تمامی 
وام های متقبل شده را سه میلیون تومانی پرداخت خواهند 
کرد و به دلیل محدودیت منابع حتی اگر افرادی پیش از این 
نیز درخواست وام پنچ میلیونی داشته اند، اکنون این امکان 

وجود نخواهد داشت.

بیژن زنگنه، وزیر نفت ام��روز در دهمین همایش بین المللی 
انرژی در تهران گفت: ای��ران بر این باور اس��ت که مدیریت 
کارآمد منابع ان��رژی کش��ور و مش��ارکت در تامین امنیت 
 ان��رژی جه��ان از ارکان توس��عه پای��دار کش��ور به ش��مار 

می رود.
وی ادامه داد: در دوران جدید قیمت انواع حامل های انرژی 
در بازارها باید به طور منطقی با تشویق قیمتی برای سوخت 
پاک تر همراه باشد و سیاس��ت های مالی کشورها نیز مشوق 
این روندها باش��د، تا به طور طبیعی به سرمایه گذاری بیشتر 

برای تولید و مصرف سوخت های تمیزتر جهت بدهد و آنهایی 
که س��وخت ارزان آلاین��ده را مصرف می کنن��د، باید بهای 

هزینه های بهبود محیط زیست را هم بپردازند.
وزیر نف��ت ادام��ه داد: ایران ب��ا 33/7 تریلی��ون مترمکعب 
ذخایر اثب��ات ش��ده گاز طبیع��ی و ب��ا در اختیار داش��تن 
حدود 157/3میلیارد بش��که ذخایر نفتی اثبات ش��ده با در 
 اختیار داش��تن ح��دود 400 میلیارد بش��که مع��ادل نفت،

 بزرگ ترین کش��ور دارنده ذخایر نفت و گاز جهان محسوب 
می شود.

دکتر اسلامیان در همایش اصول تنظیم 
قراردادهای بین المللی:

امروز عقلا در اقتصاد تصمیم می گیرند

 همایش اصول تنظیم قراردادهای بین المللی در سالن همایش های 
بین المللی اتاق اصفهان برگزار ش��د. محمود اسلامیان، عضو هیات 
رییسه اتاق اصفهان در ابتدای این همایش گفت: فعالان اقتصادی نیاز 
به تقویت مهارت ها در بخش های مختلف اقتصادی دارند و برگزاری 
همایش های  آموزشی از جمله مهم ترین وظایف اتاق های  بازرگانی 

است.  
وی با اشاره به از بین رفتن فرصت های اقتصادی طی هشت سال اخیر 
گفت: به جای اینکه دلارهای نفتی صرف زیرس��اخت های اقتصادی 
شود، صرف واردات کالاهای مصرفی شده است. اسلامیان با اذعان به 
اینکه عقلا امروز در اقتصاد تصمیم می گیرند، گفت: جامعه اقتصادی 
کشور امیدوار است که دولت در اجرایی کردن شعارهای خود مصمم 
باقی بماند. وی بیکاری را یکی از مهم ترین چالش های کشور برشمرد 
و گفت:رونق تولیدمی تواند این چالش بزرگ را برطرف کند. اسلامیان 
تصریح کرد: تا سال گذشته هر دو ماه یک هیات خارجی به اتاق ایران 
هم نمی آمد، ولی طی یک سال گذشته هر هفته چندین هیات تجاری 
خارجی به ایران س��فر می کنند. وی اضافه کرد: درکشورهای توسعه 
یافته فرصت های سرمایه گذاری بسیار اندکی وجود دارد؛ زیرا اغلب 
فرصت ها مورد استفاده قرار گرفته است. ایران فرصت مناسبی برای 

سرمایه پذیری دارد و باید از این فرصت نهایت استفاده را برد.  

خبــر ویژه

مجموعه س��یتي س��نتر اصفهان به عنوان یکی 
از ب��زرگ تری��ن و م��درن ترین مجتم��ع های 
گردشگري، تجاري و تفریحي کشور مطرح است؛ 
تا جایی که وزیر امور اقتصادی و دارایی در دیدار 
اخیر خود از این مکان، این مجموعه بزرگ را یک 
مجموعه  کامل و دارای بهترین امکانات دانس��ت 
و اب��راز امیدواری کرد که ه��ر چه زودتر به ص��ورت کامل افتتاح 
شود. البته وجود چنین مکان هایی علاوه بر فوایدش برای مردم 
ساکن شهر، باعث جذب بیشتر توریسم و سرمایه گذار خارجی در 
اصفهان می شود. مدیر مجموعه اقتصادی اصفهان سیتی سنتر در 
گفت وگو با اصفهان زیبا ایجاد  چنین مراکز گردشگري و تجاري 

را باعث افزایش زمان ماندگاری بیشتر گردشگر دانست که تاثیر 
مثبتی بر اقتصاد  شهرمان خواهد داشت.  

   سرمایه گذاران در اصفهان
بای��د پذیرفت  که کلانش��هری چ��ون اصفهان، س��رمایه گذاران 
خلاقی دارد؛ س��رمایه گذارانی که حتی با وجود بسیاری از موانع 
و برخوردهای  نادرس��ت برخی از مس��وولان و متولی��ان، باز هم 
در این ش��هربه  فعالیت خود ادامه می دهن��د و در نهایت تلاش 
می کنن��د راهکارهای��ی ب��رای س��رمایه گذاری در صنعتی ترین 
استان کشور بیابند. مس��عود صرامی، مدیرعامل مجموعه بزرگ 
تجاری اصفهان- سیتی س��نتر- یکی از این سرمایه گذاران است 

که در سال های اخیر توانسته ثابت کند که برنامه ریزی مطلوب، 
بهترین راهکار سرمایه گذاری در استانی است که فعالیت تجاری 
در آن بسیار دش��وار تعبیر می ش��ود. در گفت وگویی که با مدیر 
این مجموع��ه انجام گرف��ت، وی خاطر نش��ان کرد که اس��اس 
تفکر ما برای ایج��اد چنین مکانی، تاثیر مس��تقیم بر هزینه هاي 
خانواده و تامین امنیت و کاهش هزینه های اقتص��ادی خانواده ها 
 بود که بر طب��ق آمار محققان، توانس��ته ایم باع��ث کاهش قابل 
ملاحظه ای در هزینه های سبد خانواده ها ش��ویم، ضمن اینکه 
واس��طه ها، خرده فروش��ان و س��وپر مارکت های س��طح شهر 
 ترغیب می ش��وند فاصله ن��رخ اجناس خ��ود را ب��ا قیمت های

واقعی کاهش دهند؛ چرا که وقتی خریدار احس��اس کند قیمت 
کالا های سبد خانواده در سیتی سنتر مناسب تر است، از خرید در 
 مغازه های سطح شهر خود داری می کند و چنین فروشگاه هایی
 به دلی��ل ترغیب مش��تری به ناچار ن��رخ اجناسش��ان را کاهش

می دهند. 
صرامی در بخش دیگری از بیانات خود در رابطه با نقش این مرکز 
در جذب گردشگر داخلي و خارجي اظهار کرد: بر اساس تجارب 
موجود، زمانی که ش��خصی برای گردش وارد ش��هری می شود، 
ترجیح می دهد در محلی اقامت کند که امنیت و تامین نیازهاي او 
امکان پذیر باشد. وی به عنوان مثال از توریسم های عراقی نام برد 
وگفت که تقریبا جذابیت های تاریخی اصفهان در عراق هم موجود 
است، بنابراین توریسم عراقي ترجیح می دهد که به جای گشت 
و گذار در سطح شهر که در آن امکامات رفاهي و خدمات عمومي 
کمتري وجود دارد، وارد مجموعه امن، تفریحی، رفاهی و تجاری 
مانند اصفهان س��یتی س��نتر ش��ود؛ مجموعه ای که تقریبا تمام 
نیازهای یک مس��افر را برطرف می کند و امکانات رفاهي و هواي 
تازه در آن وجود دارد. در ادامه صرامی موزه تاریخي و باس��تاني 
 و نگارخانه اصفهان س��یتي س��نتر را دلیل دیگري ب��راي  بازدید 

صدها نفر از این مجموعه درطول روز دانست.
همچنین وی ب��ه این مورد اش��اره کرد که  مش��کل اصلی پیش 

روی س��رمایه گذاران خارجي، عدم آگاهي جه��ت امنیت برای 
س��رمایه گذاری اس��ت وچنین مجموعه امنی باعث اطمینان از 
حمایت س��رمایه گذاري خارجی می ش��ود که این خود، شخص 

خارجی را مشتاق به سرمایه گذاري در اصفهان خواهد کرد.

   نیاز مردم اصفهان فراتر از این چند پروژه است
این کارآفری��ن در رابطه با اینکه برنامه ه��ای آینده این مجموعه 
چه خواهد بود، بیان کرد: برنامه ما آن اس��ت که ه��ر آنچه را که 
مردم ما نیاز دارند و در دیگر مناطق دنیا وجود دارد، ایجاد کنیم 
تا هیچ فردی به دلیل کمبود امکان��ات خاصی در داخل اصفهان 
از این ش��هر خارج نش��ود و به عبارتی هر آنچه که یک ایرانی نیاز 
 دارد در این مجموعه ایج��اد خواهد ش��د. وی در مورد همکاری 
ارگان ه��ای مختلف برای تاس��یس چنین مجموع��ه ای تصریح  
کرد: موانع بر سر راه سرمایه گذاري خارجي که در شرایطی مانع 
پیشرفت کار سرمایه  گذاران دراصفهان می شد، آشکار و به کمک 

مسوولان مشکل حل شد.  
در افتتاح س��یتی س��نتر مقاماتی چ��ون امام جمع��ه اصفهان، 
استاندار، شهردار، رییس ادارات برق، گاز و... که از رئوس هرم ها 
بودند یاریمان دادند و به ما در از بین ب��ردن موانع کمک کردند.

صرامی زمان اتمام کامل این مجموعه را  اسفند امسال  بیان کرد 
و در پاس��خ به تاریخ اتمام پروژه هاي در حال ساخت اعلام کرد: 
مجموعه اصفهان سیتي س��نتر، هتل پنج ستاره با استانداردهاي 
هتل هفت ستاره،  برج هاي مسکوني، اداري و شهرک سلامت تا 
پایان سال 13٩4به اتمام خواهد رسید. وی تاکید  کرد: ولي این 
دلیلي براي پایان مسوولیت ما نسبت به مردم نخواهد بود؛ چرا که 
نیاز مردم اصفهان و کشور را فراتر از این چند مجموعه مي دانیم. 
مدیر مجموعه سیتی سنتر در پایان اظهارات خود یادآور شد: ما 
معتقدیم چرخ تا زماني حرکت مي کند که پا مي زنیم، ولي وقتي 
تلاش نباشد متوقف مي شود، به همین دلیل فعالیت های ما ادامه 

خواهد داشت.    

صرامی، مدیرمجموعه سیتی سنتر در گفت وگو با اصفهان زیبا:

مراکز گردشگری و تجاری زمان ماندگاری گردشگران را افزایش می دهد

گروه
اقتصاد و

صنعت
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

ایران دارای بزرگترین ذخایر نفت و گاز دنیا استاحتمال پرداخت وام ازدواج 5 میلیونی نزدیک به صفر
اگر چه اظه��ارات مدیران عامل بانک ه��ا همچنین رجوع به 
شعب، ارایه تسهیلات ازدواج در روال قانونی خود را تا حدودی 
تایید می کند، اما این را نیز نشان می دهد که در این مرحله 

وام پنج میلیونی تقریبا پرداخت نمی شود.
بعد از توافق انجام ش��ده بین بانک مرکزی، وزارت اقتصاد و 
مدیران عامل بانک ها، در یک روز مانده به عید فطر یعنی در 
حدود یک ماه پیش اعلام ش��د که تعدادی از بانک ها آماده 
پرداخت وام ازدواج هستند. براین اساس، با توجه به سهمیه 
بندی که در بین بانک ها با توجه به منابع در اختیارشان برای 

میزان پرداخت وام ازدواج انجام ش��د، هر یک چند هزارتایی 
را تقبل کردند تا فش��ارهای پرداخت این تسهیلات کمی از 

سیستم بانکی برداشته شود. 
همچنین گفت وگ��و با برخ��ی از مدیران عام��ل بانک های 
پرداخت کنن��ده وام ازدواج نی��ز بیانگر آن ب��ود که تمامی 
وام های متقبل شده را سه میلیون تومانی پرداخت خواهند 
کرد و به دلیل محدودیت منابع حتی اگر افرادی پیش از این 
نیز درخواست وام پنچ میلیونی داشته اند، اکنون این امکان 

وجود نخواهد داشت.

بیژن زنگنه وزیر نفت ام��روز در دهمین همایش بین المللی 
انرژی در تهران گفت: ای��ران بر این باور اس��ت که مدیریت 
کارآمد مناب��ع انرژی کش��ور و مش��ارکت در تأمین امنیت 
 ان��رژی جه��ان از ارکان توس��عه پای��دار کش��ور به ش��مار 

می رود.
وی ادامه داد: در دوران جدید قیمت انواع حامل های انرژی 
در بازارها باید به طور منطقی با تشویق قیمتی برای سوخت 
پاک تر همراه باشد و از سیاست های مالی کشورها نیز مشوق 
این روندها باش��د، تا به طور طبیعی به سرمایه گذاری بیشتر 

برای تولید و مصرف سوخت های تمیزتر جهت بدهد و آنهایی 
که س��وخت ارزان آلاین��ده را مصرف می کنن��د، باید بهای 

هزینه های بهبود محیط زیست را هم بپردازند.
وزیر نف��ت ادام��ه داد: ایران ب��ا 33.7 تریلی��ون مترمکعب 
ذخایر اثب��ات ش��ده گاز طبیع��ی و ب��ا در اختیار داش��تن 
حدود 157.3 میلی��ارد بش��که ذخایر نفتی اثبات ش��ده با 
در اختیار داش��تن حدود 400 میلیارد بش��که معادل نفت 
 بزرگترین کش��ور دارنده ذخایر نفت و گاز جهان محس��وب 

می شود.

دکتراسلامیان در همایش اصول تنظیم 
قراردادهای بین المللی:

امروز عقلا در اقتصاد تصمیم می گیرند

همایش اصول تنظیم قراردادهای بین المللی در سالن همایش های بین 
المللی اتاق اصفهان برگزار شد.  

»محمود اسلامیان«عضو هیات رییسه اتاق اصفهان در ابتدای این همایش 
گفت:فعالان اقتصادی نیاز به تقویت مه��ارت ها در بخش های مختلف 
اقتصادی دارند و برگ��زاری همایش های  آموزش��ی از جمله مهمترین 

وظایف اتاق های  بازرگانی است.
 وی با اش��اره از بین رفتن فرصت های اقتصادی طی هش��ت سال اخیر 
گفت:به جای اینکه دلارهای نفتی صرف زیرساختهای اقتصادی شود ، 

صرف واردات کالاهای مصرفی شده است .
اس��لامیان با اذعان ب��ه اینکه عق��لا ام��روز در اقتصاد تصمی��م گیرند 
،گفت:جامعه اقتصادی کشور امیدوار اس��ت که دولت در اجرایی کردن 
شعارهای خود مصمم باقی بماند. وی بیکاری را یکی از مهمترین چالش 
های کشور برشمرد و گفت:رونق تولیدمی تواند این چالش بزرگ را برطرف 
کند. اسلامیان  تصریح کرد: تا سال گذشته هر دو ماه یک هیات خارجی به 
اتاق ایران هم نمی آمد ولی طی یک سال گذشته هر هفته چندین هیات 

تجاری خارجی به ایران سفر می کنند.
وی اضافه کرد:درکشورهای توس��عه یافته فرصت های سرمایه گذاری 
بس��یار اندکی وجود دارد زیرا اغلب فرصت ها مورد استفاده قرار گرفته 
اس��ت و ایران فرصت مناس��بی برای س��رمایه پذیری دارد و باید از این 

خبــر ویژه

مجموعه سیتي سنتر اصفهان به عنوان  یکی از 
بزرگترین و مدرنترین مجتمع های گردشگري 
، تجاري و تفریحي کشور مطرح می باشد. دارد 
تا جایی که وزی��ر امور اقتص��ادی و دارایی، در 
دیدار اخیر خ��ود از این م��کان ، این مجموعه 
بزرگ را یک مجموعه  کام��ل و دارای بهترین 
امکانات دانست و ابراز امیدواری کرد که هر چه زودتر به صورت 
کامل افتتاح شود و البته وجود چنین مکانهایی علاوه بر فواید 
ش برای مردم ساکن شهر ،باعث جذب بیشتر توریسم و سرمایه 
گذار خارجی در اصفهان می گردد. مدی��ر مجموعه اقتصادی 
اصفهان سیتی سنتر در گفت وگو با اصفهان زیبا ایجاد  چنین 

مراکز گردش��گري و تجاري زمان ماندگاری  گردش��گر بیشتر 
خواهد شد که تاثیر مثبت بر اقتصاد  شهرمان دارد.  

   سرمایه گذاران در اصفهان
باید پذیرفت  که کلان ش��هری چون اصفهان، سرمایه گذاران 
خلاقی دارد. سرمایه گذارانی که حتی با وجود بسیاری از موانع 
و برخوردهای  نادرس��ت برخی از مس��وولان ومتولیان باز هم 
در این ش��هربه  فعالیت خود ادامه می دهند و در نهایت تلاش 
می کنند راهکارهایی ب��رای س��رمایه گذاری در صنعتی ترین 
استان کشور بیابند. مسعود صرامی، مدیرعامل مجموعه بزرگ 
تجاری اصفهان سیتی س��نتر، یکی از این سرمایه گذاران است 

که در سال های اخیر توانسته ثابت کند که برنامه ریزی مطلوب، 
بهترین راهکار سرمایه گذاری در استانی است که فعالیت تجاری 
در آن، بسیار دشوار تعبیر می شود . در گفتگویی که با مدیر این 
مجموعه انجام گرفت  وی خاطر نشان نمود که اساس تفکر ما 
برای ایجاد چنین مکانی تاثیر مستقیم بر هزینه هاي خانواده و 
تامین امنیت و کاهش هزینه های اقتصادی خانواده ها بود که 
بر طبق آمار محققان توانس��ته ایم باعث کاهش قابل ملاحظه 
ای در هزینه های سبد خانواده ها شویم ضمن اینکه واسطه ها ، 
خرده فروشان و سوپر مارکت های سطح شهر ترغیب می شوند 
فاصله نرخ اجناس خود را با قیمتهای واقعی کاهش دهند چرا 
که وقتی خریدار احساس کند قیمت کالا های سبد خانواده در 
سیتی سنتر مناسب تر است از خرید در مغازه های سطح شهر 
خود داری می کند و اینچنین فروش��گاههایی به دلیل ترغیب 
مشتری به ناچار نرخ اجناسش��ان را کاهش می دهند . صرامی 
دربخش��ی دیگر از بیانات خود در رابطه با نق��ش این مرکز در 
جذب گردش��گر داخلي وخارجي اظهار کرد بر اساس تجارب 
موجود، زمانی که ش��خصی برای گردش وارد شهری می شود 
ترجیح می دهد در محل��ی اقامت نمایند ک��ه امنیت و تامین 

نیازهاي او امکان پذیر باشد.
وی به عنوان مثال از توریس��م های عراقی ن��ام برد وگفت  که 
تقریبا جذابی��ت های تاریخ��ی اصفهان در ع��راق هم موجود 
می باشد بنابراین توریس��م عراقي ترجیح می دهد که به جای 
گشت و گذار در سطح شهر که در ان امکامات رفاهي و خدمات 
عمومي کمتري وجود دارد وارد مجموعه امن ، تفریحی ، رفاهی 
و تجاری مانند اصفهان سیتی سنتر شود مجموعه ای که تقریبا 
تمام نیازهای یک مس��افر را برطرف می کند و امکانات رفاهي 
و هواي تازه در ان وجود دارد.در ادام��ه صرامی موزه تاریخي و 
باستاني و نگار خانه اصفهان سیتي سنتر را دلیل دیگري براي  

بازدید صد ها نفر از این مجموعه درطول روز دانست.
همچنین وی به این مورد اش��اره نمود که  مشکل اصلی پیش 

روی س��رمایه گذاران خارجي عدم اگاه��ي جهت امنیت برای 
سرمایه گذاری اس��ت  وچنین مجموعه امنی باعث اطمینان از 
حمایت س��رمایه گذاري خارجی می گردد و این خود  شخص 

خارجی را مشتاق به سرمایه گذاري در اصفهان خواهد نمود.

   نیاز مردم اصفهان فراتر از این چند پروژه است
این کارافرین  در رابطه بااینکه برنامه های آینده این مجموعه 
چه می باشد بیان کرد برنامه ما آنس��ت هر آنچه را که مردم ما 
نیاز دارند و در دیگر مناطق دنیا وجود دارد ایجاد نماییم تا هیچ 
فردی به دلیل کمبود امکانات خاصی در داخل اصفهان از این 
شهر خارج نشود و به عبارتی هر آنچه که یک ایرانی نیاز دارد در 
این مجموعه ایجاد خواهد شد . وی در مورد همکاری ارگانهای 
مختلف برای تاسیس چنین مجموعه ای تصریح  نمود موانع بر 
سر راه س��رمایه گذاري خارجي که در شرایطی مانع پیشرفت 
کار سرمایه  گذاران دراصفهان می شد اشکار و به کمک مسوًلین 

مشکل حل شد  
 در افتتاح س��یتی س��نتر مقاماتی چون امام جمعه اصفهان ، 
استاندار ، شهردار ،رییس اداره برق ، گاز و .. که از روس هرمها 
بودند یاریمان دادند و ما را در از بین بردن موانع کمک نمودند.
صرامی زمان اتمام کامل این مجموعه را  اسفند امسال  بیان کرد 
و در پاسخ به تاریخ اتمام پروژه هاي در حال ساخت اعلام نمود 
مجموعه اصفهان سیتي سنتر ، هتل 5 ستاره با استاندارد هاي 
هتل 7 ستاره ،  برج هاي مسکوني ، اداري و شهرک سلامت تا 
پایان سال 13٩4  به اتمام خواهد رسید. وی تاکید  کرد ولي این 
دلیلي براي پایان مسًولیت ما نسبت به مردم نخواهد بود چرا که 
نیاز مردم اصفهان و کشور را فراتر از این چند مجموعه میدانیم .
مدیر مجموعه سیتی سنتر در پایان اظهارات خود  یاد آور شد 
که ما معتقد هس��تیم چرخ تا زماني حرکت میکن��د که   پا ی 
میزنیم ولي وقتي تلاش نباشد متوقف میشود به همین منظور 

فعالیت های ما ادامه خواهد داشت.    

صرامی،مدیر مجموعه سیتی سنتر در گفتگو با اصفهان زیبا:

مراکز گردشگری و تجاری زمان ماندگاری گردشگران را افزایش می دهد

گروه
اقتصاد و

صنعت

اطلاعیه شهرداری اصفهاندعوتنامه نوبت اول شهرداری اصفهان

روابط عمومی منطقه 7 شهرداری اصفهان روابط عمومی منطقه 7 شهرداری اصفهان 

آق�ای محمدعل�ی افضل�ی نافچ�ی ب�ه وکال�ت آق�ای نیاز عل�ی افضل�ی نافچ�ی م�ورخ 92/7/10 
 )س�فارت ای�ران در کوی�ت( ب�ه نش�انی خیاب�ان ش�هید احم�دی مقاب�ل آپارتم�ان ه�ای کوث�ر

 نظر به اینکه قسمتی از زمین زراعی شما به صورت ششدانگ از  پلاک ثبتی 14874/91 بخش 5 ثبت 
اصفهان به کدنوسازی 18-27546 واقع در مسیر طرح خیابان شهید احمدی قرار گرفته و این طرح از 
اولویت اجرایی برخوردار می باشد. لذا  بدینوسیله از شما دعوت می گردد در جلسه کمیسیون معوض 
که راس ساعت 9 روز سه شنبه مورخ 93/6/2 در ساختمان اداری واحد املاک و آزادسازی شهرداری 
منطقه 7 واقع در تقاطع خیابان کاوه- چمران تشکیل می گردد حضور بهم رسانید در صورت داشتن 
شریک در عرصه و حقوق زارعانه – کرد و ریشه به اتفاق کلیه صاحبان حقوق و یا وکلای قانونی مراجعه 

فرمایید. بدیهی است در صورت عدم حضور شما در جلسه طبق مقررات اقدام خواهد شد. 

نظر به اینکه ملک شما بصورت زمین زراعی از پلاک ثبتی 15189 بخش 5 ثبت اصفهان متعلق به آقایان پرویز 
و هرمز  خانم ها پوران، پروانه، مژگان، مریم، پروین همگی صفدرزاده حقیقی واقع در خیابان ش�هید احمدی 
در مسیر طرح عمرانی خیابان شهید احمدی قرار دارد و علیرغم شرکت نامبرده در جلسات کمیسیون معوض 
تاکن�ون توافق قطعی حاصل نگردیده، لذا با توجه ب�ه ضرورت اجرای طرح و برابر تبصره 4 ماده واحده قانون 
نحوه تقویم ابنیه و املاک و اراضی مورد نیاز ش�هرداری مصوب 28 آبان 1370، بدینوس�یله به نامبرده و کلیه 
مدعیان احتمالی ابلاغ می گردد حداکثر ظرف مدت یکماه از تاریخ نشر این آگهی نسبت به معرفی یک نفر 
کارشناس به عنوان معتمد و ده نفر کارشناس به عنوان مرضی الطرفین به شهرداری منطقه 7 واقع در خیابان 
کاوه – پل چمران اقدام نمایند. لازم به ذکر است که کارشناسان می بایست جزء کارشناسان رسمی دادگستری 

و متخصص در رشته کشاورزی بوده و در مهلت قانونی تعیین شده معرفی گردند.
 بدیهی است در صورت عدم معرفی کارشناسان برابر مقررات اقدام خواهد شد.



 مصطفی کواکبیان رییس 
دوره ش��ورای هماهنگی 
جبهه اصلاحات، با اش��اره 
به جلسه تشکل متبوعش 
اظه��ار داش��ت: نشس��ت 
ش��ورای هماهنگی جبهه 
اصلاحات با حضور اکثریت 
قاطع اعضا برگزار ش��د و 

در ای��ن جلس��ه پس 
از تب��ادل اخب��ار، 

اعضای ...

پیام پهپاد اسرائیل به تیم 
مذاکره کننده  ایران!

مجلس برای تعامل با دولت 
تلاش می کند
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6

6
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 فتنه 88 غیرقابل گذشت است

امیدوارم دولت، نجفی را به 
مجلس معرفی نکند

ارتقای کارگروه انتخاباتی شورای 
هماهنگی جبهه اصلاحات 

 حمیدرضا فولادگر گفت: 
مجلس روی انتصاب آقای 
فرجی دانا به عنوان مشاور 
علم��ی ریی��س جمه��ور 
حساس��یتی ندارد؛ چراکه 
ش��خصیت علمی ایش��ان 
مح��رز و غیرقاب��ل ان��کار 
اس��ت، اما امیدواریم آقای 

رییس جمهور، نجفی 
را که یک بار هم به 

عنوان ...

حبیبی در نشست دبیران حزب موتلفه:
استیضاح وزیر علوم 

نتیجه اجماع اصولگرایان 
برای برخورد با فتنه بود

5

7

 چرا اصلاحات »نسل دومی ها« را نمی خواهد؟

»ندا«  ی شکاف در میان 
اصلاح طلبان

محمدرضا باهنر، دبیرکل جامعه مهندسین در نشست خبری 
خود ب��ا خبرنگاران در م��ورد راهکارهای جبهه پی��روان امام و 
رهبری برای انتخابات آینده مجلس ش��ورای اس��لامی، گفت:  
ما ناچاریم ب��رای انتخابات چند حزب فراگیر، شناس��نامه دار و 
پاسخگو داش��ته باش��یم. وی با بیان اینکه تا زمانی که احزاب 
قدرتمند و با این ویژگی ها نداش��ته باش��یم انس��جام ها لرزان 
و رفتارها جناحی و بان��دی خواهد بود، اظهار داش��ت: در این 
ش��رایط میزان فرصت طلبی ها بالاس��ت و جناح ها پاسخگوی 
رفتار خود نیس��تند و صرف��ا می خواهند می��وه بچینند. باهنر 
ادامه داد: باید بکوش��یم نیروهای باتفکرات نزدیک به هم با هم 
منسجم شده، کنایه   ها را کنار بگذارند و به سمت وحدت حرکت 

کنند. وی از ت��لاش برای 
وح��دت صددرصدی 

اصولگرایان سخن 

گفت و خاطرنشان کرد:  هر چند به این میزان از وحدت نخواهیم 
رسید، اما تلاش ما رسیدن به حداکثر میزان ممکنه وحدت است. 
باهنر به استیضاح اخیر وزیر س��ابق علوم اشاره کرد و گفت: در 
همین مدت ش��ش ماه گفت وگو کردیم و حتی به جمع بندی 
تئوریک هم رسیدیم، اما آقای فرجی دانا یا نخواست و یا نتوانست 
توافقات را به اجرا درآورد و حتی ظرف همان 10 روز بین وصول 
تا انجام اس��تیضاح من خیلی ت��لاش کردم تا ب��ا تحقق برخی 

مطالبات نمایندگان استیضاح منتفی شود. 
وی ب��ا تجلیل از برخ��ورد منطقی رییس جمه��ور در برابر رای 
نمایندگان بیان کرد: ان ش��اءالله آق��ای رییس جمهور در مدت 
قانونی،گزینه بعدی را معرفی کند و امیدوارم کس��ی باشد که 

احتمال رای آوردن او زیاد باشد. 
باهنر با رد لابی پش��ت پرده خود با زاهدی گفت: در زمان آقای 
احمدی نژاد هم می گفتند با تلاش باهنر، آقای زاهدی به عنوان 
وزیر علوم معرفی شد، در حالی که من تا روز معرفی کابینه اصلا 
خبر نداشتم. وی در بخش دیگری از س��خنان خود با اشاره به 
اینکه دریافت و پرداخت های دولت در بحث هدفمندی یارانه ها 
برابر نیست، بیان کرد: راه حل این مشکل صرفنظر کردن عده ای 
از دریافت یارانه است. به خصوص آن کسانی که این 100 هزار 
تومان تاثیری در زندگی ش��ان نمی گذارد باید انصراف دهند و 
رسانه ها نیز خیلی به دنبال این نباشند که مسوولان اقتصادی 

و مدیران هدفمندی یارانه ها چه اظهاراتی بیان می کنند. 
دبیرکل جامعه اسلامی مهندسین با اشاره به اینکه در سال 
فرهنگ و اقتصاد وزارتخانه های مربوطه باید تلاش بیشتری 
از خود نشان دهند، گفت: مجلس نمونه ای از همه تفکرات 
کشور است که طبیعی اس��ت مملو از تکثر آرا نیز 

باشد. وی افزود: تاکنون هیچ مصوبه ای به اتفاق آرا تصویب نشده 
است و این مساله ای تازه نیست و اقلیت نیز می تواند حرف های 

خود را مطرح کند؛ هرچند که به نتیجه گیری منتج نمی شود. 
باهنر با رد این تحلیل که رای ع��دم اعتماد به فرجی دانا نتیجه 
موضع گیری تندرو ه��ا بود، گفت: آنها این مق��دار رای ندارند و 
در فراکس��یون رهروان ولایت چ��ون آرا به ه��م نزدیک بود لذا 
فراکسیون موضع گیری نکرد و به اصطلاح اعضا آتش به اختیار 
بودند و توصیه من به رسانه ها این است که در آتش این موضوع 
ندمند. وی در بخش دیگری از س��خنان خود در مورد اتفاقات 
دیروز مجلس ش��ورای اس��لامی اظهار کرد: طب��ق آیین نامه، 
افرادی که برای نظارت داوطلبند، به کمیس��یون مراجعه کنند 
و کمیس��یون هم می بای��د حداقل دو براب��ر افراد م��ورد نیاز را 

معرفی کند. 
دبیرکل جامعه اسلامی مهندس��ین گفت: آیین نامه می گوید 
حداقل دو برابر؛ یعنی کمیس��یون جای مان��ور دارد و می تواند 
گزینه های بیشتری معرفی کند، اما نیروهایی را که قبول نداشت 

معرفی نکرد. 
وی خاطرنش��ان کرد: طبق قان��ون، رییس در م��ورد ابهامات 
آیین نامه خود بای��د تصمیم بگیرد و چون ح��ق قانونی اش بود 
هیات رییسه به کمیس��یون توصیه کرد که انتخاب جامع تری 
داشته باش��د.  دبیرکل جامعه اسلامی مهندس��ان از برگزاری 
کنگره س��الانه این جامعه در روز پنجش��نبه در محل سازمان 
فرهنگ و ارتباطات اسلامی خبر داد و در مورد محتوای آن گفت: 
 ارایه گزارش س��الانه انجام انتخابات در صورت شرکت بیش از 
دو س��وم اعضا و اصلاحات جزئ��ی در مرامنامه و اساس��نامه از 

بخش های مختلف این کنگره است.

 عضو ش��ورای عالی انقلاب فرهنگ��ی گفت: دولت مراقب باش��د تا 
دل مشغولی های سیاسی مانند ژنو و وین آنها را از مسایل فرهنگی 

غافل نکند.
 غلامعلی حدادعادل، عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی در حاشیه 
افتتاحیه دومین نمایشگاه رسانه های دیجیتال انقلاب اسلامی که 
عصر دیروز در بوس��تان گفت وگو برگزار شد، در پاس��خ به سوالی 
مبنی براینکه اصلی ترین اولویت در فضای سایبری چیست، گفت: 
به نظر من شناخت امکانات و تحولی که در حوزه فناوری اطلاعات 
و اس��تفاده از آن در جهت خنثی کردن توطئه هایی که دشمنان با 

آن قصد ضربه زدن به انقلاب اسلامی را دارند، در اولویت قرار داد.
وی ادامه داد: باید برنامه مشترک همه استفاده از این فضا و گسترش 

آن برای رسیدن به اهداف انقلاب اسلامی باشد.
حدادعادل در پاسخ به سوال دیگری مبنی براینکه به نظر می رسد 
وحدتی که باید بین مجلس و دولت باشد در جریان استیضاح فرجی 
دانا نبود، خاطرنشان کرد: شما می خواهید وحدت مجلس و دولت 

حفظ شود یا آنکه میان آنها فاصله بیفتد؟
عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی خاطرنشان کرد: در یک جاهایی 
بین مجلس و دولت اختلاف نظر وجود دارد و در جاهایی وحدت نظر 
حاکم است در واقع نه سیاه سیاه و نه س��فید سفید. هرچند برخی 
اختلاف نظرها را تأیید می کنیم، اما باید نقد را بپذیریم و به طور کلی 

وضعیت خوب است.
حدادعادل در پاس��خ به س��والی مبنی بر س��خنان روحانی پس از 
استیضاح تصریح کرد: سخنان روحانی درباره استیضاح وزیر علوم 
بجا بود؛ چرا که وی مطرح کرد اس��تیضاح حق نمایندگان اس��ت و 

گله ای از این امر ندارد و این حرف مانع اختلاف شد.
عضو ش��ورای عالی انق��لاب فرهنگی در پاس��خ به س��وال دیگری 
درخصوص انتصاب نجفی به عنوان سرپرس��ت وزارت علوم تصریح 
کرد: نجفی مدت موقت��ی این مس��وولیت را خواهد داش��ت؛ چرا 

که روحان��ی نزدیک ترین فرد را نجف��ی دید و با ای��ن اقدام از 
بی سرپرست بودن وزارتخانه جلوگیری کرد.

وی ادامه داد: نگرانی بیشتر ما بر این است که فردی که مسوولیت را 
به مدت بیشتری به عهده می گیرد چه کسی است؛ هرچند من اینکه 

گفتید نجفی شبه معاند است را اینگونه تصور نمی کنم.
حدادعادل در پاسخ به سوال دیگری نمایشگاه رسانه های دیجیتال 
را مرکز قابل قبولی دانس��ت و تصریح کرد: ابتکارات بسیاری در آن 
حاکم اس��ت و نش��ان داد که نیروهای مومن انقلاب اسلامی فعال 
هستند و ابتکار عمل را به دس��ت گرفته اند. این نشان دهنده غیرت 

آنهاست که چنین اقدامی مفیدی را انجام داده اند.
وی ادامه داد: هی��چ قومی بدون ت��لاش پیروز نمی ش��ود؛ چراکه 
امیرالمؤمنین)ع( فرموده اند اینکه مردمی صبر کنند تا دشمن برسد 
و بعد از س��رزمین خود دفاع کنند حتماً به شکس��ت منجر خواهد 
شد، بنابراین بچه های دانشجو نشان دادند که می توانند بر فضاهای 

مجازی مسلط شوند.
عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی در پاسخ به سوال دیگری مبنی 
برعملکرد ش��ورای فیلترینگ فضای مجازی خاطرنش��ان کرد: ما 
نسبت به این امر دغدغه داریم و ش��ورای فیلترینگ فضای مجازی 
باید وجود داشته باشد؛ چرا که رهبری نیز بر این امر تاکید کرده اند و 

فعال شدن آن می تواند فضای مجازی را ساماندهی کند.
حدادع��ادل تاکید کرد: دولت باید این ش��ورا را فع��ال و از ظرفیت 
قانونی آن استفاده کند؛ چرا که این امر می تواند فضای مجازی کشور 
را ساماندهی کند و در اتاق فکر بررسی شود، زیرا نسبت به این شورا 

بی مهری شده است.
وی در پایان در پاس��خ به س��وال خبرنگار خبرگزاری فارس مبنی 
براینکه ارزیابی وی از عملکرد فرهنگی دولت در آستانه هفته دولت 
چیست، خاطرنشان کرد: نمی توانیم بگوییم همه کارهای فرهنگی 
 دولت قابل انتقاد اس��ت و امیدوارم دولت به ای��ن امر توجه کند که

دل مشغولی های سیاسی مانند ژنو و وین، آنها را از مسایل فرهنگی 
غافل نکند؛ چ��را که توصی��ه مقام معظ��م رهبری 
بر همین امر اس��ت و دولت باید به این امر 

توجه کند.

موضع روحانی در قبال استیضاح مانع بروز اختلاف شد

تجلیل باهنر از  برخورد منطقی رییس جمهور در برابر  رای نمایندگان 

منتقدان وکیل الدوله ها   فراکسیون دولتی تشکیل دادند

آیت الله سید احمد خاتمی، عضو هیات رییسه مجلس خبرگان 
رهبری در سخنان خود با اشاره به استیضاح وزیر علوم گفت: قبل 
از استیضاح وزیر، رییس شبکه سلطنت طلب وارد میدان شد و از 
این وزیر حمایت کرد. امام جمعه موقت تهران با اشاره به حمایت 
یکی از لندن نش��ینان از وزیر مورد اس��تیضاح گفت: وزیر ارشاد 
لندنی دوره اصلاحات به صراحت آمد و از وزیر مورد اس��تیضاح 
حمایت کرد. قصه فراتر از استیضاح بود و ماجرا قصه شکل گرفتن 
اردوگاه فتنه است. این مسوول با اشاره به اینکه رای آوردن وزیر 
و یا نی��اوردن آن چندان مهم نبود و آنچن��ان که رییس جمهور 
هم طبیعی برخورد کرد، افزود: آن چه مهم بوده، این اس��ت که 

همچنان ضدارزش بودن فتنه گری تکرار شد.
خاتمی با بی��ان اینکه بعضی ها از یک س��ال پیش در جلس��ات 

خصوصی خود بر آن تاکید می کردند که فتنه را ول کنید، ادامه 
داد: آنها می گفتند و تاکید داشتند که دیگر فتنه تمام شده و فتنه 
چیزی بود که در س��ال 88 تمام شد. عضو هیات رییسه مجلس 
خبرگان رهبری با بیان اینکه آنها می گویند که فتنه یک دعوای 
ش��خصی بود، افزود: آنها می خواهند که بگوین��د که فتنه یک 
دعوای شخصی بین یک رییس جمهوری که رای آورد و کسانی 
که رای نیاوردند بود. امام جمعه موقت تهران با بیان اینکه فتنه، 
قصه مقابله با نظام بود و قصه شخصی نبود که قابل گذشت باشد، 

 تصریح کرد: مجلس��ی ها گفتند کس��انی که در فتنه 
نقش آفرین بودند آمدند در وزارتخانه و ما مجلسی ها 

پای ارزش های اسلامی و دینی خود ایستاده ایم. نمی شود 
که کسی بگوید که س��بک زندگی ما دینی است و هم آقا را 

دوست داریم و هم فتنه گران را و این دو قابل جمع نیست.

 فتنه 88 غیرقابل گذشت است

محمد نبی حبیبی، دبیر کل حزب موتلفه اسلامی  که در پایان نشست 
دبیران این حزب س��خن می گفت، اظهار داشت: ارزیابی ما از عملکرد 
دولت در مجموع مثبت است. امیدواریم آقای روحانی با اعتنا به نقد و 
تعامل مثبت با قوا راه دولت را در سال دوم خدمت  در مسیر سیاست های 

اقتصاد مقاومتی و حل مشکلات مردم تعیین کند.



ارتقای کارگروه انتخاباتی شورای هماهنگی جبهه اصلاحات   مصطفی کواکبی��ان ریی��س دوره ش��ورای هماهنگی جبهه 
اصلاحات، با اش��اره به جلسه تش��کل متبوعش اظهار داشت: 
نشست ش��ورای هماهنگی جبهه اصلاحات با حضور اکثریت 
قاطع اعضا برگزار شد و در این جلسه پس از تبادل اخبار، اعضای 
حاضر با تبریک هفته دولت و گرامیداشت یاد و خاطره شهیدان 
والامقام رجایی و باهنر ب��رای دولتمردان دولت یازدهم و آقای 
رییس جمهور برای وفای به عهد و انجام خدمات ارزنده به مردم 

آرزوی توفیق کردند.
وی افزود: در ادامه این نشس��ت موضوع اس��تیضاح وزیر علوم 
مطرح ش��د و از محروم ش��دن دول��ت تدبیر و امی��د از وجود 
دکتر فرجی دانا و توانمندی و لیاقت و کارآمدی ایش��ان، که با 
برخوردهای جناحی مجل��س تحت تأثیر ی��ک اقلیت افراطی 

صورت گرفت ش��دیداً ابراز تأس��ف ش��د.کواکبیان با اشاره به 
معرفی سرپرس��ت وزارت علوم، بیان داش��ت: اعضای جلسه با 
تبریک انتصاب دکتر نجفی، خواستار تداوم برنامه های اساسی 
و سیاس��ت های راهبردی این وزارتخانه، جهت تحقق عدالت 
آموزشی و مشارکت گسترده دانشگاهیان در تصمیم سازی ها 
و ضرورت مقابله با رانت خواری ها و رسیدگی فوری، نسبت به 
بورس��یه های غیرقانونی و جلوگیری از هرگونه فضای امنیتی 
در دانش��گاه ها و ایجاد نش��اط دانشجویی و گس��ترش روحیه 
علمی دانشجویان شدند.رییس دوره شورای هماهنگی جبهه 

اصلاحات تصریح کرد: البته اعضای جلسه بر این باور بودند که 
ای کاش آقای رییس جمهور در جلسه استیضاح حاضر می شدند 
تا استیضاح کنندگان با تفاوت چند رأی نتوانند، منویات اقلیت 
را به کرسی بنشانند. بی شک آقایان استیضاح کننده، باید بدانند 
که هر چند دکتر فرجی دانا مظلوم واقع شد، اما هرگز خودشان 
نیز به اهداف جناحی و مقاصد افراط��ی خویش نائل نخواهند 
ش��د. کواکبیان ادامه داد: در ادامه جلس��ه بر مبنای ماده 10 
آیین نامه مقرر ش��د که کار گروه انتخاباتی به کمیته انتخابات 
ارتقا یابد و با حضور دبیران کل تمامی احزاب عضو شورا بتواند 

در تصمیم گیری های انتخاباتی بهتر و مطلوب تر به ایفای نقش 
بپردازد. وی افزود: مقرر ش��د که عضویت اش��خاص یا احزاب 
غیر عضو ش��ورا در این کمیته جهت ائتلاف انتخاباتی با جبهه 
اصلاحات صرفاً با تصویب شورای هماهنگی امکان پذیر باشد. 
همچنین در این جلسه مقرر شد، هر چه سریع تر پیشنهاد این 
شورا برای راه اندازی خانه احزاب از سوی هیات مرضی الاطراف 
جهت دعوت از احزاب و پیش��نهاد اصلاح اساسنامه به صورت 
مکتوب به وزارت کش��ور جه��ت هماهنگی و هم��کاری لازم 

ارایه شود.
دبیرکل حزب مردم سالاری در پایان با اشاره به ضرورت تبیین 
دقیق تر شرح وظایف کمیته انتخابات، گفت: مقرر شد نشست 

فوق العاده در این زمینه در هفته آینده برگزار شود.
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سیاست

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

تشکیلات تازه تاسیس از کجا آمد؟
    

صادق خرازی سال ها از سیاس��ت دور بود و بعد از دوران سفارتش 
در فرانسه در دولت اصلاحات، بیش��تر به تحلیل در حوزه سیاست 

خارجی و بین الملل روی آورد.
برگزاری جلساتی در حوزه مسایل بین الملل و دعوت از کارشناسان 
مشهور از جناح های مختلف سیاسی که اغلب در موسسه اطلاعات 

برگزار می شد، فعالیت های مدون وی را تشکیل می داد.
البته کمتر کس��ی آن زمان فکر می کرد که دوس��ت صمیمی جواد 
ظریف و دیپلماتی که این روزها گرد بیماری از وی، شخصیتی نحیف 

ساخته، در حال طراحی حرکتی نو در بدنه اصلاح طلبی باشد.
اولین جلسه غیر رس��می این تش��کل همزمان با ماه رمضان برگزار 
ش��د و جمعی از چهره های اصلاح طلب در یک جلسه که بیشتر به 

دورهمی شباهت داشت، گرد هم آمدند.
صادق خرازی هم در این مراسم ش��رکت کرد تا یکی از چهره های 
سن و سالدار »نسل دوم اصلاح طلبان« که سن اکثرشان از 35 سال 
تجاوز نمی کند، باش��د؛ همین حضور زمزمه های لیدری خرازی را 
تقویت کرد. در این میان اخباری از اعضای شورای مرکزی این تشکل 
به گوش می رسید. اخبار حکایت از آن داشت که ظاهرا اعضای جوان 
این تشکیلات بیشتر همان افرادی هستند که در شاخه جوانان حزب 

مشارکت حضور داشتند.
بالاخره یکی از اعضای شورای مرکزی، در تاریخ 25 مرداد موضوع را 
در گفت و گو با فارس رسانه ای و »ندا« را متشکل از12 نفر به عنوان 
هسته مرکزی معرفی کرد. وی درباره ترکیب شورای مرکزی هم به 
گفتن اسم چند عضو بسنده کرد و گفت:  چهره هایی همچون صادق 
خرازی، سجاد سالک و رضا شریفی در هسته مرکزی تشکل مذکور 
هس��تند. این فرد مطلع تصریح کرد:  درحال حاضر »ن�دا« مراحل 

اولیه ثبت خود را در وزارت کشور انجام داده است.
وی همچنین در پاسخ به این سوال خبرنگار فارس، که آیا تاکنون با 
آقای عارف نیز مذاکره ای داشته اید؟ گفت: در این خصوص با آقای 
عارف صحبتی نداشتیم و هنوز هم تصمیمی در این باره نگرفته ایم.

وی همچنین درخصوص مطرح ش��دن نام محم��د رضا تاجیک به 
عنوان تئوریسین این تشکل گفت: این طور نیست که برخی مطرح 
می کنند؛ با آقای تاجیک صحبت هایی داش��تیم، اما تاکنون ارتباط 
تشکیلاتی نداشتیم. بنابراین گزارش، عدم مذاکره با عارف به عنوان 

سیاست مدار اصلاح طلبی که تلاش خود را معطوف به میدان دادن 
به جوانان در انتخابات بعدی مجلس طرح کرده، نش��ان می داد که 
تش��کیلات جدید، زیاد علاقه مند به همکاری با وی نیس��ت و رویه 

مستقلی را پیش گرفته است.

اعتقادات و شیوه طراحی ش�ده برای این تشکل نیز 
    

قابل توجه است
یکی از اعضای ش��ورای مرکزی و هیات موسس تش��کل نسل دوم 
اصلاح طلبان این موضوع را اینگونه توضیح م��ی دهد: »رویکرد ما 
مبتنی بر نگاه خاتمی درباره اصلاحات اس��ت که در یکی از جلسات 
بنیاد باران به تبیین نظرات اصلاحات پرداخت از این رو نگاه ما دقیقاً 

مبتنی بر نظرات آن جلسه است.«
این عضو هیات موسس تش��کل »ندا« بر همین اساس، گفت: همه 
اعضا کام��لًا به ولایت فقیه معتقد هس��تند و در دیدار مس��وولان و 
کارگزاران نظام با رهبر معظم انقلاب در عید فطر نیز برخی از اعضا 

حضور داشتند.
اعضای »ندا«، هر هفته جلسه منظم خود را برگزار می کنند و اعضای 

شورای مرکزی آن دور هم جمع می شوند.
اما ورود این تشکل برای اصلاح طلبان بی سروصدا نبود و واکنش ها 

گاهی آنقدر تند بود که صدای صادق خرازی را هم درآورد.

اصلاح طلبان چگونه به تشکل جدید نگاه می کنند؟ 
    

نفوذی یا نئو اصلاح طلب؟
اولین چهره اصلاح طلبی که از تشکیلات تازه تاسیس تبری جست، 

محمدرضا تاجیک فعال سیاسی بود.
وی در گفت و گویی تصریح کرد که با تش��کیلات تازه تاسیس ندا و 
صادق خرازی هیچ ارتباطی نداشته و ندارد و در عین حال گفت که 

نگاه منفی هم به این تشکل تازه تاسیس ندارد.
اما برخی اصلاح طلب��ان، آنقدرها هم از این تح��رک صادق خرازی 
و دوستانش خوشحال نش��دند، خصوصا وقتی این گروه با تاکید بر 

»نسل دوم اصلاح طلبی« به میدان پاگذاشت.
محمد عل��ی ابطح��ی، چهره نزدی��ک به س��ید محم��د خاتمی با 
 کنایه درباره تش��کل جدید س��خن گفته و در صفحه اجتماعی اش 
می نویس��د: »آقای ص��ادق خرازی ب��رای نج��ات و نزدیک کردن 
اصلاحات با حاکمیت، تش��کیلاتی درس��ت کرده اس��ت به نام ندا. 

مخفف نس��ل دوم اصلاحات! در طول س��ال های قب��ل هم چندین 
تشکل اصلاح طلبی برای جایگزینی اصلاحات درست شده بود. این 
هم یک تشکل جدید. فقط نمی دانم چرا آقا صادق خودش را با اینکه 
هم سن و سال ماهاست نسل دوم نامیده؟ شاید به خاطر اینکه دیر 
به اصلاحات پیوسته، خودش را نسل دوم معرفی می کند. در هر حال 

ما که بخیل نیستیم، مبارک باشد.
اما اصلاحات یک جریان عمیق تاریخی است که در بدنه جامعه شکل 
گرفته و اندیشه های آقای خاتمی هم مبنای آن بوده و خواهد بود و 

نجات بخشی هم لازم ندارد. 
برای همه تشکل ها و احزاب اگر بتوانند درحزبی شدن جامعه نقش 

ایفا کنند، آرزوی توفیق داریم.«
احمدپورنجاتی عضو حزب منحله مشارکت نیز در صفحه اجتماعی اش 
با نگاه تمس��خرآمیز درباره »ندا« می گوید: » ش��نیده ام یک فقره 
"آقا صادق خرازی"؛ به قصد قربت و لابد برای پیش��برد روند اصلاح 
طلبی، یک تشکیلات درست کرده اند به نام »ندا«: نسل دومی های 

اصلاحات! مبارک است.!
البته »ما ملت شریف و شهیدپرور و همیشه حاضر در صحنه«، بخیل 
نیستیم، اما متاسفانه اندکی »دو هزاری«مان کژ و کوژ شده و متوجه 
نمی ش��ویم که برخی عزیزان - ک��ه بنابر اخبار هده��د فضول- در 
انتخابات 92 عنایتش��ان شامل حال س��ردار قالیباف بود، همچین 
یهویی دچار»ویار اصلاحات پاستوریزه«ش��ده اند و انش��االله برای 

مجلس آینده، »ندا«یشان در خواهد آمد؟!

این نوه نس�ل س�ومی عمه جان بنده ه�م قصد دارد 
    

تش�کیلاتی درس�ت کند به نام »نس�ا«؛ نسل س�ومی های 
اصلاحات!

بنابراین گزارش، محس��ن صفایی فراهانی عضو دیگر حزب منحله 
 مش��ارکت نیز نظر منف��ی اش درباره تش��کل ن��دا را اینگونه بیان 
می کند: » راه اندازی تشکل ندا به آن معناس��ت که اصلاحات باید 
با یک نگاه جدید وارد عرصه سیاست ش��ود و به نظر من این تعریف 

کاملا اشتباه است.«
در این میان، رسانه های اصلاح طلب هم روی خوشی به تشکل تازه 
تاسیس نشان نداده و به عنوان مثال سایت انصاف نیوز از سایت های 
نزدیک به اصلاح طلبان و دولت درگزارش��ی تشکل جدید را »ندای 

بی موقع صادق خرازی« خواند.
اما سردرگمی اصلاح طلبان درباره ماهیت تشکل جدید هم در نوع 
خود قابل تامل اس��ت. چهره های تاثیرگذار سیاسی اصلاح طلب از 
ماهیت تش��کلی که اعضای آن در جلسات محفلی اصلاحات حاضر 
می شوند، با خبر نیس��تند و این ش��اید یعنی »ندا« بدون سروصدا 

راهش را از نسل اولی ها جدا کرده.

واکنش خاتمی؛ هوشمندانه یا دستپاچه؟
    

سید محمد خاتمی رییس جمهور اسبق هم بالاخره درباره تشکیلات 
تازه تاسیس اظهارنظر کرد و یا مجبور شد اظهارنظر کند.

خاتمی در پاس��خ به پرس��ش یکی از حاضران درباره تشکیلات ندا 
)نس��ل دوم اصلاح طلبان( و مورد تایید بودن با نبودن این تشکل، 

 بیان ک��رد: »اصلاح طلب��ی از تکثر دف��اع می کن��د... بنابراین حضور 
تشکل های مختلف در ذات اصلاح طلبی است و گروه های مختلف 
می توانند فعال باش��ند. البته اولویت من فعال ش��دن تشکل های 

موجودی بود که بعضی از آنها محدود شده اند.«
وی گفت: »یادآور شده بودم، این طور تلقی نشود که اصلاح طلبی 
بد بوده اس��ت و حالا قرار اس��ت اصلاح طلبی خوب ایجاد شود، اما 
متاسفانه این شائبه ایجاد شده که باید اصلاح کنند و انشاءالله دارند 

اصلاح می کنند.«
رییس جمهور اسبق تلاش کرد در پاسخ خود مخالفت و یا موافقت 
آْشکاری با تشکیلات تازه تاسیس ندا، نداشته باشد و به اصطلاح اهل 
سیاست هوشمندانه بازی را پیش ببرد اما در میان پاسخ خود به نکته 

قابل تاملی تاکید می کند.
»اینطور تلقی نش��ود که اصلا طلبی بد بوده اس��ت و حالا قرار است 
اصلاح طلبی خود ایجاد ش��ود، اما این ش��ائبه ایجاد شده« همین 
پاسخ خاتمی و اعلام این موضع نشان می دهد که او نیز دل خوشی 
از تشکیل تشکل جدید ندارد. ش��اید اگر خاتمی مجبور نبود، فعلا 
درباره تشکل تاسیس شده حرفی نمی زد تا اعضای این تشکل بیشتر 
 خود را ظهور و بروز دهند تا وی مجبور نش��ود موضعی دستپاچه و

 نیمه خنثی در برابر تشکل »ندا« بگیرد.

صادق خرازی از تشکلش دفاع می کند/ »مشارکت و 
    

مجاهدین از جوانان بیگاری می کشیدند«
»ندا را قصاص قبل از جنایت می کنند... ترسی از طرد شدن نداریم« 
صادق خرازی خیلی صریح پاسخ سوال های بعضا کنایه آمیز روزنامه 

اصلاح طلب اعتماد را می داد.
وی در گفت و گوی خود با این روزنامه اص��لاح طلب درباره دلیل و 
هدف شکل گیری تشکل جدید، می گوید:  » درگذر از دوم خرداد76 
و س��وم تیر84 و در ادامه 22 خرداد 1388 تجربیات تلخ و شیرین 
زیادی به دس��ت آمده و حالا در روزگار پس از 24 خرداد باورمان بر 
این است که زمان مناسب برای آنکه اصلاحات با بازسازی و روحیه 
ایجابی، فصلی تازه از تلاش ملت ایران برای تاثیرگذاری بر سرنوشت 

خویش آغاز شود فرارسیده است.«
خبرن��گار روزنامه اعتم��اد حتی در بخ��ش هایی از ای��ن مصاحبه، 
تشکیلات ایجاد شده از س��وی صادق خرازی را برهم زننده وحدت 
اصلاح طلبان عنوان کرده و از وی می پرس��د؛ » الان که به شورای 
عالی اصلاحات رسیده ایم، چرا ش��ما سازتشکیلات جدید را کوک 
 کرده ای��د؟« و صادق خ��رازی نیز پاس��خ وی را اینگون��ه می دهد: 
» ش��ما قصاص قبل از جنایت می کنی��د. ما نمی خواهیم کس��ی 
 را هدای��ت کنیم. م��ا گفته ای��م ما هم ی��ک جریان اص��لاح طلب 
هستیم. مگر مشارکت و مجاهدین و مردم سالاری نیستند؟ یک سال 
بیشتر است جوان تر ها نمی توانند با نس��ل اول یا بزرگ تر هایشان 
بسازند. این ها را چرا جمع و جور نمی توانستند بسازند؟ آیا جرمی 
مرتکب ش��ده اند، چون از آنها بیگاری می کشیدند. می گفتند باید 

پیاده نظام ما باشید.«

آیا »ندا« با اصلاح طلبان خواهد ساخت؟
    

پاس��خ صادق خرازی به س��وال روزنامه اعتماد و انتقاد از آنچه وی 
»بیگاری کش��یدن حزب مش��ارکت و مجاهدین« از جوانان اصلاح 
طلب خواند، نشان می دهد که آب خرازی و تشکل جدیدش با اصلاح 

طلبان در یک جوی قرار نخواهد گرفت.
اصلاح طلبان که روزی با خوشحالی اخبار تشکیل یک جریان جدید 
در میان اصولگرایان را نوید می دادند، امروز با تشکلی روبه رو هستند 
که می گوید قصد عبور از نسل اولی های اصلاحات را ندارد ولی لیدر 
اصلی اش به صراحت از استفاده ابزاری از جوانان در دوران اصلاحات 

انتقاد می کند.
از سوی دیگر چهره های اصلاح طلب نیز که متوجه شده اند اصلاح 
طلبی با چالشی جدید روبه رو خواهد شد. اصلاح طلبان که تا دیروز 
با طرح مهره های مختلف نظیر هاشمی و ناطق نوری سعی می کردند 
محمد رضا عارف را از صحنه بیرون کنند، امروز باید با تش��کل تازه 
تاسیس نسل دوم اصلاح طلبان که اعضایش روزی به عنوان هوادار در 
جلسات حزب مشارکت شرکت داشتند هم روبه رو شوند. بدون شک 
این رویدادکار اصلاح طلبان را برای آینده آنقدر سخت خواهد کرد 
که امکان دادن امتیاز به تشکل تازه تاسیس نیز وجود دارد؛ اتفاقی 
 که به دلیل فش��ار چهره های تندرو تقریبا موضوعی محال خواهد

 بود.
در همین راستا نیز تشکیلات ندا ظاهرا قرار نیست به اصلاح طلبان 
و یا حداقل نس��ل اول آن روی خوش نش��ان دهد؛ ای��ن موضوع از 
 عدم مش��ورت و همراهی با چهره های مطرح این جریان مشخص 

می شود.
بنا بر این گزارش باید دید اصلاح طلبان در روزهای آینده چگونه با 
تشکل جدید تعامل می کنند و یا این جریان برای پرکردن این شکاف 

چه تحرکی را انجام خواهد داد؟

 چرا اصلاحات »نسل دومی ها« را نمی خواهد؟

طلبان »ندا«یشکافدرمیاناصلاح
اعضایش هنوز به صورت کامل رونمایی نشده اند، ولی 
لیدرش�ان یکی از آن قدیمی های سیاست یا دقیق تر 

سیاست خارجی است.
تش�کیلات تازه رونمایی ش�ده که از درون اصلاحات، 
حتی ب�رای خود اص�لاح طلب�ان نیز عجی�ب و غریب 
و ش�وکه کننده اس�ت، حتی ش�وکه کننده تر از اعلام 
موجودیت جبه�ه پایداری ب�رای اصولگرای�ان؛ چون 
حداقل در زمان شکل گیری جبهه پایداری، اصولگرایان 
از جزییات این تش�کل با خبر بودند. علی رغم گذشت 
10 روز از اعلام موجودیت رس�می تش�کل »نسل دوم 
اصلاح طلبان« ن�ه س�خنگو  و نه صادق خ�رازی لیدر 
این تش�کل نتوانس�ته اند واقعیت تش�کیلات را برای 
 فضای سیاس�ی کش�ور و حت�ی اصلاح طلبان ش�رح 

دهند.
 اما تش�کیلاتی که ام�روز به اختص�ار »ن�دا« خوانده 
می ش�ود، پیچیدگی ه�ای جدی�دی را ب�رای جریان 
اصلاحات ایجاد کرده  است و حتی برخی از بزرگان این 

جریان را سردرگم.
رفتار برخی اصلاح طلبان و واکنش آنها اینگونه نشان 
می دهد که گویی خبر شکل گیری تشکل تازه تاسیس 
اصلاح طلب را از رس�انه ها ش�نیده اند و این در دنیای 
سیاس�ت یعنی اوج غافلگیری و نتیجه آن هم شاید به 
موضع گیری های عجیب منتهی شود؛ موضع گیری هایی 

از ارتباط این تشکل با قالیباف تا ...

محمد نبی حبیبی دبیر کل حزب موتلفه اس��لامی ک��ه در پایان 
نشست دبیران این حزب سخن می گفت، اظهار داشت: ارزیابی ما 
از عملکرد دولت در مجموع مثبت اس��ت. امیدواریم آقای روحانی 
با اعتنا به نقد و تعامل مثبت با قوا راه دولت را در سال دوم خدمت  
در مسیر سیاستهای اقتصاد مقاومتی و حل مشکلات مردم تعیین 

نماید.
حبیبی عملکرد دولت در مهار تورم و نیز بخش س��لامت را موفق 
دانست و بیان داشت: امیدواریم دولت با تداوم کنترل و مهار تورم 

بتواند دوران رونق تولید و خروج از رکود را هم پشت سر بگذارد.
وی با اشاره به اینکه دولت باید در حل مشکلات مربوط به رکود به 
کارهای خود سرعت بدهد اظهار داشت: تسویه تدریجی ولی سریع 
بدهی های دولت برای رونق کاره��ای عمرانی و اقتصادی ضرورت 
قطعی دارد. عدم هماهنگی لازم در تیم اقتصادی دولت به کارآمدی 

دولت درحل مشکلات اقتصادی آسیب می زند.
دبیر کل ح��زب موتلفه اس��لامی با اش��اره به عملک��رد فرهنگی 
دولت خاطر نش��ان ک��رد: عملک��رد فرهنگی دولت زی��ر ذره بین 
دقت خبرگان و نخبگان و مراجع عظام اس��ت. اخی��راً در برخی از 
تئاتر هایی که اکنون در تهران روی صحنه است، تک خوانی زنان، 
رقص و دیالوگهای غیراخلاقی همراه ب��ا آرایش غلیظ و بدحجابی 
مورد اعتراض رس��انه ها قرار گرفته اس��ت. ادامه این روند شایسته 
دولت اعتدال نیس��ت. این رویکرد نوعی اف��راط در ترویج فرهنگ 
لاابالی گری اس��ت. لذا نباید بودجه و امکانات دولت صرف اینگونه 

پدیده های ضد فرهنگی شود.
حبیبی در بخش دیگری از س��خنان خود در مورد استیضاح وزیر 
علوم گفت: نمایندگان مجلس در تعامل با دولت و وزیر همه راههای 
ممکن را رفتند تا کار به اس��تیضاح نرس��د. اما وزیر علوم و عوامل 
پشت صحنه وزارت علوم بنا را بر لجاجت گذاشتند و به هیچ کدام 

از درخواستهای اصلاحی نمایندگان توجه نکردند.
  وی با اشاره به حساس��یت نمایندگان مجلس به امر فتنه تصریح 
کرد: دولت باید بداند مجلس به موضوع فتنه و فتنه گران حساس 
اس��ت. لذا در به کارگیری عناصری که سابقه فتنه دارند باید دقت 

کنند. امیدواریم دولت پیام مجلس را در معرفی وزیر جدید دریافت 
کرده باشد.

دبیر کل حزب موتلفه اسلامی با تش��کر از همه اضلاع اصولگرایی 
در مجلس خاطر نشان کرد: اس��تیضاح وزیر علوم محصول اجماع 
اصولگرایان روی برخ��ورد با فتنه بود و از این پس هم اگر مس��ئله 
برخورد با فس��اد و فتنه مطرح باش��د اصولگرایان متحد و در صف 

واحد عمل خواهند کرد.
وی با انتقاد از آقای روحانی که گفته بود صدای دولت در تلویزیون 
شنیده نمی ش��ود و صدا و س��یما حاضر نیس��ت خدمات دولت را 
به مردم بگوید، بیان داش��ت: یکسال است صدا و س��یما با تدبیر و 
سیاست اصولی در جهت حمایت از تیم مذاکره کننده دولت در امور 

هسته ای اقدام کرده است. 
طی یکسال گذشته تنها صدای دولت از رسانه ملی به گوش مردم 
خورده است. در بخشهای خبری و گزارشهای خبری همیشه وزرا 
و مس��ئولان دولتی مطرح هس��تند. اگر دولت عملکردی داش��ته 
مستقیم با مردم در میان گذاشته و کس��ی به آن نقد نکرده است. 
صدا و سیما الان به تریبونی برای تبلیغ کارهای مثبت دولت تبدیل 

شده است.
حبیبی   همچنین در مورد آخرین تحولات غزه گفت: صهیونیستها 
بدنبال ضربه زدن به زیرس��اخت های دفاعی مردم فلس��طین در 
غزه و ترور رهبران حماس و جهاد اس��لامی هستند. آنها در قبض 
و بس��ط آتش بس دنبال این دو هدف هس��تند. لذا حماس دست 
آنها را خوانده ا س��ت و به همین دلیل نبرد تا شکست قطعی رژیم 

صهیونیستی ادامه دارد. 
پیروز این میدان فقط مردم غزه هس��تند. م��ردم کرانه غربی رود 
اردن نیز با مردم غزه همپیمان شده اند تا رژیم صهیونیستی را وادار 

اعتراف به شکست کنند.
 وی ضعف عملکرد سازمان ملل و ش��ورای امنیت در جلوگیری از 
کشتار غیرنظامیان فلس��طینی را محکوم کرد و مسلح شدن مردم 

نوار غزه و نوار باختری را خواستار شد.
حبیبی در مورد تحولات عراق نیز اظهار داشت: باید هر چه زودتر 

دولت عراق شکل بگیرد. کردها و اهل سنت از مطالبات غیرمنطقی 
خود در شکل گیری دولت عراق باید پرهیز کنند. مسئله تروریسم 
مسئله اول عراق اس��ت اگر توجه نکنند خطر تجزیه عراق قطعی 

است.
وی اف��زود: راه ح��ل نجات ع��راق مح��ور ق��رار دادن مرجعیت و 
س��اماندهی ارتش مردمی عراق برای نبرد با تروریسم را و وحدت 
وانس��جام مردم و قبال عراق در برابر دش��منان دانست و اقدامات 
آمریکا علیه داع��ش را اقدام��ی نمادین برای مبارزه با تروریس��م 

دانست.
دبیر کل حزب موتلفه اسلامی با اشاره به مناسبتهای شهریور ماه 
بیان داشت: شهریور ماه، ماه شهادت شهیدان رجایی و باهنر و عروج 

ملکوتی شهیدان اندرزگو، لاجوردی و حاج مهدی عراقی و فرزندش 
حسام است. منافقین کوردل این عزیزان را از ملت ایران گرفتند.  و 
آنان تا پای جان برای استقرار جامعه نمونه اسلامی فداکاری کردند.

وی با تجلی��ل از مقام ش��امخ ش��هید لاج��وردی گفت: ش��هید 
لاجوردی نماد بزرگ مدیریت جهادی در انقلاب اس��لامی است. 
اگر فداکاریه��ای او نبود منافقین دس��تاوردهای یک انقلاب الهی 
را و فداکاریهای امام)ره(  بزرگوار را به مس��لخ ترور و جنایات کور 
می بردند. او مردانه در برابر منافقین جدید و بیرحم ایستاد و خون 

خود را در این راه تقدیم انقلاب کرد.
حبیبی همچنین در مورد برخوردهای خش��ن دول��ت آمریکا در 
ایالت میسوری و شهر فرگوسن تصریح کرد: برخورد دولت آمریکا 

با سیاهپوس��تان و نقض حقوق انس��انی آنها نمادی دیگر از نقض 
حقوق بشر در آمریکاست.

 اکنون یک ماه است از حادثه قتل یک نوجوان سیاه پوست می گذرد 
و مردم آمریکا همچنان به این حادثه اعتراض دارند و اعتراضات به 

شهرهای دیگر آمریکا و حتی نیویورک کشیده شده است. 
دولت آمریکا باید در باره نقض حقوق بش��ر در این کشور پاسخگو 

باشد.
حبیب��ی در پایان بیان داش��ت: معتقدی��م که جامع��ه آمریکا در 
بحران های عمیق فرهنگی، اجتماعی، سیاسی و اقتصادی قرار دارد 
و مردم آمریکا برای نجات از بحران بای��د به فکر رهایی از حکومت 

آمریکا و شبکه مردان خاکستری آمریکا باشند.

حبیبی در نشست دبیران حزب موتلفه:

استیضاح وزیر علوم  نتیجه 
 اجماع اصولگرایان برای 
برخورد با فتنه بود



7

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

امیدوارم دولت نجفی را به مجلس معرفی نکند  حمیدرضا فولادگر گفت: مجلس روی انتصاب آقای فرجی دانا 
به عنوان مشاور علمی رییس جمهور حساسیتی ندارد؛ چرا که 
شخصیت علمی ایشان محرز و غیرقابل انکار است، اما امیدواریم 
آقای رییس جمهور، نجفی را که یک بار هم به عنوان وزیر آموزش 
و پرورش به مجلس معرفی شد و رای اعتماد نگرفت به مجلس 
معرفی نکند. وی ادامه داد: فرجی دانا به لحاظ علمی برجستگی 
بالایی دارد و در زمینه تقوا نیز در رده خوبی اس��ت، اما حواشی 
این وزارتخانه و بی توجهی ایش��ان به تذکرات مجلس باعث رقم 
خوردن استیضاح شد. نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای 
اسلامی با اشاره به اینکه مجلس اگر هم مساله ای را طرح می کند 
نتیجه دغدغه مردم است، تصریح کرد: امیدواریم اعضای کابینه 
با درک درس��ت این موضوع تذکرات مجلس شورای اسلامی را 

جدی بگیرند و پیش از اینکه مجلس شورای اسلامی بخواهد از 
ابزارهای قانونی خود اس��تفاده کند، دولت و مجلس با هم به هم 
فکری و همراهی برسند. فولادگر عنوان کرد: استیضاح یک ابزار 
نظارتی برای مجلس است و نمایندگان مجلس شورای اسلامی نیز 
وقتی احساس کنند از مسیرهای دیگر به نتیجه نمی رسند، از آن 
استفاده می کنند. وی تصریح کرد: درخصوص وزیر علوم نیز تذکر 
شفاهی، کتبی و سوال بی نتیجه ماند، بنابراین موضوع استیضاح 
مطرح شد و حتی تا پیش از اینکه موضوع استیضاح به صحن علنی 
کشیده شود هم می شد جلوی آن را گرفت، اما به دلایل مختلف 

این کار صورت گرفت. نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای 
اسلامی افزود: این استیضاح نباید در روابط دولت و مجلس خللی 
وارد کند و خوشبختانه آقای رییس جمهور نیز گفتند نتیجه این 
استیضاح هرچه باشد می پذیرند؛ از سوی دیگر نیز لایحه هایی 
که از دولت به مجلس آمده با بالاترین رای تصویب شده که این 
موضوع نش��ان از همکاری دولت و مجلس دارد. فولادگر گفت: 
دولت برای معرفی وزیر جدید به مجلس س��عی کند گزینه ای 
را معرفی کند که علاوه بر شخصیت علمی، به نظام و انقلاب نیز 
متعهد باشد تا اعتماد مجلس شورای اسلامی را به دست آورد. وی 

با تاکید بر اینکه همراهی و همکاری دولت و مجلس می تواند در 
رونق اقتصادی کشور موثر باشد، اظهار کرد: دولت و مجلس در 
زمینه سیاست های اقتصادی و مقاومتی و لایحه خروج غیرتورمی 

از رکود نیز باید هماهنگ باشند.
نماینده مردم اصفهان در مجلس ش��ورای اسلامی تصریح کرد: 
دولت معتقد است که عموم سیاس��ت های اقتصاد مقاومتی در 
لایحه خروج غیرتورمی از رک��ود مانند رقابت پذیر کردن تولید، 

خروج از رکود و زنجیره ارزش انرژی لحاظ شده است.
فولادگر عنوان کرد: دولت باید برای اجرای سیاس��ت های کلی 
اصل 44 قانون اساسی اهتمام ورزد و باید توجه داشت که قسمتی 
از لایحه خروج از رکود غیرتورمی در اختیار دولت است که دولت 

باید در این زمینه قانونی عمل کند.
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سیاست

از آغاز دولت یازدهم همواره در مجلس س��روصداي حامیان دولت 
براي تشکیل یک فراکس��یون دولتي در خانه ملت بلند بوده است. 
»فراکسیون اعتدال« کلیدواژه ای است که بر سر آن همچنان بحث 
است. آتش تش��کیل این فراکسیون با هر تذکر و س��وال از وزیری، 
تندتر می ش��ود و برخی نمایندگان تمام هم خ��ود را می گذارند تا 
فراکسیون جدید در مجلس تشکیل دهند؛ آنها این روزها عزمشان را 
هم جزم کرده اند. بالاخص در جریان استیضاح وزیر علوم که هر چه 
تهدید کردند که در صورت استیضاح فرجی دانا فراکسیون تشکیل 

می دهیم، نتوانستند وزیر را در کابینه نگه  دارند.
نمایندگان حامي روحان��ي در مجلس نهم ترجیح مي دهند هویتي 
جدا بیابند و بتوانند آنگونه که تمای��ل دارند از دولت حمایت کنند. 
می گویند می خواهند رابطه مجلس و دولت را بهتر کنند! رابطه ای 
که این روزها در بهترین شرایط وجود دارد، ولی آنان چیز دیگری را 
می خواهند. برهمین اساس هم خبر تشکیل هیات رییسه فراکسیون 
اعتدال توسط علی مطهری را رسانه ای کردند. آنگونه که خبرگزاری 
مهر گزارش داده اس��ت، علیرضا محجوب نماینده تهران، مس��عود 
پزش��کیان نماینده تبریز، سیدهادی حس��ینی نماینده قائم شهر، 
علیرضا نوری قزلجه نماینده بستان آباد و مجید منصوری نماینده 

لنجان هیات موسس این فراکسیون هستند.

دلیل تعویق تشکیل فراکسیون
    

ماجرای تقلای نمایندگان در لزوم تش��کیل فراکس��یون اعتدال به 
اوایل س��ال جاری بازمی گردد که برخی نماین��دگان حامی دولت 
همچون ابراهیم نکو، عابد فتاحی و اس��ماعیل جلیلی از آن سخن 
گفتند، ولی پس از مدتی عطش تش��کیل این فراکسیون فروکش 
کرد. احتمال می رود که در این ماجرا، علی لاریجانی رییس مجلس 
و کاظم جلالی رییس فراکسیون رهروان ولایت نقش آفرینی کرده 
باش��ند، ولی کمال الدین پیرموذن در اردیبهش��ت ماه درباره عدم 
تشکیل فراکسیون اعتدال گفته بود: »با توجه به اینکه تشکیل این 
فراکسیون ممکن بود برخی تبعات سیاسی را به دنبال داشته باشد 
این فراکسیون ش��کل نگرفت. به نظر نمی رس��د نیازی به تشکیل 

فراکسیون های جدید همچون فراکسیون اعتدال باشد«.

نباید به دولت بد بگذرد
    

حامیان دولت که بیشتر اصلاح طلب و دارای گرایشات اصلاح طلبی 
هسند، نیاز دیدند در کنار فراکس��یون اصولگریان و رهروان ولایت، 
اعتدال نیز خودنمایی کند. اعتدالی ها نم��ی خواهند در مجلس به 
دولتی ها بد بگذرد و به همین خاطر و با این اعتقاد که کم کاری های 
بزرگ ترهای فراکسیون رهروان موجب شده تا به دولت تذکر داده 
شود، فراکسیون دولتی به راه انداختند: »لیدرهاي فراکسیون رهروان 
در جریان مناسباتش با دولت صادقانه کار نمي کنند، ژست سیاسي 
آنها ربطي به ماهیت رفتارهایشان ندارد...« حامیان دولت در مجلس 
حتي اظهار داشته بودند که »حرکت هاي فراکسیون رهروان را کیش 
و مات مي کنیم!« و البته این اظهارنظر که »رفتارهاي فراکس��یون 
رهروان ولایت حکایت از این دارد که همراهي آنها با دولت در مواضع 
مثبت خوب نبوده است.« روزنامه کیهان اما تشکیل این فراکسیون 

را ناشی از عدم تعامل مجلس و دولت نمی داند. به نوشته این روزنامه: 
»گفته مي شود اصلاح طلبان پشت ماجراي تشکیل فراکسیون دولتي 
اعتدال هس��تند؛ هر چند برخي از حامیان دولت معتقدند تشکیل 
چنین فراکس��یوني ضمن اینکه موجب خوردن برچسب »دولتي 
بودن« به نمایندگان عضو مي شود، باعث انسجام بیشتر دو فراکسیون 

رهروان و اصولگرایان خواهد شد. «
اختلافات در داخل فراکسیون رهروان در آستانه استیضاح فرجي دانا، 
وزیر علوم جلوه پررنگ تري یافت و نمایندگان حامي دولت در مجلس 
علناً فراکسیون رهروان را تهدید به انش��عاب و تشکیل فراکسیون 
اعتدال در صورت رأي آوردن استیضاح کردند: »اگر استیضاح رأي 
بیاورد، فراکسیون اعتدال تشکیل مي شود« و البته استیضاح برخلاف 
آنچه رس��انه هاي اصلاح طلب و نمایندگان حامي دولت پیش  بیني 
مي کردند، رأي آورد و حالا آنان خیلي جدي تر از گذش��ته سخن از 
تشکیل فراکسیوني 90 نفره مي گویند و معتقدند »فراکسیون رهروان 
در ماجراي استیضاح فرجي دانا نتوانست تشکیلاتي و منسجم عمل 
کند.« عمل تشکیلاتي یعني آنکه رأي دادن فراکسیوني و تحت نظر 

اکثریت حاکم بر فراکسیون!
در همه دوران مجلس شورای اسلامی، دولتی بودن برای نمایندگان 
هیچگاه اعتبار نیاورده است. این وضعیت در دولت دهم، نوعا به یک 
فحش سیاسی تبدیل شده بود و برخی نمایندگان که بیشتر به جریان 
جبهه پایداری نزدیک بودند، از سوی نمایندگانی که امروز درصددند 
 فراکس��یون دولتی تش��کیل دهند، متهم به »وکی��ل الدوله« ای

می شدند.
در صحنه سیاسی ایران با روی کار آمدن هر دولتی، برخی نمایندگان 
به دولت اقبال بیش��تری نش��ان می دهند، اما کمتر پیش آمده که 
نمایندگان، فراکس��یونی را با نام دولت تش��کیل دهند و برای سایر 
فراکسیون ها- رهروان ولایت- خط و نشان بکشند که شما دیگر در 
اکثریت نیستید و اقلیت مجلس هستید؛ مساله ای که واکنش رئیس 
بزرگترین فراکسیون مجلس را به همراه داشت. جلالی که در چند 
ماه اخیر سعی کرده درباره تشکیل فراکسیون اعتدال سخن نگوید، 
گفته: »چنانچه افرادی تمایل دارند که فراکسیون جدیدی تشکیل 
دهند، اقدام کنند؛ زیرا بسیاری از دوستان ما از این ادبیات تهدیدآمیز 
تشکیل فراکسیون جدید رنجیده خاطر شده اند و حتی این نوع ادبیات 

بر جلسه استیضاح نیز اثر گذاشت.«
به اعتقاد او، فراکسیون اعتدال اگر توان شکل گیری داشت تاکنون 
تش��کیل ش��ده بود، اما در عمل فقط ش��اهد هیاهوی رسانه ای در 

خصوص تشکیل آن بوده ایم.

با تشکیل فراکسیون، اتفاقی نمی افتد 
    

در س��وی دیگر این میدان، غلامعلی حدادعادل رییس فراکسیون 
اصولگرایان قرار دارد. او و فراکسیونش مانند فراکسیون رهروان ولایت 
نگرانی چندانی از تشکیل فراکسیون سوم ندارند؛ چرا که می دانند 
ریزش این فراکسیون بسیار کمتر از رهروان خواهد بود. حدادعادل 
معتقد است هر چند این فراکسیون تشکیل نشده، ولی وجود خارجی 

دارد، ولیکن وزنی نخواهد داشت: »فراکسیون اعتدال چه تابلو برای 
خود نصب کند چه نکند وجود داشته و با اعلام موجودیت آن، اتفاقی 

در صحن مجلس رخ نخواهد داد«.
اما در این میان، محمدرضا باهنر عضو هیات رییسه مجلس شورای 
اسلامی معتقد است که در مجلس نهم فراکسیون سیاسی جدیدی 

شکل نمی گیرد. 
»ممکن اس��ت برخی نمایندگان این بحث را مطرح کنند اما نیازی 
به تشکیل فراکسیون جدید نیست؛ زیرا اعتدالی بین دو فراکسیون 
موجود برقرار است«. او البته این حق را هم به طرفداران دولت داده 

که بتوانند فراکسیون تشکیل دهند.
تا کنون اظهارنظری رسمی از س��وی علی لاریجانی رییس مجلس 
شورای اسلامی درخصوص تشکیل فراکس��یون دولتی در رسانه ها 
منتشر نش��ده، ولی به نظر می رس��د موضع رییس مقتدر مجلس 
همانی اس��ت که از زبان کاظم جلالی بیان می شود. جلالی در چند 
روز گذشته که بر خلاف سابق به اظهارنظر درباره فراکسیون دولتی 
اعتدال پرداخته، روز گذشته گفته که »اگر عده ای علاقه مند هستند 
فراکسیونی جدید تشکیل دهند، خب تشکیل بدهند، اما آیا مشکل 

تعامل مجلس و دولت با ایجاد فراکسیون جدید حل می شود؟«
او خطاب به کسانی که قصد تشکیل فراکسیون سومی دارند، افزوده: 
»آنهایی که به خاطر تشکیل ندادن فراکسیون حامی دولت بر ما منت 
می گذارند، باید بدانند که ما بر اساس تحلیل و شرایط کشور با دولت 
تعامل می کنیم و اگر فراکسیون جدیدی با حضور چند نفر تشکیل 

شود مشکلات تعاملی دولت و مجلس حل نمی شود«.
در سوی دیگر این میدان، علی مطهری قرار دارد. او هر چند با تشکیل 
فراکسیونی جدید موافق است، اما علاقه ای ندارد نام آن، اعتدال باشد. 
مطهری بیشتر واژه »صدای ملت« که در انتخابات مجلس نهم با آن 
وارد مجلس شد را می پسندد. او درباره این فراکسیون به خانه ملت 
گفته: »موضوع تشکیل فراکسیون جدید مربوط به گذشته است که 
البته چون ملاحظاتي داشتیم این موضوع مسکوت ماند و همچنان 
در همان شرایط قبل هستیم و مساله جدیدي پیش نیامده است«. 

فراکس��یون اعتدال در ظاهر می خواهد ص��دای دولت در مجلس 
شنیده شود، ولی آنان خوب می دانند که بدون نیم نگاهی به هیات 
رییسه و بدون داش��تن نمایندگان ذی نفوذ، طرفی نخواهند بست. 
به همین جهت نیز می خواهند در تشکیل فراکسیونشان با رییس 
مجلس تعامل کنن��د. آنگونه که مطهری گفت��ه: » قطعاً در صورت 
رسیدن به تصمیم)درباره تشکیل فراکسیون اعتدال(، با افراد مختلف 

خصوصاً جناب آقای لاریجانی مشورت می کنیم.«

تداخل فراکسیون با وظایف نمایندگی
    

نمایندگان مجلس وکلاي مردم براي نظارت بر دستگاه ها و نهادهاي 
حکومتي و به ویژه قوه مجریه هس��تند. آنان قرار اس��ت به صورت 
دقیق فعالیت هاي دولتمردان را رصد کنند و ابزارهاي تذکر و سوال 
و استیضاح به منظور اعمال همین وظیفه نظارتي در اختیار آنان قرار 
گرفته است. اگر قرار است فراکسیوني در اعتراض به سوال و استیضاح 
وزیر تشکیل شود، در این صورت ابزارهاي نظارتي مجلس کارکرد 
خود را از دست خواهند داد و نمایندگان به جاي نظارت، مداح دولت 

خواهند شد.
بر همین اساس نیز آنان مخالف تشکیل فراکسیون دولتی هستند 
و می گویند که تشکیل یک فراکسیون دولتی با روح مردمی بودن 
مجلس س��ازگاری ندارد:»تش��کیل یک فراکس��یون دولتي با روح 
مردمي بودن مجلس س��ازگاري ندارد و م��ردم نمایندگان خود در 
مجلس را انتخاب مي کنن��د، نه نمایندگان دولت را. تش��کیل یک 
فراکس��یون دولتي در مجلس باعث مي ش��ود تا نماینده در سوال و 
انتقاد از وزیر دچار محدودیت شود و این رویه به تدریج امر نظارت را 

زیر سوال برده و ما شاهد ایجاد رانت ها خواهیم بود.« 
به اعتقاد نماین��دگان، هر دولتي که در جه��ت منافع نظام حرکت 
مي کند، نمایندگان مي توانند از آن حمایت کنند، اما اگر جایي لازم 
باشد در جهت منافع نظام، عملکرد دولت توسط مجلس نقد و بررسي 
شود، تشکیل این فراکسیون ممکن است به این مهم آسیب بزند و در 
واقع یک خطر است. باید از تجربه مجلس ششم عبرت گرفت و مراقب 

بود این حرکت ها به آن سمت و سو نروند.
چهارماه و بیشتر از آن برای تشکیل فراکسیون اعتدال در مجلس صبر 
شده است؛ باید چند روز دیگر نیز تامل کرد و دید که آیا فراکسیونی 
که ادعا می شود بیش از 70 عضو دارد، در مجلس تشکیل خواهد شد 
و این نفوذ را خواهد داشت که مقابل تمام آنچه دولت را رنجیده خاطر 
می کند ایستادگی کند و جلوی آن را بگیرد یا اینکه تمام آنچه درباره 
فراکس��یون اعتدال گفته می شود، تنها یک جوس��ازی رسانه ای و 

عاملی برای اطاعت فراکسیون رهروان از دولت است؟        

اصفهان زیبا از تشکیل فراکسیون اعتدال گزارش می دهد

منتقدان وکیل الدوله ها  فراکسیون دولتی تشکیل دادند

زهره طبیب زاده، عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای 
اسلامی با بیان اینکه اس��تیضاح وزیر علوم به هیچ وجه در راستای 
تقابل با دولت یا تضعیف آن نبوده است،  گفت: مجلس نهم در عملکرد 
نش��ان داده که با دولت یازدهم تبادل و تعامل حداکثری دارد و این 
موضوع در رای قاطع و بالای نمایندگان مجلس به وزرای پیشنهادی 

رییس جمهور کاملا مشهود و مشخص است.
طبیب زاده تاکید کرد: مجلس ش��ورای اس��لامی همواره در تلاش 
برای ایجاد تعامل بیش��تر با دولت بوده اس��ت، البته خط قرمزهایی 
برای مجلس وجود دارد و تا زمانی که از آن عبور نشود هیچ مشکلی 
پیش نخواهد آمد. وی با بیان اینکه وجود پیشرفت و آرامش در کشور 
نیازمند تعامل قوای سه گانه است، افزود: مجلس و دولت باید در کنار 
هم تلاش کنند که در کش��ور آرامش برقرار باشد در این آرامش هم 
مجلس و هم دولت می توانند به وظایف خود به درستی عمل کنند. 
البته در ایجاد فضای آرام هم مجلس و هم دولت به یک اندازه نقش 
دارند. نماینده مردم تهران در مجلس ش��ورای اس��لامی با اشاره به 
عملکرد وزیر سابق علوم، اظهار داش��ت: اگر فردی در دولت بخواهد 
از خطوط قرمزی که در کشور وجود دارد عبور کند، مجلس اصولگرا 

نمی توان��د آن را نادیده بگی��رد. وزیر 
سابق علوم دقیقا پایش را روی 

این خطوط گذاش��ته بود. 
بارها نمایندگان س��عی 
کردند با تذکر و هشدار 

وی را متقاعد 

کنند که رویه خود را اصلاح کند ولی متاس��فانه وی به هشدارهای 
مجلس توجهی نکرد.

طبیب زاده ضمن اش��اره به اهمیت و جایگاه دانش��گاه در کش��ور، 
خاطرنشان کرد: بانشاط ترین، پویاترین و با استعدادترین جوانان ما 
اغلب کسانی هستند که امروز در دانشگاه ها در حال تحصیل هستند. 
اگر وزیری در راس آموزش عالی کش��ور قرار بگی��رد که بخواهد با 
سیاس��ی کاری و افراط گری سیاسی فضای دانش��گاه ها را از مسیر 
اصلی خودش منحرف کند، مطمئنا امنیت و آینده دانش��جویان و 

خانواده های آنان به خطر خواهد افتاد.
وی با بیان اینکه فرجی دانا سهم اصلاح طلبان در دولت یازدهم بود، 
ادامه داد: فرجی دانا دانش��گاه ها را به سمت سیاس��ی بازی، احیای 
افراطی گ��ری دوم خردادی و آن چی��زی ک��ه در دوران اصلاحات 
منجر به ایجاد فتنه 88 شد، پیش می برد و نمایندگان که خواستار 
ایجاد آرامش برای تحقق پیشرفت علمی بودند راهی جز استیضاح 

نداشتند.
طبیب زاده با اش��اره به معرفی وزیر جدید برای وزارت علوم، تصریح 
کرد: دولت باید فردی را برای وزارت علوم به مجلس معرفی کند که 
بتواند دغدغه نمایندگان را برطرف سازد، راه کج رفته را اصلاح کند و 
دانشگاه را به مسیر اصلی خود بازگرداند، در این صورت مجلس تعامل 

صد درصدی با وی خواهد داشت.
وی با بی��ان اینکه مجلس برای ایجاد تعامل ب��ا دولت تلاش خواهد 
کرد، ادامه داد: در گذشته با توجه به همه مش��کلاتی که در وزارت 
علوم وجود داشت نمایندگان مجلس باز هم برای گرفتن بودجه های 
بیشتر برای دانش��گاه ها تلاش کردند و این نشان از تعامل مجلس با 
دولت دارد.طبیب زاده در خاتمه اظهار داش��ت: امیدواریم با معرفی 
وزیر جدید شاهد اصلاح روند گذشته باشیم و ان شاءالله با تعامل 
و همکاری هرچه بیشتر مجلس و دولت در راستای پیشرفت 

کشور گام برداریم.

رییس کمیس��یون امنیت ملی و سیاست خارجی با اش��اره به انهدام 
پهپاد رژیم صهیونیس��تی توسط پدافند سپاه پاس��داران، گفت: این 
حادثه نشان می دهد به چه میزان فردو به عنوان جایگاهی که دارای 
پدافند غیرعامل است حائز اهمیت بوده و حتما باید تیم مذاکره کننده 
هس��ته ای از موقعیت فردو در مذاکرات به عنوان یک جایگاه منطقی 
برای غنی س��ازی دفاع کند. علاالدین بروجردی، رییس کمیسیون 
امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس در پی بازدید از نمایشگاه صنایع 
دفاعی ایران گفت: ما امروز از توانمندی های راهبردی دفاعی مقتدری 
برخوردار هستیم. وی افزود: گس��تره این توانمندی ها در بخش های 

مختلف دفاع کشور بسیار قابل توجه است.

توانمندی بالا در صنعت دفاع
    

رییس کمیس��یون امنیت ملی و سیاس��ت خارجی مجلس تصریح 
کرد: راهبرد »ما می توانیم« که توس��ط بنیانگ��ذار انقلاب جمهوری 
اسلامی ایران مطرح ش��د و مقام معظم رهبری با جدیت این راهبرد 
را پیگیری می کنند، موجب شده است ما در عرصه صنعت دفاعی از 
توانمندی های بسیار بالایی برخوردار باشیم. وی ادامه داد: با توجه به 
سیاست بومی سازی نظامی این توانمندی ها بدون تردید توان مقابله 

با هر تعرض احتمالی علیه ایران را خواهد داشت. 
نماینده بروجرد تاکید کرد: این سیاست ها موجب شده تا هر تهدیدات 
مانند تهدید رژیم صهیونیستی علیه جمهوری اسلامی نتواند عملی 
شود و علاوه بر آن هرگونه نفوذ در فضای کشور با جدیت رصد می شود.

۱۷۰ RQ نشاندن سالم
    

وی اظهار داشت: از آنجایی که پیشرفته ترین صنایع دفاعی جهان در 
 RQ اختیار آمریکاست، ولی ایران موفق شد هواپیمای بدون سرنشین
70 را سالم به زمین بنشاند و با توانمند فنی آن را مشابه سازی کند که 

چندی پیش توسط رهبر انقلاب رونمایی شد.

انهدام پهپاد رژیم صهیونیستی
    

رییس کمیس��یون امنیت ملی گف��ت: چند روز پیش ه��م با قدرت 
راداری نیروهای مس��لح علی رغم رادار گریز ب��دون پهپاد متعلق به 
رژیم صهیونیستی را شناس��ایی و منهدم کرد. بروجردی تاکید کرد: 
مجموعه این توانمندی ها ش��رایطی را ساخته اس��ت که جمهوری 
اسلامی ایران در موقعیتی قرار بگیرد که هیچ قدرتی نتواند متعرض 
کشور ما شود. وی خاطرنشان کرد: سیاست دفاعی ما بازدارنده است 
و توان موش��کی ما تهدیدی علیه هیچ کشوری نیست و سیاست ما و 
کشورهای جهان صلح و دوستی است. رییس کمیسیون امنیت ملی 
و سیاست خارجی مجلس اظهار داشت: با توجه به تجربه تلخ هشت 
سال جنگ تحمیلی بالا بردن توان دفاعی و قدرت بازدارندگی ضرورتی 

اجتناب ناپذیر است.

حمایت دولت و مجلس از نیروهای مسلح
    

وی افزود: همان گونه که رییس جمهور به عنوان رییس شورای امنیت 
ملی در بازدید ازنمایشگاه صنایع دفاعی گفتند، ضروری است حمایت 
دولت و مجلس از نیروهای مس��لح در جهت بالا بردن ت��وان دفاع و 
نظامی ادامه پیدا کند. رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس اظهار داشت: ما هم در این کمیسیون با جدیت موضوع حمایت 

از نیروهای مسلح را پیگیری خواهیم کرد.

انهدام پهپ�اد رژی�م صهیونیس�تی قب�ل از هرگونه 
    

بهره برداری
وی در بخش دیگری از س��خنان خود به مع��اون حفاظت اطلاعات 
سازمان انرژی اتمی اشاره کرد که گفته بود پهپاد رژیم صهیونیستی 

قبل از هرگونه بهره برداری منهدم شده است و افزود: بله همین 
طور است؛ این پهپاد قبل از نزدیک شدن به منطقه مورد 

نظر و هرگونه بهره برداری منهدم شده است. وی تاکید کرد: این پهپاد 
توسط پدافند قدرتمند سپاه پاس��داران انقلاب اسلامی منهدم شده 
است. بروجردی همچنین در مورد اینکه چگونه این پهپاد از مرز عبور 
کرده و تا مرکز ایران آمده اس��ت، گفت: با توجه به اینکه این هواپیما 
بسیار کوچک و رادار گریز است در ارتفاع بالا حرکت می کند، ولی آنچه 
مهم است اینکه از دید تیزبین رادارهای جمهوری اسلامی ایران مخفی 

نماند و قبل از نزدیک شدن به این منطقه حساس منهدم شده است.

تیم مذاکره کننده از جایگاه فردو برای غنی سازی دفاع 
    

کند
رییس کمیس��یون امنیت ملی و سیاس��ت خارجی مجلس تصریح 
کرد: این حادثه نشان می دهد به چه میزان فردو به عنوان جایگاهی 
 که دارای پدافند غیرعامل اس��ت حائزاهمیت ب��وده و حتما باید تیم 
مذاکره کننده هس��ته ای از موقعیت ف��ردو در مذاک��رات به عنوان 
یک جای��گاه منطقی برای غنی س��ازی دف��اع کند. بروج��ردی در 

ای��ران ح��ق دارد در پای��ان خاطرنش��ان کرد: 
حقوق خود دفاع مجام��ع بین المللی از 
و موض��وع ورود پهپاد 
رژیم صهیونیستی به 
فضای ایران را پیگیری 

کند.

پیام پهپاد اسرائیل به تیم مذاکره کننده ایران!مجلس برای تعامل با دولت تلاش می کند



 ابهامات تمدید قرارداد همچنان 
ادامه دارد

ابهامات تمدید قرارداد س��رمربی تیم ملی با گذشت پنج روز از ورود وی 
به ایران همچنان ادامه دارد. در حالی که کارلوس کی روش چهارش��نبه 
هفته گذشته وارد کشورمان شد و پنجشنبه گذشته در نشستی خبری 
خبر از توافق بر سر تمدید قراردادش با فدراسیون فوتبال داد، این انتظار 
می رفت نهایتا تا دو سه روز بعد از این نشست خبری قرارداد این مربی امضا 
شود که این اتفاق تا به این لحظه هم هنوز محقق نشده و نکته قابل توجه 
اینکه هر لحظه بر ابهامات آن نیز افزوده می ش��ود. در حالی که کی روش 
روز گذشته درجمع خبرنگاران گفته بود یا دیگر به فدراسیون نمی آید یا 
در صورتی که بیاید فقط برای بس��تن قرارداد خواهد آمد او تا این لحظه 
همچنان برای ادامه مذاکرات و توافق نهایی به فدراسیون نیامده با این حال 
از راهروهای فدراسیون خبر می رسد کی روش امروز به طور قطع با مراجعه 

به فدراسیون فوتبال تکلیف خود را روشن خواهد کرد.
نکته قابل توجه اینکه از دیروز دو سه مرتبه یکی از افراد مرتبط با سرمربی 
تیم ملی برای اط��اع از آخرین وضعیت فدراس��یون در اط��راف آن به 

فدراسیون آمده و مدام در تردد است.
در نهایت شنیده می شود در صورت موفقیت آمیز بودن مذاکرات قرارداد 

کی روش فردا به طور حتم تمدید خواهد شد.

برگزاری انتخابات هیات رییسه فیلا
انتخابات هیات رییسه فدراسیون جهانی کشتی با حضور 21 نامزد 
روز شنبه 15 شهریور ماه در هتل رادیسون تاشکند ازبکستان برگزار 
می ش��ود. در این کنگره عاوه بر برگزاری انتخابات هیات رییس��ه، 
انتخابات برای تعیین رییس فیا، با حضور نناد لالوویچ تنها نامزد این 
پست نیز برگزار می شود. بنا به اخبار غیر رسمی از فیا، 21 نامزد از 
سراس��ر دنیا برای عضویت در هیات رییسه فیا رقابت می کنند که 
چهره های سرشناسی از جمله هگه دوش از مجارستان، مامیاشویلی 
از روسیه، ترو فیلپو رییس کنفدراسیون کشتی آمریکای جنوبی در 

کنار امیررضا خادم نماینده ایران رقابت می کنند.
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

اخبــار کوتــاه

 سرقت جام های قهرمانی مسابقات والیبال قهرمانی 
جهان در برزیل!

 »هیرنفین«پیشنهاد مالی خود برای جذب جهانبخش 
را دو برابر کرد

جام های قهرمانی مسابقات والیبال قهرمانی جهان که قرار است 
کمتر از یک هفته دیگر در لهستان برگزار شود در برزیل به سرقت 
رفت! مسوولان برگزاری مسابقات تصمیم داشتند که جام قهرمانی 
مسابقات قهرمانی جهان را که به صورت منحصر به فردی طراحی 
شده بود را پس از عبور از چند کشور به ورشوی لهستان )مسابقات 
 مردان( و رم ایتالیا )مس��ابقات زنان( ببرند تا ب��ه محل برگزاری 
رقابت ها برس��د اما هر دو جام درکش��ور برزیل به س��رقت رفت! 
درحالی که مسابقات والیبال قهرمانی مردان جهان از شنبه هشتم 

شهریورماه درشهرهای مختلف لهستان آغاز می شود، مسوولان 
برگزار کننده مس��ابقات به سراغ س��ازندگان جام های قهرمانی 
رفتند تا نمونه دیگری از آن جام ها را بس��ازند؛ از طرفی هم آری 
گراسا، رییس فدراسیون جهانی والیبال اعام کرد: مقامات محلی 

و مسوولان فدراسیون جهانی دنبال پیدا کردن سارقین هستند.
وی افزود: تاش زیادی کرده بودیم تا جام های منحصر به فردی 
را تهیه کنیم و همین اتفاق هم افتاد اما ش��رایط را به گونه ای رقم 

می زنیم که در مسابقات فینال حتماً جام های قهرمانی باشند.

علیرضا جهانبخش ستاره ایرانی باشگاه نایمیخن هلند که اکنون 
در رقابت های دسته دوم هلند بازی می کند از دو تیم خرونینخن 
و هیرنفین پیشنهاد دارد. باشگاه نایمیخن به هیچ عنوان حاضر 
نیست، ستاره ایرانی خود را ارزان بفروشد و به همین دلیل باشگاه 
هیرنفین پیشنهاد خود را برای جذب علیرضا جهانبخش دو برابر 
کرد. خبرنگار هلندی از احتمال 95 درصدی پیوستن جهانبخش 
به تیم فوتبال هیرنفین تا چند روز آین��ده خبر داد. این خبرنگار 
اعام کرد: خرونینخ��ن و هیرنفین خواه��ان جذب جهانبخش 

هستند، اما با توجه به اینکه هیرنفین پیشنهاد مالی خود را دو برابر 
کرده است شانس بیشتری برای جذب این بازیکن دارد.

هیرنفین که پیش از این مارکو فان باستن را به عنوان سرمربی در 
اختیار داشت، فصل گذشته به عنوان پنجم رقابت های لیگ دسته 
اول هلند دست یافت. علیرضا جهانبخش تابستان گذشته با رقم 
220 هزار یورو به تیم فوتبال نایمیخن پیوست و بعد از یک فصل 
بسیار خوب که با درخشش مقابل آژاکس و به ثمر رساندن دو گل 

مقابل قهرمان هلند به پایان رسید.

 کمیت��ه مل��ی المپی��ک در ش��رایطی تکلیف 
رشته های اعزامی به بازی های آسیایی اینچوان 
را تعیی��ن کرد که رش��ته واترپل��و همانند دوره 
گذشته شانسی برای حضور در این ر قابت ها پیدا 
نکند تا زنگ خطر جدی برای این رشته ورزشی 
بلند شود. رشته واترپلو درحالی از جمع رشته های 
اعزامی به بازی های آسیایی 2014 حذف ش��ده که در بازی های 
آسیایی 1974 این رشته به مدال طای تیمی دست پیدا کرد و یکی 
از درخشان ترین ورزش های تیمی کشور محسوب می شد، اما این 
رشته توپی و آبی در طول حدود به چهار دهه مسیر نزولی را طی کرد 
تا امروز حتی نتواند شانس حضور در جمع برترین های آسیا را پیدا 
کند. زنگ خطر برای رشته واترپلو از بازی های آسیایی گوانگ جو 
خط خورد؛ جایی که این رشته ورزشی در جمع رشته های اعزامی 

حضور نداشت و خط خوردن دوباره این رشته مدال آور و مهیج برای 
دومین دوره متوالی، به گواه برخی از کارشناس��ان ورزش��ی، مرگ 

تدریجی واترپلو را به همراه دارد.

   تضمین مدال بدهید تا حذف نشوید
زمانی که تیم ملی واترپلو از جمع رش��ته های اعزامی به بازی های 
آسیایی گوانگ جو حذف شد، نایب رییس وقت فدراسیون مدعی 
شد که این تیم شانس کسب مدال نقره این مسابقات را داشته است 
که البته این ادعا در آن مقطع چندان گرفته نشد، زیرا هم کار از کار 
گذشته بود و هم اینکه دیگر امکان سنجش قوت و ضعیف این تیم 
وجود نداشت. با این وجود تصور می شد جامعه واترپلو کشورمان برای 
اثبات حقانیت خود، جدیت بیشتری پیدا کند  اما تعلیق فدراسیون 
شنا، شیرجه و واترپلو باعث شد تا این رشته نه تنها در مسیر پیشرفت 

جای نگیرد، بلکه فرصت شرکت در مسابقات قهرمانی آسیا را نیز از 
دست داد تا این مساله انگیزه فعالان این رشته از جمله ورزشکاران 
و مربیان را به همراه داشته باشد. درادامه نیز این فدراسیون درگیر 
تغییر و تحولات داخلی شد تا جایی که تنها در مدت دو سال، چهار 
سرپرست جا به جا شدند تا اینکه نوبت به محسن رضوانی از قهرمانان 
سابق واترپلو رسید تا  سکان این فدراسیون بحران زده را در اختیار 
بگیرد. حضور رضوان��ی در رأس فدراس��یون و رایزنی های صورت 
گرفته، رفع تعلیق این فدراسیون را به دنبال داشت و واترپلو توانست 

از رخوتی که به آن دچار شده بود، فاصله بگیرد.
قهرمانی تیم ملی در مسابقات جام آسیا تا حدودی انگیزه های رفته 
را به واترپلو برگرداند، از س��وی دیگر نیز لوت��وس مولرمربی مطرح 
آلمانی، هدایت تیم ملی واترپلو را بر عهده گرفت و این تیم راهی چند 
تورنمنت بین المللی شد تا اصطاحاً مراحل آماده سازی برای حضور 

در بازی های آسیایی را پشت سر بگذراند.
محسن رضوانی رییس فدراسیون ش��نا که مدتی قبل برای حضور 
در مجمع انتخاباتی هیات شنا به اصفهان سفر کرده بود، در پاسخ به 
سوالی در مورد وضعیت اعزام رشته های زر مجموعه این فدراسیون 
به بازی های آسیایی گفت:  حضور واترپلو در بازی های آسیایی، سود 
زیادی برای آینده این رشته ورزشی دارد. به زودی چند نیروی جوان 
به تیم ملی واترپلو اضافه می شوند و یک مجموعه متشکل از نیروهای 
جوان و با تجربه در کنار هم به بازی های آس��یایی می روند و پس از 
 آن، برای رقابت های قهرمانی آس��یا در دوره آین��ده با قوت حضور 
می یابند. واترپلو ایران، قطعا جزو چهار تیم برتر آسیاست، ولی در 
بازی های آسیایی، قول کس��ب مدال نمی دهیم زیرا قول دادن در 
ورزش حرفه ای، جایی ندارد. قهرمانان واترپل��و ایران با همه توان، 
برای کسب افتخار می جنگند و امیدوارم که در بازی های آسیایی، 
موفق باشند. با روی ریل افتادن دوباره واترپلو، کادر فنی ترکیبی از 
بازیکنان جوان و با تجربه را برای حضور در بازی های آسیایی به تیم 
ملی فراخواند اما کمیته ملی المپیک پس از بحث و تبادل نظر زیاد، 

حاضر به قراردادن رشته واترپلو در جمع تیم های اعزامی نشد.
گفته می ش��ود مس��وولان کمیته ملی المپیک، خواسته بودند که 
رییس فدراسیون کسب مدال واترپلو در بازی های آسیایی را تضمین 
کند اما رییس فدراسیون به عنوان ملی پوش سابق این رشته که از 
شرایط آن به خوبی آگاه است، اعام کرد که پیش بینی دقیق نتیجه 
در رقابت های ورزشی، امکان پذیر نیست.پس از اعام لیست اولیه 

رش��ته های اعزامی این امید وجود داش��ت که در بازنگری مجدد، 
واترپلو بتواند نظر مثبت متولیان امر را جلب کند اما در نهایت نیز این 
اتفاق رخ نداد تا موجی از نا امیدی جامعه واترپلو کشور را در بربگیرد.

  شب انگیز: در واترپلو نسل کشی کردند
حمید شب انگیز ملی پوش س��ابق اصفهانی واترپلو و سرمربی تیم 
ماهان که در حال حاضر هدایت تی��م ملی جوانان را بر عهده گرفته 
است، معتقد است عدم اعزام واترپلو به بازی های آسیایی به نوعی 
نسل کشی در این رشته است. وی در این باره می گوید: از زمانی که 
من درکن��ار کواچویچ روی نیمکت تیم ملی ب��ودم دیگر به بازهای 
آسیایی اعزام نشدیم. این شرایط خوبی نیست و نزدیک به دو نسل از 
بازیکنان از بین می روند؛ تا بازیی های آسیایی دوره آینده شروع شود 

حدود 12 سال از عدم اعزام واترپلو به بازی های آسیایی می گذرد.
شب انگیز با بیان اینکه مس��وولان ورزش بایستی نگاه ویژه  تری به 
رشته واترپلو داش��ته باشند، می گوید: فدراس��یون شنا یک رشته 
نیست. به عقیده من واترپلو به تنهایی اندازه رشته هایی مانند هندبال 
و والیبال است؛ ش��نا هم به تنهایی به اندازه فدراسیون دوومیدانی 
مخاطب دارد و شیرجه هم به اندازه فدراسیون هایی مانند شطرنج 

هزینه و خروجی دارد. 

  اشک هایی که به تاریخ پیوست
بدون تردید با آغاز بازی های آس��یایی و در هیاهوی موفقیت های 
کس��ب ش��ده یا ناکامی های احتمالی، دیگر صحبت��ی از واترپلو و 
شرکت نکردن این رشته نخواهد شد  اما ناراحتی عمیق و اشک های 
بازیکنان این تیم پس از ش��نیدن خبر اعزام نشدنشان به بازی های 
آسیایی مساله ای نیست که به این زودی ها فراموش شود. تمرین در 
رشته واترپلو دشواری های خاص خود را دارد و گاهی ورزشکار ملی 
مجبور است در یک جلسه تمرینی حدود 10 کیلومتر را شنا کند، 
در این شرایط شنیدن خبر اعزام نشدن به بازی های آسیایی، باعث 
سرخوردگی این بازیکنان خواهد شد و تزریق انگیزه مجدد به این 
تیم، دشوارتر از حد تصور خواهد بود.اعزام نشدن واترپلو به بازی های 
آسیایی و روند نزولی این رشته برای اصفهانی ها نیز که همواره در 
واترپلو کشور حرف های زیادی برای گفتن داشته اند، اتفاق خوبی 
نیست، ضمن اینکه تاثیرات منفی خود را از لحاظ باشگاهی و کنار 

رفتن اسپانسرها نیز به همراه خواهد داشت.

اول تضمین مدال خواستند و بعد حذف کردند

واترپلوی نیمه جان به کما رفت

مهری
مصور

????????????????????؛

????????????????????????
????????????????????????????????????
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سیاست

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

واکاوی خبر

مهدی نادری قهرمان کیوکوشین جهان همراه مادرش در مصاحبه با اصفهان زیبا

پدر ؟  قوی ترین مرد دنیا

به همه ی پدر و 
مادرها پیشنهاد و 
توصیه می کنم که 
ورزش را حتما در 
برنامه ی زندگی 

فرزندانشان 
برنامه ریزی کنند

ش�اید به جرات بتوان گفت که ظه�ور کاراته 
کیوکوشین موجب تولدي دیگر براي کاراته بود 
. کاراته اي که در فیلمهاي بروس لي به شدید 
ترین حالت مورد حمله و خرد شدن قرار گرفته 
بود .به هر حال با تولد کاراته کیوکوش�ین ،در 
پیكر نیمه جان کاراته که از او بجز تظاهري در 
باشگاه ها چیزي نمانده بود روحي تازه دمیده شد وتوانست 
دربرابر مدعیاني که کاراته را خار و خفیف میشمردند )مثلًا 
بروس لي( قد علم کند و آنه�ا را به مبارزه بطلبد .طرز فكر 
جدیدي که کاراته جنگ�ي را بنا نهاد از درون یك انس�ان 
متفكر و با جرات بیرون آمد . او جنگاوري را با ادب و تواضع 
درآمیخت و کاراته را از حصار باشگاه ها بیرون کشید.این 
ابر مرد بزرگ و افسانه اي کسي نبود جز سوساي ماساتاتسو 
اویاما بنیانگذار کیوکوشین کاراته ماسوتاتسواویامااستاد 
کاراته ژاپن و مؤسس سبك کیوکوشین کاي کاراته در سال 
1923 در یكي ازدهكده هاي کره جنوب�ي بدنیا آمد.اویاما 
چهارمین فرزند پسر یك کشاورز پولدار بود. پدرش مردي 
قوي  هیكل بود که 183 سانتي متر قد داشت برادرهاي بزرگ 
اویاما همگي قوي هیكل بودند و در جودو و بوکس و فوتبال 
تبحر داشتند. اویاما ازسن 9 سالگي به تمرینات بوکس چیني 
)کمپو( پرداخت و بعد توسط دوست خانوادگیش استاد)یي( 
سیس�تم )چاکوریكي( یكي از سبكهاي کونگ فو را که در 
شمال چین موسوم است فرا گرفت. در سال 1938 م به پان 
مهاجرت کرد و به فراگیري بوکس و جودو مش�غول شد و 
س�رانجام موفق به دریافت دان 4 جودو شد.اویاما با توجه 
به اینكه در جودو تبحر پیدا کرد و یكي از اس�تادان جودو 
به حس�اب مي آمد ولي این کیفیت را براي خود قابل قبول 
نمي دانست و سرانجام به کاراته روي آورد . دوجوي )باشگاه 
تمرین( فوناکوشي )پدر کاراته مدرن جهان( اولین دوجوي 
او بود و او به مدت سه سال هرروز دو ساعت زیر نظر استاد 
گیچین فوناگوشي تعلیم مي دید.سرانجام در سال 1946 با 

اخذ دان 4 مقام قهرماني ژاپن را بدست آورد..

با معرفی کوتاهی که از ظهور کیوکوشین  داشتیم ،قصدمان 
مصاحبه با مهدی نادری قهرمان کیوکوکش��ین جهان  بود  
مهدی نادری متولد 1361می باش��د ،ورزش را از سن 13 
سالگی شروع کرده است  او که متاثر از آموزه های اولیه ی 
ورزش های رزمی  ،از روحیه ای فروتن  برخوردار اس��ت و 
موفقیت هایش را مدیون توجه خانواده به خصوص مادرش 
می داند ،برای معرف��ی خودش ترجیح داد ب��ا مادرش که 
برای او زحمات زیادی کش��یده  اس��ت  و هم اکنون هم از 
بیماری رنج م��ی برد ،مصاحبه کنیم م��ادر که مهدی را پر 

تلاش قدردان و دارای روحی��ه ای مهربان  معرفی می کند 
در مصاحبه با ما  به همه ی پدر و مادرها پیشنهاد و توصیه 
می کند که ورزش را حتما در برنامه ی زندگی فرزندانشان 
برنامه ریزی کنند؛ بخصوص ورزش های رزمی را که  تا ثیر 
زیادی در تداعی نظم و انضباط و فروتنی  جوانان دارد. آنچه 
می خوانید ماحصل گفتگویمان با این  افتخار آفرین شاهین 
شهر همراه مادرش می باشد که با عنایت ویژه دکتر ذاکری 

شهردار  شاهین شهر  انجام گرفته است .

با یك سوال کلیشه ای شروع کنیم ؛شما از چه زمانی 
رشته ی رزمی را شروع کردید ؟

من از 13 سالگی با کنگ فو رزمی را شروع کردم ؛و حدودا 
دوسال کونگ فو را ادامه دادم اما به علت اینکه مربی توجه 
زیادی به من نداش��ت این رش��ته را  را ترک ک��ردم، و  به 
رشته کیک بوکس��ینگ روی آوردم در این رشته توانستم 
موفقیتهایی هم کس��ب  کنم چون مربی کیک بوکسینگ 
من کیوکوشین کار بود، من را با رشته کیوکوشین آشنا کرد 

و من بعد از آشنایی با این رشته جذب کیوکوشین شدم .

و انگیزه تان چه بود ؟
سلامتی جس��می و روحی ،رس��یدن به جایگاه 

اجتماعی مناسب ، کسب مقام قهرمانی
اولین کمربند مش�كی را در چه رش�ته ای 

گرفتید؟
کیوکوشین

برای اکثر رزمی کاران روز آزمون کمربند مشکی 
،روز به یاد ماندنی محسوب می شود،

 ش�ما اون روز رو به یاد دارید؟ممكن است 
برای ما تعریف کنید؟

� آره! آره! یادمه! والا خیلی استرس داشتم، خیلی 
اضطراب داش��تم. می دونید اون موقع ها خیلی 
سخت می گرفتن؛ مثلًا یک نفر کمربند هم می 
گرفت ،کلی ارج و قرب داش��ت. الان متأسفانه 
این طور نیس��ت. نمی دونم باید تأسف بخوریم 
یا تبری��ک بگیم! مث��لًا بچه کوچول��و رو میارن 
توی مسابقات و می بینید کمربند مشکی دان 3 
بستن روی کمرش! واقعاً ارزشش رو از بین بردن!

یادمه ،اون روز 45 نفر جهت گرفتن کمربند مشکی شرکت 
کرده بودند که 7 نفر قبول شدند ،که من نفر اول آنها بودم 
و حدودا 22 مبارزه انجام دادم که 18 تای آن را برنده شدم 
خلاصه با سختی زیاد تونستم دان 1 را بگیرم و اون روز برایم 

یک روز بیاد ماندنی شد.

استادتون کی بود؟
من کیوکوشین را از اول زیر نظر شیهان پیمان زمانی شروع 
کردم و تا دان 2 زیر نظر ایشان بودم و بعد با شیهان خسرو 
زمانی کیوکوشین را ادامه دادم و الان هم در کنار ایشان به 

تمریناتم ادامه می دهم.
مشكلات ورزشی شاهین شهر را چه می دانید؟

کمبود امکانات ورزشی ، از قبیل کمبود سالن های مناسب 
با هر رش��ته  ،نادیده گرفتن برخی از رش��ته های ورزشی 

بخصوص رزمی، کمبود   بودجه کافی  برای ورزش
نظرتان در مورد کلمات زیر چیست؟

ورزش ؟
تندرستی ،نشاط ،شادابی ،س��لامتی ،هیجان ،خوشحالی 

،قهرمانی
پدر؟

حامی ،قوی ترین مرد دنیا ،ستون خانواده ،زحمت کش
مادر ؟

محبت ،مهربانی،همدم ،محرم،صبور
مبارزه ؟

هیجان ،استرس ،پیروزی ،تکنیک ،شکست

مربی؟
س��خت گی��ر ،آم��وزش دهن��ده تکنیک 

،پشتیبان
تمرین؟

باعث پیشرفت،آمادگی
شهردار شاهین شهر؟

پرتلاش ،ورزش دوست ،دوست داشتنی
مادر مهدی نادری، که همچون تمام مادران 
نقش��ی بس��زایی در موفقیتهای فرزندش 
داشته س��والات ما را چنین پاسخگو بوده 

است.
چطور ش�د که فرزندتان به س�مت ورزش 

رفت ؟
آقا مهدی بچه ی پر جنب و جوش��ی بود از 
همان بچگی به رزمی علاقه داشت یکی از 
دوس��تان پدرش رزمی کار می کرد پدرش 
مهدی را کلاس ایشان برد ،و اون زمان بود 

که ما متوجه استعدادش شدیم و از او حمایت کردیم .
خانم نادری کیوکوشین یكی از سبك های آزاد کاراته 
است و کومیته ی آن، طوری است که ضربه باید کاری 
باشد حتما پسرتان بعد از تمرینات و مسابقات با وضعی 
ناجور و کتك خورده بر می گشت برای شما به عنوان 

یك  مادر مشكل نبود ؟چگونه برخورد می کردید؟
برای هر مادری س��خته برای من هم س��خت بود که بعد از 
تمرین و مسابقه مهدی با   بدنی کبود و کتک خورده بر می 
گشت .و گاهی اوقات درد بدنش طوری بود که تا صبح ناله 
می کرد ،اما چون خودش این رشته را دوست داشت و علاقه 

نشون می داد تحمل می کردم و تشویقش می کردم .
شما و پدرش چه نقشی  در رس�یدن  فرزندتان  برای 

رسیدن به موفقیت هایش داشتید؟
هر پدر و مادری نقش مهمی در موفقیت های فرزندانشان 
دارند و ما هم از این قائده مس��تثنی  نیستیم .فراهم کردن  
موقعی��ت های مناس��ب، همراه��ی ک��ردن در تمرینات و 
مسابقات تشویق و حمایت همه جانبه از مهمترین کارهایی 
بود که برای رس��یدن فرزندم به اهداف ورزش��ی اش انجام 

دادیم.
درکل شما و پدرش از ایشان راضی هستید؟خصوصیت 

بارز اخلاقی شان  چیست؟
من از ایش��ان فوق العاده راضی هس��تم ،خیل��ی با محبت 

،مسئولیت پذیر و با  اراده هستند
در زندگی هم پشتکار خوبی دارد

اگر صحبت خاصی دارید بفرمایید؟
ضمن اینک��ه لازم می دانم  ک��ه از ش��ما ،و ح�مای�تی که 

شهردار  شهر؛ از  جوانان ورزش��کار دارند تشکر و قدر دانی 
نمایم  .

از اینکه پس��رم با وجود خطرهای اجتماعی که در شهر ما 
و جود دارد، ب��ه ورزش روی آورد و از ای��ن خطرات مصون 
ماند و  باعث س��ر افرازی خانواده ش��اهین شهر و کشورش 
شده اس��ت،خدا را ش��کر می کنم.مهدی از همین ورزش 
کیوکوشین  بود که جایگاه اجتماعی خوبی در جامعه  پیدا 
کرد و شغل مناسب و خوبی به واس��طه این رشته نصیبش 

شد.
به همه ی پدر و مادرها پیشنهاد و توصیه می کنم که ورزش 
را حتما در برنامه ی زندگی فرزندانشان برنامه ریزی کنند؛ 
بخصوص ورزش های رزمی را که  تا ثی��ر زیادی در تداعی 

نظم و انضباط و فروتنی  جوانان دارد.
در پایان هم لازم می دانم از اساتید برجسته آقایان خسرو 
و پیم��ان زمانی برای زحم��ات زیادی که ب��رای فرزند من 

کشیده اند تشکر کنم.

زینب
زمانی

گزارش
آگهی



یک میلیارد از بدهی تئاتری ها 
پرداخت می شود

علی مرادخانی/ ایسنا: الان حدود سه میلیارد و 400 میلیون تومان 
در بخش تئاتر بدهی داریم و به ج��ز آن بدهی های دیگری هم برایمان 
به جای مانده است. به همین دلیل، تلاش می کنیم ابتدا بار بدهی های 
 خود را س��بک کنیم؛ زیرا انباش��تگی بدهی جلوی کاره��ای آینده را 

می گیرد.
 از دوستان خواسته ام فهرس��تی از تمام گروه هایی که طلبکار هستند 
تهیه شود تا یک میلیاردی که هزینه می کنیم دقیقا به دست این افراد 
برسد، نه اینکه صرف امور دیگر شود. ما حتی از سال 82 هم بدهی داریم 
و رقم این بدهی ها کاملا متفاوت است. تقاضا در این معاونت زیاد است، 
همچنان که هنوز ارکستر ملی و س��مفونیک تعطیل است و باید برای 
فعال س��ازی آن هزینه کنیم. ضمن اینکه باید به فعالیت استان ها هم 

سر و سامان بدهیم.

علت نبود مخاطب در سینمای ایران 
مشکلات اقتصادی نیست 

محسن محسنی نسب/ ایلنا: علت نبود مخاطب در سینمای ایران 
مشکلات اقتصادی نیست، بلکه موانعی است که برای ساخت فیلم هایی 
با ویژگی های مورد قبول مردم بر سر راه فیلمس��ازان قرار گرفته شده 
است. یکی از دلایل اصلی که س��ینمای ایران امروز مخاطب سال های 
گذشته خود را از دست داده، سیاست های غلطی بوده که در سال های 
قبل اجرا شده، مانند از بین بردن گونه های مختلف سینمایی همچون 
فیلم های رزمی و فیلم هایی بوده که حرف جامعه را می زند. قهرمان از 
س��ینمای ایران حذف ش��د و نه تنها فیلم ها از محتوا تهی شدند، بلکه 
مخاطبان س��ینما نیز با فیلم ها هم��ذات پنداری نمی کنن��د و دلیلی 
برای رفتن به س��ینما نمی بینن��د. مردم به خاط��ر علاقه مندی به این 

فضیلت هاست که حتی به دیدن فیلم های کمدی می روند. 
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فرهنگ و 
هـــــنــر

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

دین و تکنولوژي جزو کارا ترین نیروهاي موثر 
بر انسان هس��تند. قطعا سرنوشت آینده بشر تا 
حد زیادي وابس��ته به نوع تعامل این دو مقوله 
 با هم اس��ت. با گس��ترش فناوري در دهه هاي
 گذش��ته، ای��ن س��وال مطرح اس��ت ک��ه چه

رابطه اي بین دین و فناوري وج��ود دارد. این 
پرسش، ما را بر آن داشت تا براي یافتن پاسخي 
به آن با دکتر حسین مطیع، رییس مرکز معارف دانشگاه صنعتي 

اصفهان به گفت وگو بنشینیم.
 به عنوان اولی�ن س�وال بفرمایید به نظر ش�ما چه 

رابطه اي بین دین و تکنولوژي وجود دارد؟
از آنجایي که یکي از آرمان هاي ما در اسلام تمدن سازي است، 
بنابر این باید نسبت خودمان را با فناوري مشخص کنیم؛ چرا که 
در غیر این صورت تمدن س��ازي ما تمدن سازي ناقصي خواهد 

بود و افق خوبي را براي ما ترس��یم نخواهد کرد. ای��ن انتقاد به 
برخي علماي سنتي و متفکرین ما وارد اس��ت که در این حوزه 
وارد نمي شوند و این یکي از نقاط ضعف ماست. در رابطه با سوال 

باید بگویم دین و تکنولوژي به طور متقابلي بر هم تاثیردارند.
دین با رد یا پذیرش پیش فرض هاي فلس��في، اخلاقي و رواني 
فناوري به طور مس��تقیم بر آن تاثیر دارد و  همچنین در مورد 
دس��تاوردهاي فن��اوري مثل آلودگ��ي محیط زیس��ت یا ورود 
به حریم خصوصي افراد ح��رف هاي زیادي ب��راي گفتن دارد. 
همچنین فناوري بر تضعیف یا تقویت اندیشه و رفتار و معنویت 

دیني تاثیر دارد.
در مورد چگونگی این تضعی�ف یا تقویت توضیحي 

بفرمایید.
 بله، ببینید فن��اوري در برخي موارد اندیش��ه دین��ي را تقویت 
مي کند. به طور مثال، برخي لوازم فناوري ما را در شناخت بهتر 
آیات الهي کمک مي کند. همچنین به کمک وسایل ارتباطي و 
رسانه ها زمینه گس��ترش ارتباطات و کمک به همنوعان فراهم 
آمده است. در عین حال در برخي موارد موجب تضعیف معنویت 
و رفتارهاي دیني هم شده اس��ت؛ مانند تضعیف اخلاق، ایجاد 

نیازهاي کاذب در انسان ها و تغییر سبک زندگي.
برخي معتقدند ما براي پیش�رفت فناوری باید تابع 
معیارهاي توسعه غرب باشیم که یکي از آن معیارها 

کنار گذاشتن دین است؛ نظر شما چیست؟
اگر ما بین دین و فن��اوري یکي را انتخاب کنی��م، قطعا متضرر 
خواهیم ش��د. اگر دین را انتخاب و فناوري را ره��ا کنیم مانند 
آمیش ها خواهیم ش��د و همچنین اکتفا ب��ه فناوري صرف هم 
درست نیس��ت، بلکه باید تعامل درستي بین این دو برقرار کرد. 
به شخصه حتي با نظر کساني که مي گویند استفاده از فناوري 
را از باب اکل میته؛ یعني از روي اضطرار و ناچاري قبول داریم، 

مخالفم.
در دهه هاي اخیر عده اي در کشور بر این باورند که 

لازمه پیشرفت کشور پذیرش کامل فرهنگ غرب 
است. شما چنین عقیده اي را قبول دارید؟

در مواجه��ه با غ��رب و دس��تاوردهاي آن مثل فن��اوري چهار 
 دیدگاه وجود دارد. غرب پذیري، غرب ستیزي، غرب گریزي و 
غرب گزین��ي. آنچه مورد نظر ماس��ت، مورد آخر اس��ت؛ یعني 

برخورد گزینش��ي با غ��رب و فن��اوري، البته نه 
موقعی که ش��ما به یک فروش��گاه م��واد غذایی 
می روی��د و هرمحصولی که به آن نی��از دارید از 
آنجا تهیه می کنی��د. به س��ادگی خرید دریک 
سوپرمارکت نیست، براي همین باید محصولات 
فناوري که یکي از دستاوردهاي غرب است را به 
خوبي بشناسیم که البته این کار زمان و مطالعه 

فراواني را مي طلبد.
همانط�ور ک�ه م�ي دانی�م، ام�روزه 
گس�ترش تکنول�وژي تغییرات�ي را 
در زندگي ه�اي ما ایجاد کرده.ش�ما 
تاثی�رات گس�ترش تکنول�وژي در 
زندگي ها را چگونه ارزیابي مي کنید؟

قطعا تاثی��رات فراوان��ي را به همراه داش��ته که 
البته هم��ه آنها منفي نیس��ت، بلک��ه پیامدها و 
 تاثیرات مثبتي از جمله بالابردن س��طح زندگي 
انسان ها، آس��ان کردن ارتباطات انساني و رشد 

برخي فضایل اخلاقي مثل نظم و دقت و حتي رشد دموکراسي 
را به همراه داشته است.

منظورتان از رشد دموکراسي چیست؟
یک زماني هرم اطلاع رس��اني در جهان به ش��کل عمودي بود 
و رس��انه ها که عمدتا دراختیار دولت ها بودن��د، متکلم وحده 
بودند، اما در این روزها به کمک شبکه هاي اجتماعي مي بینیم 
که هر انس��اني خود صاحب رس��انه است و رس��انه ها از حالت 
عمودي درآمده اند و همان طور که مي گویند، باید بش��نوند و 
پاسخگو باشند و شکلی افقی به خود گرفته اند. منظورم این نوع 

دموکراسی است نه چیز دیگر.
نظر ش�ما درباره تاثیرات پیش�رفت تکنولوژي در 
جامعه چیست؟آیا ما را به یک جامعه غربي تبدیل 

خواهد کرد؟

معتقدم جامعه ما هیچگاه غربی نمی ش��ود و نمی تواند خیلی 
از فاکتورهای س��نتی، مل��ی و مذهبی خودش فاصل��ه بگیرد. 
فرهنگ ما ترکیبی از سه فرهنگ اس��لام شیعی، ایرانی و غربی 
 است و معتقدم فرهنگ ش��یعی60درصد فرهنگ ما را تشکیل 
می دهد و ش��ما هیچ وقت نمی توانید ایرانی بودن یا اس��لامی 
بودن را از این فرهنگ جدا کنید و ایران هیچ گاه 

غربی نخواهد شد. 
شما نگاه کنید محمد رضا پهلوی با مدرنیته کردن 
ایران سعی در غربی تر کردن ایران داشت و البته 
کش��ور تا حدی غربی تر ش��د. در دوران رضا شاه 
هم کش��ور ایرانی تر و در اوایل انقلاب هم برخی 
به دنبال حذف علائم فرهنگ ایرانی مثل نوروز از 
فرهنگ ما بودند، اما هیچ کدام موفق نبودند؛ چرا 
که هر کدام از این سه فرهنگ درصدی از فرهنگ 
ما را تش��کیل داده اند که ممکن است نسبت آنها 

کم و زیاد بشود، اما هیچ کدام صفر نخواهد شد.
امروزه بسیاري از جوانان ما نسبت به گذشته 
بیش�تر تمایل به غرب پی�دا ک�رده اند.آیا 
این گرایش دستاورد رس�انه هایي است که 
با پیش�رفت تکنولوژي به خانه ه�اي ما راه 

پیدا کردند؟
به نظرم فرهنگ غ��رب از دو دریچه به فرهنگ ما 
ورود پیدا کرد؛ اول رس��انه ها که یکی از مظاه��ر فناوری غرب 
اس��ت و دوم از طریق دانش��گاه های ما. در مورد اول باید گفت، 
 تاثیر رس��انه ها در عین گسترده بودن، س��طحی است اما تاثیر 
دانشگاه ها با اینکه طیف محدودی را در برمی گیرد بسیار عمیق 
بوده است. با این حال باز هم دلیل بر طرد فناوری نمی شود، بلکه 
باید به خوبی فناوری را بشناسیم، عناصر آن را به خوبی تجزیه 
و تحلیل کرده و عناصر منف��ی آن را دفع کنیم، از عناصر مثبت 
آن در جهت تمدن سازی اسلامی اس��تفاده کنیم و برخوردی 
گزینشی در برابر فناوری و تکنولوژی داشته باشیم یا به تعبیری 
آن را هضم کنیم، همانطور که مس��لمین در قرن های 4، 5 و 6 
فلسفه یونانی را در خود هضم کردند و بالنده تر شدند. به نظرم 
این دیدگاه به دیدگاه امام)ره( و رهبری نزدیک تر است و آینده 

تمدنی ما را بهتر می سازد.

گفت وگو با دکتر حسین مطیع درباره نسبت دین، فرهنگ و تکنولوژی

باید نسبت خود را با تکنولوژی تعیین کنیم

وحید
عالم

 مرتضوی

یک هنرمند مجسمه ساز پیشکسوت:

گرافیک در ایران بسیار پیشرو و زنده است
ترانه سرا و مدیر دفتر ترانه حوزه هنری:

انجمن های ادبی تبدیل به »دورهمی« شده اند
پرویز تناولی/ هنرآنلاین: گرافیک در ایران از پیشینه بسیار 
قدیمی برخوردار است و متاسفانه همه ریشه های گرافیک در 
ایران را در ۷0 سال اخیر جست و جو می کنند. کمتر پژوهشگری 
به ریشه های قدیمی این هنر در ایران توجه دارد و جای تاسف 
دارد که هنوز تاریخچه درست گرافیک در ایران به رشته تحریر 
درنیامده اس��ت. من س��ال هاس��ت که در این زمینه پژوهش 
می کنم وحاصل پژوهش هایم را در کتاب��ی گردآوری کرده ام. 
تاریخچ��ه گرافیک در ایران به 200 س��ال پی��ش و زمانی که 

مطبوعات در ایران و صنعت چاپ رواج پیدا کرد باز می گردد، اما 
تاکنون به این موضوع کسی توجه نکرده است. برای تالیف این 
کتاب، من به تمام منابعی که از دوره قاجاریه به این سو منتشر 
شده توجه داشته ام و بخش��ی از فعالیت هایم شامل پژوهش بر 
روی آثاری بوده که در موزه ها جای دارند. گرافیک در ایران بسیار 
پیشرو و زنده است وخوشبختانه گرافیست های ایران را در عرصه 
بین المللی به دلیل خلق آثار ارزشمند و جوایز متعددی که از آن 

خود کرده اند می شناسند.

س�عید بیابانکی/ مهر: جلس��ات ش��عر این روزه��ا دیگر 
هیچ ریش س��فیدی ن��دارد و تنها پاتوقی اس��ت برای حضور 
برخی آدم های ه��م رده و چیزی بیش��تر از ی��ک دور همی 
 ادبی نیس��ت و همین مس��اله آفت این جلس��ات نیز ش��ده

 است.
 انجمن های ادبی که ما از گذشته می شناختیم در یک موضوع 
مش��ترک بوده اند و آن داش��تن فردی به عنوان ریش سفید و 

محور انجمن است.

 امروز اگ��ر آن را نمی بینیم، یکی از دلایل��ش دنیای مجازی 
اس��ت که امکان عرضه راحت افراد را فراهم کرده است؛یعنی 
اگر قبلا شاعری برای عرضه شعرش به تایید چندین نفر نیاز 
داشت، این روزها دیگر این طور نیست و همین مساله شعر را 

منحط کرده است.
 وجود جلسات شعری با یک محور و فرد صاحب نام امروز نیاز 
جامعه شعر کش��ور اس��ت، البته اگر پیدا کردید؛ چون خودم 

دوست دارم مشتری اش باشم، اما پیدا نمی کنم!

سبـد اخبــار

جامعه ما هیچگاه 
غربی نمی شود و 

نمی تواند خیلی از 
فاکتورهای سنتی، 

ملی و مذهبی 
خودش فاصله 

بگیرد. فرهنگ 
ما ترکیبی از سه 

فرهنگ اسلام 
شیعی، ایرانی و 

غربی است
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جـــامعه

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

چگونه معنویت و دینداری می تواند پشتیبان یک عشق پایدار باشد؟ 
عشق مجموعه ای از رفتارها و احساس��ات و افکار زن و مرد نسبت 
به یکدیگر است. ش��دت، مدت و دوام و پایداری عشق بستگی به 
پشتوانه عشق دارد. رفتار وکشش جنسی یک پایه عشق است و اگر 
عشق فقط همین باشد، افراد خیلی زود عاشق می شوند و وقتی به 
وصال جسمی و غریزی عشق رسیدند، خیلی زود فارغ می شوند که 
البته این نامش عشق نیست. اگر عنصر صمیمیت هم وجود داشته 
باشد، طول مدت عشق پایدارتر است، اما دائمی نیست و اگر عنصر 
تعهد هم وارد میدان شود، عشق پایدارتر است. با این همه بازهم به 
دوام عشق اعتمادی نیست و آن میزان پایداری کافی نیست. وقتی 

پشتیبان معنوی عشق پا در میدان می نهد و عشق بین زن و شوهر 
برای اهداف بزرگ تر از رابطه زناشویی دیده می شود و عشق بین 
 زوج در راستای عش��ق به هس��تی و اجرای فرامین معنوی ظاهر 
می شود، آنگاه به عشق پایدار می توان امید بست. یک مثال شاید 
موضوع را روشن ترکند. همه می دانند عبور از چراغ قرمز چهارراه 
خطرآفرین اس��ت، اما بعضی بی اعتنا عبور می کنند و جان خود و 
دیگران را به خطر می اندازند.  بعضی به خاطر جریمه نش��دن و یا 
احترام اجتماعی رعایت می کنند و بعض��ی به خاطر اینکه حقوق 
دیگران تضییع نشود از چراغ قرمز رد نمی شوند؛ چه پلیس باشد 

یا نباشد. یعنی با اعتقاد به اینکه در نظام هستی حقی برای دیگران 
تعریف شده و محترم است، از آن حق مواظبت می شود و درصورت 
تضییع آن، افراد در پیشگاه عدالت مسوول و پاسخگو باید باشند. 
داستان عش��ق بین زوج ها هم همینطور اس��ت.  اگر دختر و پسر 
عاقبت داستان عشق را ببینند، آن را یک بعدی و به طور ساده نگاه 
نمی کنند و اگر زن یا مرد بدانند که برای تک تک رفتارهای عاشقانه 
با همسر حقی بر عهده دارند، تمام آن کارها را با دقت انجام می دهند 
و از مسیر خارج نمی شوند. آنگاه عش��ق حقیقی بین آن دو جاری 
است و دوام هم خواهد داشت، بنابراین با رویکرد دینی به عشق  که :

• قوانین حاکم بر انسان را جهان شمول می داند. 
•  سلامت و آرامش افراد را برای دو جهان در نظر می گیرد. 

•  به همه نیازهای پیدا و پنهان، هم جسمی و عاطفی و هم معنوی 
توجه می کند، چه برای او خوشایند باشند و یا نباشند.

• فرد را در برابر رعایت حقوق دیگران چه روابط بین فردی با همسر 
و چه دیگران مسوول و پاسخگو می داند.

عش��ق پش��توانه معنوی پیدا می کند و آنگاه زن یا مرد رفتارهای 
عاشقانه را به حکم مسوولیت انجام می دهد و درعین حال برای او 

لذتبخش، آرامش دهنده و عبادت معبود خواهد بود. 

ابلاغ آیین نامه اجرایی قطعی به استان ها درآیندهیادداشـت

واگذاری کودکان بدسرپرست در قانون جدید فرزندخواندگی 

اکرم
 کیانی

همزمان با هفته دولت انجام می شود؛

بهره برداری از 40 پروژه آب و فاضلاب استان اصفهان با اعتباری حدود 170 میلیارد ریال
و  آب  ش��رکت  مدیرعام��ل 
فاضلاب اس��تان اصفهان گفت: 
در هفت��ه دولت 40 پ��روژه در 
بخش آب و فاض��لاب با هزینه 
ای حدود 170 میلیارد ریال در 
ش��هرهای اصفهان ، اردستان ، 
ب��ادرود ، چ��ادگان ، دولت آباد 
و برخوار ، س��میرم ، ش��هرضا ، 
مبارکه ، کوهپایه ، فریدونشهر، 
نائین و نجف آباد به بهره برداری 

می رسد .
مهندس هاشم امینی با اشاره به 
اجرای طرح های آبرسانی اعلام 

کرد : آبرسانی به فریدونشهر ، آبرسانی به شهر برف انبار، خط انتقال 
آب شهر علامه مجلس��ی ، آبرس��انی به نیروگاه برق شرکت صعود 
گستر ، آبرسانی به واحدهای صنعتی شهر قهجاورستان، خط انتقال 
آب سالن همایش های اصفهان ، آبرسانی به مجموعه 104 واحدی 
فرهنگیان خوراس��گان از جمله طرح های آبرسانی هستند که در 
هفته دولت به بهره برداری می رس��ند .وی افزود: این درحالیست 
که پروژه های آبرس��انی با هدف تأمین آب شرب شهرهای مذکور 
، ارتقای کیفی آب ش��رب ، کاهش هدررفت آب، افزایش راندمان 
پمپ ها و توسعه طرح های آبرسانی در دستور کار قرار گرفته است .

وی به ارائه خدمات ش��رکت آب و فاضلاب به پروژه های مس��کن 
مهر در سطح اس��تان پرداخت و عنوان کرد : شرکت آب و فاضلاب 
استان اصفهان از زمان اجرای پروژه مسکن مهر در استان همچنان 
 اقدام ب��ه ارائه خدمات به این واحدها نموده اس��ت ب��ه طوریکه در

 هفته دولت نصب انشعابات آب فاز 2 مسکن مهر زواره و آبرسانی به 
مخزن مسکن مهر شهرضا انجام می شود .

رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان 
با بیان اینکه تأمین آب شرب مش��ترکین در فصل تابستان باتوجه 
به عدم جاری بودن زاینده رود و کاه��ش آبدهی چاههای فلمن با 
محدودیت های عدی��ده ای مواجه بود گفت: بر این اس��اس حفر و 
تجهیز تعدادی چاه در دستور کار قرار گرفت و بهره برداری از چاه 

مولوی ، شیرخانه زینبیه ، شیرخانه 
دولت آب��اد ، فلاطوری ، س��جزی ، 
اردس��تان ، محله دهنو خوراسگان 
، بادرود و خالدآباد ، انارک ، تجهیز 
و راه اندازی چاههای اضطراری در 
سطح ش��هر اصفهان از جمله پروژه 
هایی ک��ه در هفته دول��ت به بهره 
برداری می رسند. وی خاطر نشان 
کرد: این پروژه ها ب��ا هدف تأمین 
بخش��ی از نیاز آبی مش��ترکین در 
شهر و س��طح اس��تان اصفهان می 
باشد تا به نوعی از تبعات بحران کم 

آبی در سطح استان کاسته شود .
مهن��دس امینی توزی��ع عادلان��ه آب و عدم قطع آب مش��ترکین 
را از جمله اه��داف مه��م ش��رکت آب و فاضلاب خوان��د وگفت : 
 ذخی��ره آب، تعدی��ل فش��ار و تع��ادل در ش��بکه آب از جمل��ه

 اولوی��ت ه��ای آبف��ای اس��تان اصفه��ان اس��ت ک��ه در ای��ن 
راس��تا به منظور تع��ادل در ش��بکه آب مخزن ه��زار مترمکعبی 
ش��هر کم��ه ، مخ��زن 5 ه��زار مترمکعب��ی ش��هر ون��ک، مخزن 
2 ه��زار مترمکعبی ب��ادرود ، چ��ادگان ، منظریه ش��هرضا افتتاح 
 می ش��ود ت��ا بدی��ن ترتیب ب��ا افزای��ش حج��م ذخی��ره آب در

 زمان پیک مصرف و افزایش گرما، تبعات تنش آبی کاهش یابد .
مدیرعامل ش��رکت آب و فاضلاب اس��تان اصفهان به اجرای پروژه 
های فاضلاب در سطح اس��تان اش��اره کرد و خاطرنشان ساخت : 
 برخورداری از خدمات ش��بکه فاضلاب یکی از مطالبات اساس��ی 
مردم در س��طح اس��تان اس��ت به ای��ن جه��ت آبفای اس��تان در 
 ص��دد اس��ت ب��ا به��ره گی��ری از توانمن��دی بخ��ش خصوصی 

اجرای پروژه های شبکه فاضلاب را تسریع بخشد .
وی افزود در این راس��تا در هفته دولت طرح های توسعه ای شبکه 
فاضلاب ش��هر خورزوق ، دولت آباد ، حبیب آباد و نیز عملیات لوله 
گذاری کلکتور اصلی فاضلاب ش��مال ش��رق ، تأسیسات فاضلاب 
ضلع غربی چهارباغ بالا ، جابجایی تأسیسات فاضلاب مسیر غربی 

چهارباغ از کوچه عطاءالملک به بهره برداری می رسد .



 استفاده بهینه از تکنولوژی ها 
در تعاملات شهروندی

 

فرهنگ، رك�ن اصلي تح�ولات اجتماعي اش�خاص در زندگی 
روزمره است. امروزه در زندگی شهرنشینی همگام با الکترونیکی 
شدن ، هر روزشاهد ورود تکنولوژی درمحیط اطراف مان هستیم 
ونکته ای كه ضروری به نظر می رس�د، ارتقای فرهنگ استفاده 
بهینه از این ابزار و تکنولوژی های روزمره در تعاملات شهروندی 

است.

  مکث اول:
در طول روز و در مسیر رفت و آمدهای درون شهری بسیاری از شهروندان 
از حمل و نقل عمومی و پل های عابر پیاده اس��تفاده م��ی کنند، البته 
همیشه روند به این صورت هم نیست و چه بسا برخی افراد بی توجه به پل 

عابر پیاده از خیابان برای عبور ومرور استفاده می کنند. 
پله  برقی حرکت نمی کند. چند نوجوان و جوان پله ها را چند تا یکی طی 
می کنند، امابرخی از  زنان و  کودکان آرام آرام و به هر مش��قتی که شده 
 پله ها را بالا می روند، درحالی که نفس می زنن��د و از پا درد می نالند و 
چه بس��ا برای بیش��تر ما دیدن چنین صحنه هایی در تعاملات روزمره 

امری همیشگی باشد.
شهروند مس��نی که درحال عبور ازخیابان اس��ت، برای توجیه عملش 
اینگونه اظهار نظر می کند: شاید برای بسیاری از ما و به خصوص افرادی 
همانند من که پیرترهس��تند، دیدن منظره پله های برقی خاموش در 
ایستگاه ها خوشایند و جالب نباشد. پله های برقی برای بسیاری از افراد 
جوان تر که هیچ گونه مشکل جسمی و کمر درد ندارند، چنانچه خاموش 
هم باشند مش��کلی پیش نمی آورد، اما برای ما مسن ترها  دردسرهای 
زیادی به دنبال دارد. در بعضی از ایستگاه ها هم اصلا پله برقی نیست و پل 

هوایی با پله های زیاد وجود دارد که عبور از آن بسیار دردسرساز است!

  مکث دوم:
در یک ایس��تگاه تقریبا پرتردد تعدادی از جوان ه��ا را می بینیم که در 
بالا رفت��ن از پله برقی عجله زیادی می کنند و در س��وار ش��دن و حتی 
پیاده شدن از اتوبوسدیگران را هل می دهند که این بی نظمی ها سبب 
 سدمعبر، خرابی پله برقی و زحمت و اتلاف وقت دیگر شهروندان می شود.

بسیار شنیده ایم که بیشتر پله های برقی  مجهز به سیستم هشداردهنده 
هس��تند، به گونه ای که اگر شیء یا جسمی پرتاب ش��ود، خودبه خود 
خاموش می شوند و درصورت دویدن سریع  روی پله ها هم این جریان 
اتفاق می افتد؛ یعنی سیس��تم ایمنی آنها طوری برنامه ریزی شده که 
درصورت وقوع حادثه و افتادن مسافری از روی پله برقی، به طورخودکار 
 خاموش می شود و با وقوع این روند، چه بسا در بسیاری از ایستگاه های

 پرازدحام، تردد دش��وارتر ش��ده و  برخی از ش��هروندان ب��ه خاطر این 
 س��هل انگاری ها که برخی اش��خاص به طورعمدی مرتکب می شوند،

پله های طولانی را تا بالا طی می کنند و البته تعدادی هم از جمله افراد 
مسن تر، جیح می دهند ازخیابان برای گذر که همراه با خطرات زیادی 

است، استفاده کنند.

  وتلنگری در خاتمه
 پله برقی ها بیشترین ظرفیت جابه جایی عمودی را در بین دستگاه های

مشابه نظیرآسانسور دارا هستند. استفاده از این وسیله در اماکن عمومی 
همانند: ایستگاه های اتوبوس های تندرو، مترو، پایانه های مسافربری، 
فروشگاه ها و مراکز تجاری تسهیل در رفت و آمد شهروندان را در تعاملات 

روزمره شان به دنبال دارد. 
فرهنگ، رکن اصلي تحولات اجتماعي اشخاص در زندگی روزمره است. 
امروزه در زندگی شهرنشینی همگام با الکترونیکی شدن، هر روزشاهد 
ورود تکنولوژی در محیط اطرافمان هس��تیم و نکته ای که ضروری به 
نظر می رسد، ارتقای فرهنگ استفاده بهینه از این ابزار و تکنولوژی های 
روزمره در تعاملات شهروندی اس��ت.فرهنگ عمومی اشخاص تمامی 
ابعاد وجود اجتماع و فرد را تحت تاثیر خود قرار می دهد و گس��تردگی 
آنچنان است که سطوح مختلف زندگی فردی، خانوادگی و اجتماعی را 
هم دربر مي گیرد. استفاده ش��هروندان از پل های عابر پیاده و پله برقی 
در اماکن پرتردد نیاز به فرهنگ س��ازی دارد.چه بس��ا استفاده نکردن 
 برخی از ش��هروندان از پل های هوایی به دلیل مکانیزه نبودن برخی از 
ایستگاه ها که به پله برقی مجهز نیستند و یا به علت خاموش بودن برخی 
دیگر از پله ها در اغلب اوقات اس��ت و آمارها نش��ان می دهد که بیشتر 
تصادفات در برخورد با عابران پیاده درگذر ازخیابان ها که پل عابر پیاده 
هم نصب شده صورت می گیرد. به وضوح  پیداست که چنانچه فرهنگ 
استفاده بهینه از این امکانات شهری عملی شود، در ترددها به سهولت 
رفت و آمد شهروندان و کم ش��دن حجم ترافیک شهری کمک شایانی 
خواهد کرد.     برایمان آشکار است که قانون گریزی و نظم ستیزی با فرهنگ 
شهرنشینی بیگانه است. شهروندان یک شهر به خصوص شهرهای بزرگ، 
مثل اعضاي یک خانواده هستند و زندگی کنونی که بیشتر از نوع شهری 
است و نیاز به قوانین و ارتباطات خاصی دارد که هرگونه قصور، کوتاهی و 
نادیده گرفتن قوانین، موجب بسیاری از مشکلات و دردسرها درترددهای 

روزمره می شود.
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جـــامعه

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

چگونه معنویت و دینداری می تواند پشتیبان یک عشق پایدار باشد؟ 
عشق مجموعه ای از رفتارها و احساس��ات و افکار زن و مرد نسبت 
به یکدیگر است. ش��دت، مدت و دوام و پایداری عشق بستگی به 
پشتوانه عشق دارد. رفتار وکشش جنسی یک پایه عشق است و اگر 
عشق فقط همین باشد، افراد خیلی زود عاشق می شوند و وقتی به 
وصال جسمی و غریزی عشق رسیدند، خیلی زود فارغ می شوند که 
البته این نامش عشق نیست. اگر عنصر صمیمیت هم وجود داشته 
باشد، طول مدت عشق پایدارتر است، اما دائمی نیست و اگر عنصر 
تعهد هم وارد میدان شود، عشق پایدارتر است. با این همه بازهم به 
دوام عشق اعتمادی نیست و آن میزان پایداری کافی نیست. وقتی 

پشتیبان معنوی عشق پا در میدان می نهد و عشق بین زن و شوهر 
برای اهداف بزرگ تر از رابطه زناشویی دیده می شود و عشق بین 
 زوج در راستای عش��ق به هس��تی و اجرای فرامین معنوی ظاهر 
می شود، آنگاه به عشق پایدار می توان امید بست. یک مثال شاید 
موضوع را روشن ترکند. همه می دانند عبور از چراغ قرمز چهارراه 
خطرآفرین اس��ت، اما بعضی بی اعتنا عبور می کنند و جان خود و 
دیگران را به خطر می اندازند.  بعضی به خاطر جریمه نش��دن و یا 
احترام اجتماعی رعایت می کنند و بعض��ی به خاطر اینکه حقوق 
دیگران تضییع نشود از چراغ قرمز رد نمی شوند؛ چه پلیس باشد 

یا نباشد. یعنی با اعتقاد به اینکه در نظام هستی حقی برای دیگران 
تعریف شده و محترم است، از آن حق مواظبت می شود و درصورت 
تضییع آن، افراد در پیشگاه عدالت مسوول و پاسخگو باید باشند. 
داستان عش��ق بین زوج ها هم همینطور اس��ت.  اگر دختر و پسر 
عاقبت داستان عشق را ببینند، آن را یک بعدی و به طور ساده نگاه 
نمی کنند و اگر زن یا مرد بدانند که برای تک تک رفتارهای عاشقانه 
با همسر حقی بر عهده دارند، تمام آن کارها را با دقت انجام می دهند 
و از مسیر خارج نمی شوند. آنگاه عش��ق حقیقی بین آن دو جاری 
است و دوام هم خواهد داشت، بنابراین با رویکرد دینی به عشق  که :

• قوانین حاکم بر انسان را جهان شمول می داند. 
•  سلامت و آرامش افراد را برای دو جهان در نظر می گیرد. 

•  به همه نیازهای پیدا و پنهان، هم جسمی و عاطفی و هم معنوی 
توجه می کند، چه برای او خوشایند باشند و یا نباشند.

• فرد را در برابر رعایت حقوق دیگران چه روابط بین فردی با همسر 
و چه دیگران مسوول و پاسخگو می داند.

عش��ق پش��توانه معنوی پیدا می کند و آنگاه زن یا مرد رفتارهای 
عاشقانه را به حکم مسوولیت انجام می دهد و درعین حال برای او 

لذتبخش، آرامش دهنده و عبادت معبود خواهد بود. 

یادداشـت

فرزندخواندگ��ی همیش��ه از مقولات��ی اس��ت که 
ش��بهات بس��یاری را در جامع��ه ایج��اد ک��رده و 
گهگاه می بینی��م که خانواده ای ب��رای قبول کردن 
فرزندخواندگی یک کودک س��ال ها بای��د به دنبال 
کاره��ای اداری و احراز صلاحی��ت آن بروند. قانون 
جدید فرزندخواندگی که پس از چندین س��ال کار 
کارشناس��ی و کش و قوس های فراوان و تغییرات زیاد به تصویب 
رسید، دارای مفاد و بخش های زیادی اس��ت که در بسیاری موارد 
 به نفع فرزندان تحت پوش��ش س��ازمان بهزیستی اس��ت و باعث 
می شود امکان واگذاری برای تعداد بیشتری ازکودکان فراهم شود. 
از سال گذشته که این قانون به تصویب رسیده، کمیته های مختلف 
مشغول تدوین راهکارهای اساس��ی برای اجرایی شدن آن بوده اند 
که یکی از آنها ثبت نام اصلی والدین در شناس��نامه کودک اس��ت. 
شرایط واگذاری کودکان به خانواده های متقاضی در قانون جدید 
فرزندخواندگی نسبت به گذشته تسهیل ش��ده است. درخصوص 
موضوع مطرح شده و ارایه توضیحات بیشتر پیرامون این مساله که 
درآینده ای نزدیک آیین نامه اجرایی قطعی آن به استان ها ابلاغ و 
اجرا خواهد شد، به گفت وگو با دکتر مهدی غیور، معاون اجتماعی 
 سازمان بهزیس��تی اس��تان پرداخته ایم که آنچه در ادامه می آید

 ما حصل این گفت و شنود است.
در خصوص شرایط فرزندخواندگی و قوانین آن توضیح 

بفرمایید.
اولویت واگذاری فرزند به زوجین فاقد فرزند، سپس زنان و دختران 
مجرد و نهایتا زوجین صاحب فرزند است. شرایط عمومی از قبیل: 
برخورداري از سلامت جسمي و رواني، وضعیت اجتماعي و اقتصادي 
خوب و نداشتن اعتیاد از ش��رایط دیگر فرزند خواندگي است. عدم 

سوءپیشینه و عدم ابتلا  به بیماری های صعب العلاج، شرایط سنی 
مناس��ب، بهره مندی از تحصی��لات ترجیحا بالات��ر از دیپلم، نوع 
ش��غل، میزان درآمد و تمکن مالی و صلاحیت اخلاقی و اجتماعی. 
 در قانون جدید فرزن��د خواندگی اس��م والدین اصل��ی کودک در 
صفحه ای از شناسنامه وی درج می شود و این مورد در قانون قبلی 
وجود نداشت؛ چون فقط کودکان بی سرپرست به فرزندخواندگی 
سپرده می شدند، اما براساس قانون جدید، شرایط واگذاری کودکان 

بدسرپرست نیز فراهم شده است.
اج�رای قان�ون جدی�د فرزندخواندگی از چ�ه زمانی 
 اجرا می ش�ود و با اجرای آن چه تع�داد از كودكان به 
خانواده ه�ا واگذار می ش�وند؟ ) خان�واده های واجد 

شرایط(
زمان اجرای قانون حمایت از کودکان بی سرپرست و بدسرپرست 
در تاریخ 92/6/31 تصویب شده و حدودا چهارماه بعد پیش نویس 
آیین نامه اجرایی آن به ادارات بهزیستی استان ابلاغ شد. پیش نویس 
مذکور طی جلس��ات مختلف مورد بررس��ی قرار گرفته و هنوز هم 
درحال تغییر بوده و تلاش کارشناسان و مسوولان بر این اساس است 
که کیفیت اجرای آن به بهترین صورت تنظیم و تصویب ش��ود، لذا 
درآینده ای نزدیک آیین نامه اجرایی قطعی به استان ها ابلاغ خواهد 
 ش��د. در هرحال حدود یک س��ال از تصویب قانون فرزندخواندگی 
می گذرد و طی این مدت مسوولان نهادهای ذی ربط مشغول تدوین 
و تهیه راهکارهای اجرایی شدن مفاد آن هستند که امیدواریم هر چه 
سریع تر به اتمام رسیده و زمینه اجرای گسترده آن در سراسر کشور 
فراهم شود تا تعداد بیشتری از فرزندان سازمان بهزیستی همچون 
س��ایر کودکان بتوانند از لذت داش��تن یک خانواده گرم و والدین 

مهربان و مسوول بهره مند شوند.

پیرامون مراحل ش�کل گیری  دستورالعمل این قانون 
شرح دهید كه چگونه شکل گرفت و چه زمانی عملی 

می شود و نکات قابل توجه دراین قانون چیست؟
مراحل شکل گیری این  قانون ش��امل طرح موضوعات در جلسات 
متعدد کارشناسان و مسوولان س��ازمان بهزیستی کشور و سپس 
 اخذ نظرات کارشناس��ان اس��تانی و تدوی��ن تمام پیش��نهادات و 
برنامه هاست. همچنین تنظیم لایحه و ارایه آن به مجلس شورای 
اسلامی وتصویب لایحه در مجلس و تقدیم آن به شورای نگهبان بوده 
است. عدم تایید برخی از موارد و درنهایت رد شدن و ایجاد تغییر در 
برخی موارد و تصویب مجدد لایحه درمجلس از دیگر مراحل بوده 
که در انتها تایید قانون جدید در شورای نگهبان و ابلاغ آن به سازمان 

بهزیستی است.
   نکات قابل توجه قانون جدید

الف- حذف الزام نابارور و فاقد فرزند بودن زوجین ) بند ب ماده 5( 
از شرایط فرزند خواندگی، ب- تصویب واگذاری فرزند به دختران و 
زنان مجرد ) بند ج ماده 5(، ج- امکان واگذاری کودکان بد سرپرست 
به صورت فرزند خوانده دایم ) در حالی که قانون قبل فقط در مورد 
کودکان بی سرپرس��ت مجوز واگذاری صادر می ک��رد ( ) ماده 10 
و ماده 8(، د- امکان خروج فرزندخوانده از کش��ور همراه با والدین 
در دوره آزمایش ش��ش ماهه ) تبصره  یک ماده 23(، ه – درج مفاد 
حکم سرپرستی در صفحه توضیحات شناسنامه طفل که البته مورد 
 اعتراض بس��یاری از خانواده ها بوده و از انجام آن ناراضی هستند. 
) ماده22(، و- بهره مندی مادرخوانده از مزایای حمایتی حق اولاد 
و مرخصی دوره مراقبت برای کودکان زیر سه سال ) معادل مرخصی 
زایمان( که البته لازم است به صورت بخشنامه به تمام ارگان ها ابلاغ 
 شود؛ چرا که تا کنون بیشتر ادارات و سازمان ها از اجرای آن سر باز 
می زنند. ) ماده 21(، ز- امکان واگذاری کودکان فاقد سرپرس��ت 
به خانواده ها تا سن 16سالگی در حالی که طبق قانون قبل از سن 

12سالگی مد نظر بوده است. ) ماده 9(
چه خانواده هایی به س�هولت می توانند از این قانون 
استفاده كنند و فرزند داشته باشند و آیا این واگذاری 

به صورت دایمی است یا موقت؟
 خان��واده ه��ای واج��د ش��رایط قان��ون جدید ک��ه پ��س از انجام 
بررس��ی های کارشناس��ی و مددکاری در کمیته فرزندخواندگی 
مورد تایید قرار بگیرد. واگذاری کلا به صورت دایم و یا امین موقت 
است که بر حسب شرایط زوجین و با توجه به شرایط کودکان مقیم 

شیرخوارگاه و با خانه های کودک تصمیم گیری می شود.
کودکان واجد ش��رایط فرزندخواندگی به صورت دایم تحویل داده 
ش��ده و کودکان بدسرپرست واجد ش��رایط امین موقت به صورت 
موقت تحویل می ش��وند و ممکن اس��ت پس از گذشت چند سال 
تبدیل وضعیت پیدا کنن��د. یکی از عملکرده��ای مهمی که انجام 
شده و خوشبختانه دفتر خانواده کودک و نوجوان سازمان بهزیستی 
کشور این عمل را انجام داد، اینکه قبلا در شناسنامه نوشته می شد 
که این بچه متعلق به سازمان بهزیستی است، لکن اکنون دیگر به 
این صورت نیست و شناسنامه را به نام والدینی که کفالت بچه را به 
عهده می گیرند صادر می کنیم، تا بقیه مراحل زندگی اجتماعی او 

به سهولت همانند سایر اشخاص طی شود.
پیرامون تربیت عاطفی فرزند خوانده شرح بفرمایید و 

آیا كسب مهارت ها برای والدین كودكان الزامی است؟
همان طور که قبلا عنوان شد، شرایط فرزندخواندگی و قوانین آن، 
فرزند را به زوجین فاقد فرزند و بعد ب��ه دختران مجرد می دهد، به 
طوری که براساس آن دختران مجرد دارای شرایط و متقاضی فرزند 
می توانند به سازمان بهزیس��تی مراجعه کنند و پس از طی کردن 
مراحل مختلف، در نهای��ت کودک به آنان که توانایی سرپرس��تی 
دارند به عنوان فرزندخوانده واگذار می ش��ود و درنهایت به زوجین 
 صاحب فرزند که می خواهند کودکی را هم به فرزندخواندگی قبول 
 کنن��د تحوی��ل داده م��ی ش��ود. ازاقدام��ات دیگری ک��ه انجام 

می شود ارایه مشاوره است؛ مثل مشاوره های روان پزشکی. 
 در این مش��اوره ها خصلت هایی از خانواده ها  را کسب می کنیم و 
کلاس هایی را برای آنان می گذاریم و با بازگو کردن صحبت هایی 
برای والدین در خصوص نوع رفتاری که باید با بچه ها داشته باشند، 
آگاه س��ازی می کنیم. البته لازم به یادآوری است که چگونه رفتار 
کردن با بچه را که کسی از اول به خانواده آموزش نمی دهد، بلکه به 
آرامی و آهستگی اشخاص در زندگی روزمره یاد می گیرند که چگونه 
با فرزندان رفتار کنند. ما تلاش می کنیم اشخاصی را به عنوان والد 
گزینش کنیم که زندگی شان به یک زندگی طبیعی نزدیک باشد، نه 

اینکه منتظر باشیم خانواده چگونه با فرزند رفتار کند.  
در پای�ان پیرام�ون بایده�ا و نبایده�ای فرزندخواندگ�ی 
 و ارای�ه ن�کات ض�روری ب�ه والدی�ن در كن�ار آم�دن ب�ا 

فرزندخوانده توضیح بفرمایید؟
خانواده ها باید بدانن��د فرآیند فرزند خواندگ��ی درهمه جای دنیا 
پیچیده و دشوار است، به دلیل اینکه مسوولیت سنگینی به عهده 
س��ازمان بهزیس��تی و بالتبع، خانواده ها قرار می گی��رد. یک زوج 
فرزندپذیر باید بدانند که فرزند خوانده با فرزندان زیس��تی خانواده 
متفاوت اس��ت و نیاز به آمادگی روانی عاطف��ی و اجتماعی فراوانی 
دارد. آمادگی زوجین برای مس��ایلی مانند تف��اوت های ژنتیکی، 
تفاوت های ظاهری، بحران هویت و ... بس��یار حایز اهمیت اس��ت. 
طبق نظر متخصصان روانشناسی گفتن واقعیت به کودک هرچند 
که سخت و دشوار باشد، اما ضروری و لازم است؛ چرا که با توجه به 
قانون جدید امکان کتمان موضوع وجود نداشته و ممکن است که 
کودک درشرایط سنی و روحی حساسی و توسط افراد غیرمسوول از 
این موضوع آگاه شده و واکنش های غیر قابل کنترل و نامناسبی بروز 
دهد.  لذا بهترین سن آماده سازی کودک برای این موضوع در مقطع 
پیش دبستانی در قالب شعر و قصه و داستان است و درمقطع ابتدایی 
 که کودک توانایی درک بالاتری دارد، می بایس��ت مس��اله را بازگو 

کرد.  
  كلام آخر

باید بدانیم طی کردن مراحل قانونی و تلاش برای کس��ب مجوز و 
تایید صلاحیت قبول سرپرس��تی یک کودک، تنها نخس��تین گام 
از مراحل فرزند خواندگی است؛ چیزی که بسیاری از خانواده ها تا 
 زمانی که این مرحله را تجربه نکنند، به حساسیت آن پی نمی برند.

والدین باید این مساله را مدنظر قرار دهند که این کودکان با فرزندان 
حقیقی هیچ فرقی ندارند و باید هنگام خطا یا اشتباه، همان رفتاری 
را از خود بروز دهند که با فرزند واقعی خود در شرایط مشابه دارند و 
همواره این نکته را به خاطر داشته باشند که حمایت بیش از حد، این 

کودکان را متوقع و وابسته بارخواهد آورد. 

ابلاغ آیین نامه اجرایی قطعی به استان ها درآینده

نگاهی به قانون جدید فرزندخواندگی 

اكرم
 كیانی

 استفاده بهینه از تکنولوژی ها 
در تعاملات شهروندی

 

فرهنگ، رك�ن اصلي تح�ولات اجتماعي اش�خاص در زندگی 
روزمره است. امروزه در زندگی شهرنشینی همگام با الکترونیکی 
شدن ، هر روزشاهد ورود تکنولوژی درمحیط اطراف مان هستیم 
ونکته ای كه ضروری به نظر می رس�د، ارتقای فرهنگ استفاده 
بهینه از این ابزار و تکنولوژی های روزمره در تعاملات شهروندی 

است.

  مکث اول:
در طول روز و در مسیر رفت و آمدهای درون شهری بسیاری از شهروندان 
از حمل و نقل عمومی و پل های عابر پیاده اس��تفاده م��ی کنند، البته 
همیشه روند به این صورت هم نیست و چه بسا برخی افراد بی توجه به پل 

عابر پیاده از خیابان برای عبور ومرور استفاده می کنند. 
پله  برقی حرکت نمی کند. چند نوجوان و جوان پله ها را چند تا یکی طی 
می کنند، امابرخی از  زنان و  کودکان آرام آرام و به هر مش��قتی که شده 
 پله ها را بالا می روند، درحالی که نفس می زنن��د و از پا درد می نالند و 
چه بس��ا برای بیش��تر ما دیدن چنین صحنه هایی در تعاملات روزمره 

امری همیشگی باشد.
شهروند مس��نی که درحال عبور ازخیابان اس��ت، برای توجیه عملش 
اینگونه اظهار نظر می کند: شاید برای بسیاری از ما و به خصوص افرادی 
همانند من که پیرترهس��تند، دیدن منظره پله های برقی خاموش در 
ایستگاه ها خوشایند و جالب نباشد. پله های برقی برای بسیاری از افراد 
جوان تر که هیچ گونه مشکل جسمی و کمر درد ندارند، چنانچه خاموش 
هم باشند مش��کلی پیش نمی آورد، اما برای ما مسن ترها  دردسرهای 
زیادی به دنبال دارد. در بعضی از ایستگاه ها هم اصلا پله برقی نیست و پل 

هوایی با پله های زیاد وجود دارد که عبور از آن بسیار دردسرساز است!

  مکث دوم:
در یک ایس��تگاه تقریبا پرتردد تعدادی از جوان ه��ا را می بینیم که در 
بالا رفت��ن از پله برقی عجله زیادی می کنند و در س��وار ش��دن و حتی 
پیاده شدن از اتوبوسدیگران را هل می دهند که این بی نظمی ها سبب 
 سدمعبر، خرابی پله برقی و زحمت و اتلاف وقت دیگر شهروندان می شود.

بسیار شنیده ایم که بیشتر پله های برقی  مجهز به سیستم هشداردهنده 
هس��تند، به گونه ای که اگر شیء یا جسمی پرتاب ش��ود، خودبه خود 
خاموش می شوند و درصورت دویدن سریع  روی پله ها هم این جریان 
اتفاق می افتد؛ یعنی سیس��تم ایمنی آنها طوری برنامه ریزی شده که 
درصورت وقوع حادثه و افتادن مسافری از روی پله برقی، به طورخودکار 
 خاموش می شود و با وقوع این روند، چه بسا در بسیاری از ایستگاه های

 پرازدحام، تردد دش��وارتر ش��ده و  برخی از ش��هروندان ب��ه خاطر این 
 س��هل انگاری ها که برخی اش��خاص به طورعمدی مرتکب می شوند،

پله های طولانی را تا بالا طی می کنند و البته تعدادی هم از جمله افراد 
مسن تر، جیح می دهند ازخیابان برای گذر که همراه با خطرات زیادی 

است، استفاده کنند.

  وتلنگری در خاتمه
 پله برقی ها بیشترین ظرفیت جابه جایی عمودی را در بین دستگاه های

مشابه نظیرآسانسور دارا هستند. استفاده از این وسیله در اماکن عمومی 
همانند: ایستگاه های اتوبوس های تندرو، مترو، پایانه های مسافربری، 
فروشگاه ها و مراکز تجاری تسهیل در رفت و آمد شهروندان را در تعاملات 

روزمره شان به دنبال دارد. 
فرهنگ، رکن اصلي تحولات اجتماعي اشخاص در زندگی روزمره است. 
امروزه در زندگی شهرنشینی همگام با الکترونیکی شدن، هر روزشاهد 
ورود تکنولوژی در محیط اطرافمان هس��تیم و نکته ای که ضروری به 
نظر می رسد، ارتقای فرهنگ استفاده بهینه از این ابزار و تکنولوژی های 
روزمره در تعاملات شهروندی اس��ت.فرهنگ عمومی اشخاص تمامی 
ابعاد وجود اجتماع و فرد را تحت تاثیر خود قرار می دهد و گس��تردگی 
آنچنان است که سطوح مختلف زندگی فردی، خانوادگی و اجتماعی را 
هم دربر مي گیرد. استفاده شهروندان از پل های عابر پیاده و پله برقی در 
اماکن پرتردد نیاز به فرهنگ سازی دارد.چه بسا استفاده نکردن برخی 
از شهروندان از پل های هوایی به دلیل مکانیزه نبودن برخی از ایستگاه 
ها که به پله برقی مجهز نیستند و یا به علت خاموش بودن برخی دیگر 
از پله ها در اغلب اوقات است و آمارها نشان می دهد که بیشتر تصادفات 
در برخورد با عابران پیاده درگذر ازخیابان ها که پل عابر پیاده هم نصب 
شده صورت می گیرد. به وضوح  پیداست که چنانچه فرهنگ استفاده 
بهینه از این امکانات شهری عملی شود، در ترددها به سهولت رفت و آمد 

شهروندان و کم شدن حجم ترافیک شهری کمک شایانی خواهد کرد.     
برایمان آشکار است که قانون گریزی و نظم ستیزی با فرهنگ شهرنشینی 
بیگانه است. شهروندان یک شهر به خصوص شهرهای بزرگ، مثل اعضاي 
یک خانواده هستند و زندگی کنونی که بیشتر از نوع شهری است و نیاز 
به قوانین و ارتباطات خاصی دارد که هرگونه قص��ور، کوتاهی و نادیده 
گرفتن قوانین، موجب بس��یاری از مشکلات و دردس��رها درترددهای 

روزمره می شود.
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

چگونه معنویت و دینداری می تواند پشتیبان یک عشق پایدار باشد؟ 
عشق مجموعه ای از رفتارها و احساس��ات و افکار زن و مرد نسبت 
به یکدیگر است. ش��دت، مدت و دوام و پایداری عشق بستگی به 
پشتوانه عشق دارد. رفتار وکشش جنسی یک پایه عشق است و اگر 
عشق فقط همین باشد، افراد خیلی زود عاشق می شوند و وقتی به 
وصال جسمی و غریزی عشق رسیدند، خیلی زود فارغ می شوند که 
البته این نامش عشق نیست. اگر عنصر صمیمیت هم وجود داشته 
باشد، طول مدت عشق پایدارتر است، اما دائمی نیست و اگر عنصر 
تعهد هم وارد میدان شود، عشق پایدارتر است. با این همه بازهم به 
دوام عشق اعتمادی نیست و آن میزان پایداری کافی نیست. وقتی 

پشتیبان معنوی عشق پا در میدان می نهد و عشق بین زن و شوهر 
برای اهداف بزرگ تر از رابطه زناشویی دیده می شود و عشق بین 
 زوج در راستای عش��ق به هس��تی و اجرای فرامین معنوی ظاهر 
می شود، آنگاه به عشق پایدار می توان امید بست. یک مثال شاید 
موضوع را روشن ترکند. همه می دانند عبور از چراغ قرمز چهارراه 
خطرآفرین اس��ت، اما بعضی بی اعتنا عبور می کنند و جان خود و 
دیگران را به خطر می اندازند.  بعضی به خاطر جریمه نش��دن و یا 
احترام اجتماعی رعایت می کنند و بعض��ی به خاطر اینکه حقوق 
دیگران تضییع نشود از چراغ قرمز رد نمی شوند؛ چه پلیس باشد 

یا نباشد. یعنی با اعتقاد به اینکه در نظام هستی حقی برای دیگران 
تعریف شده و محترم است، از آن حق مواظبت می شود و درصورت 
تضییع آن، افراد در پیشگاه عدالت مسوول و پاسخگو باید باشند. 
داستان عش��ق بین زوج ها هم همینطور اس��ت.  اگر دختر و پسر 
عاقبت داستان عشق را ببینند، آن را یک بعدی و به طور ساده نگاه 
نمی کنند و اگر زن یا مرد بدانند که برای تک تک رفتارهای عاشقانه 
با همسر حقی بر عهده دارند، تمام آن کارها را با دقت انجام می دهند 
و از مسیر خارج نمی شوند. آنگاه عش��ق حقیقی بین آن دو جاری 
است و دوام هم خواهد داشت، بنابراین با رویکرد دینی به عشق  که :

• قوانین حاکم بر انسان را جهان شمول می داند. 
•  سلامت و آرامش افراد را برای دو جهان در نظر می گیرد. 

•  به همه نیازهای پیدا و پنهان، هم جسمی و عاطفی و هم معنوی 
توجه می کند، چه برای او خوشایند باشند و یا نباشند.

• فرد را در برابر رعایت حقوق دیگران چه روابط بین فردی با همسر 
و چه دیگران مسوول و پاسخگو می داند.

عش��ق پش��توانه معنوی پیدا می کند و آنگاه زن یا مرد رفتارهای 
عاشقانه را به حکم مسوولیت انجام می دهد و درعین حال برای او 

لذتبخش، آرامش دهنده و عبادت معبود خواهد بود. 

یادداشـت

فرزندخواندگی همیشه از مقولاتی است که شبهات 
بسیاری را در جامعه ایجاد کرده و گهگاه می بینیم 
که خانواده ای برای قبول کردن فرزندخواندگی یک 
کودک سال ها باید به دنبال کارهای اداری و احراز 

صلاحیت آن بروند.
قانون جدی��د فرزندخواندگی که پ��س از چندین 
سال کار کارشناسی و کش و قوس های فراوان و تغییرات زیاد به 
تصویب رسید، دارای مفاد و بخش های زیادی است که در بسیاری 
 موارد به نفع فرزندان تحت پوشش سازمان بهزیستی است و باعث 
می شود امکان واگذاری برای تعداد بیشتری ازکودکان فراهم شود. 
از سال گذشته که این قانون به تصویب رسیده، کمیته های مختلف 
مشغول تدوین راهکارهای اساسی برای اجرایی شدن آن بوده اند 
که یکی از آنها ثبت نام اصلی والدین در شناس��نامه کودک است. 
شرایط واگذاری کودکان به خانواده های متقاضی در قانون جدید 
فرزندخواندگی نسبت به گذشته تسهیل شده است، به طوری که 
با اجرایی شدن این قانون، نیمی ازکودکان تحت پوشش سازمان 
بهزیستی به فرزند خواندگی سپرده می شوند و همچنین دختران 
مجرد می توانند با پذیرفتن یک کودک دختر، طعم مادرشدن را 
بچشند. درخصوص موضوع مطرح شده و ارایه توضیحات بیشتر 
پیرامون این مساله که درآینده ای نزدیک آیین نامه اجرایی قطعی 
آن به استان ها ابلاغ و اجرا خواهد شد، به گفت وگو با دکتر مهدی 
غیور، معاون اجتماعی سازمان بهزیس��تی استان پرداخته ایم که 

آنچه در ادامه می آید ما حصل این گفت و شنود است.
در خص�وص ش�رایط فرزندخواندگ�ی و قوانین آن 

توضیح بفرمایید.
دکتر مهدی غیور، درخصوص شرایط فرزندخواندگی اذعان داشت: 

اولویت واگذاری فرزند به زوجین فاقد فرزند، سپس زنان و دختران 
مجرد و نهایتا زوجین صاحب فرزند است.

شرایط عمومی از قبیل: برخورداري از س��لامت جسمي و رواني، 
وضعیت اجتماعي و اقتصادي خوب و نداش��تن اعتیاد از ش��رایط 
 دیگر فرزند خواندگي اس��ت. عدم سوءپیش��ینه و ع��دم ابتلا  به 
بیماری های صعب العلاج، شرایط سنی مناس��ب، بهره مندی از 
تحصیلات ترجیحا بالاتر از دیپلم، نوع شغل، میزان درآمد و تمکن 

مالی و صلاحیت اخلاقی و اجتماعی.
 در قان��ون جدید فرزند خواندگی اس��م والدین اصل��ی کودک در 
صفحه ای از شناسنامه وی درج می شود و این مورد در قانون قبلی 
وجود نداشت؛ چون فقط کودکان بی سرپرست به فرزندخواندگی 
سپرده می ش��دند، اما براس��اس قانون جدید، ش��رایط واگذاری 

کودکان بدسرپرست نیز فراهم شده است.
اجرای قان�ون جدی�د فرزندخواندگی از چ�ه زمانی 
 اجرا می ش�ود و با اجرای آن چه تعداد از كودكان به 
خانواده ها واگذار می ش�وند؟ ) خان�واده های واجد 

شرایط(
زمان اجرای قانون حمایت از کودکان بی سرپرست و بدسرپرست 
در تاریخ 92/6/31 تصویب شده و حدودا چهارماه بعد پیش نویس 

آیین نامه اجرایی آن به ادارات بهزیستی استان ابلاغ شد.
پیش نوی��س مذکور طی جلس��ات مختل��ف مورد بررس��ی قرار 
گرفته و هن��وز هم درح��ال تغییر ب��وده و تلاش کارشناس��ان و 
مسوولان بر این اس��اس اس��ت که کیفیت اجرای آن به بهترین 
ص��ورت تنظی��م و تصوی��ب ش��ود، ل��ذا درآین��ده ای نزدی��ک 
آیین نام��ه اجرای��ی قطعی ب��ه اس��تان ها اب��لاغ خواهد ش��د. 
 در هرحال حدود یک س��ال از تصوی��ب قان��ون فرزندخواندگی 

می گذرد و طی این مدت مس��وولان نهادهای ذی ربط مش��غول 
تدوین و تهی��ه راهکارهای اجرایی ش��دن مفاد آن هس��تند که 
امیدواریم هر چه سریع تر به اتمام رسیده و زمینه اجرای گسترده 
آن در سراسر کشور فراهم شود تا تعداد بیشتری از فرزندان سازمان 
بهزیستی همچون سایر کودکان بتوانند از لذت داشتن یک خانواده 

گرم و والدین مهربان و مسوول بهره مند شوند.
پیرامون مراحل شکل گیری  دستورالعمل این قانون 
شرح دهید كه چگونه شکل گرفت و چه زمانی عملی 

می شود و نکات قابل توجه دراین قانون چیست؟
دکتر غیور درپاسخ به این س��وال یادآور شد: مراحل شکل گیری 
این  قانون شامل طرح موضوعات در جلسات متعدد کارشناسان و 
مسوولان سازمان بهزیستی کشور و سپس اخذ نظرات کارشناسان 
استانی و تدوین تمام پیشنهادات و برنامه هاست. همچنین تنظیم 
لایحه و ارایه آن به مجلس ش��ورای اس��لامی وتصویب لایحه در 
مجلس و تقدیم آن به شورای نگهبان بوده است. عدم تایید برخی 
از موارد و درنهایت رد شدن و ایجاد تغییر در برخی موارد و تصویب 
مجدد لایحه درمجلس از دیگر مراحل بوده که در انتها تایید قانون 

جدید در شورای نگهبان و ابلاغ آن به سازمان بهزیستی است.
   نکات قابل توجه قانون جدید

الف- حذف الزام نابارور و فاقد فرزند بودن زوجین ) بند ب ماده 5( 
از شرایط فرزند خواندگی

ب- تصویب واگذاری فرزند به دختران و زنان مجرد ) بند ج ماده 5(
ج- امکان واگذاری کودکان بد سرپرست به صورت فرزند خوانده 
دایم ) در حالی که قانون قبل فقط در مورد کودکان بی سرپرست 

مجوز واگذاری صادر می کرد ( ) ماده 10 و ماده 8(
د- امکان خروج فرزندخوانده از کش��ور همراه با والدین در دوره 

آزمایش شش ماهه ) تبصره  یک ماده 23(
ه – درج مفاد حکم سرپرس��تی در صفحه توضیحات شناسنامه 
طفل که البته مورد اعتراض بسیاری از خانواده ها بوده و از انجام آن 

ناراضی هستند. ) ماده22(
و- بهره مندی مادرخوانده از مزایای حمایتی حق اولاد و مرخصی 
دوره مراقبت برای کودکان زیر سه سال ) معادل مرخصی زایمان( 
که البته لازم است به صورت بخشنامه به تمام ارگان ها ابلاغ شود؛ 
 چرا که تا کنون بیش��تر ادارات و س��ازمان ها از اجرای آن سر باز 

می زنند. ) ماده 21(
ز- امکان واگذاری کودکان فاقد سرپرس��ت به خانواده ها تا سن 
16سالگی در حالی که طبق قانون قبل از سن 12سالگی مد نظر 

بوده است. ) ماده 9(
چه خانواده هایی به س�هولت می توانند از این قانون 
استفاده كنند و فرزند داشته باشند و آیا این واگذاری 

به صورت دایمی است یا موقت؟
 خان��واده ه��ای واجد ش��رایط قان��ون جدید ک��ه پ��س از انجام 
بررس��ی های کارشناس��ی و مددکاری در کمیته فرزندخواندگی 

مورد تایید قرار بگیرد. واگذاری کلا به صورت دایم و یا امین موقت 
است که بر حسب شرایط زوجین و با توجه به شرایط کودکان مقیم 

شیرخوارگاه و با خانه های کودک تصمیم گیری می شود.
کودکان واجد شرایط فرزندخواندگی به صورت دایم تحویل داده 
شده و کودکان بدسرپرست واجد ش��رایط امین موقت به صورت 
موقت تحویل می شوند و ممکن اس��ت پس از گذشت چند سال 

تبدیل وضعیت پیدا کنند.
یکی از عملکردهای مهمی که انجام ش��ده و خوش��بختانه دفتر 
خانواده کودک و نوجوان سازمان بهزیستی کشور این عمل را انجام 
داد، اینکه قبلا در شناسنامه نوشته می شد که این بچه متعلق به 
سازمان بهزیستی اس��ت، لکن اکنون دیگر به این صورت نیست و 
شناس��نامه را به نام والدینی که کفالت بچه را به عهده می گیرند 
صادر می کنیم، تا بقی��ه مراحل زندگی اجتماعی او به س��هولت 

همانند سایر اشخاص طی شود.
پیرامون تربیت عاطفی فرزند خوانده شرح بفرمایید و 
آیا كسب مهارت ها برای والدین كودكان الزامی است؟
همان طور که قبلا عنوان شد، شرایط فرزندخواندگی و قوانین آن، 
فرزند را به زوجین فاقد فرزند و بعد به دختران مجرد می دهد، به 
طوری که براساس آن دختران مجرد دارای شرایط و متقاضی فرزند 
می توانند به سازمان بهزیستی مراجعه کنند و پس از طی کردن 
مراحل مختلف، در نهایت کودک به آنان که توانایی سرپرس��تی 
دارند به عنوان فرزندخوانده واگذار می شود و درنهایت به زوجین 
 صاحب فرزند که می خواهند کودکی را هم به فرزندخواندگی قبول 
کنن��د تحویل داده می ش��ود. ازاقدام��ات دیگری ک��ه انجام می 
 شود ارایه مشاوره است؛ مثل مش��اوره های روان پزشکی. در این

 مش��اوره ها خصلت های��ی از خانواده ها  را کس��ب م��ی کنیم و 
کلاس هایی را برای آنان می گذاریم و با بازگو کردن صحبت هایی 
برای والدین در خصوص نوع رفتاری که باید با بچه ها داشته باشند، 
آگاه سازی می کنیم. البته لازم به یادآوری است که چگونه رفتار 
کردن با بچه را که کسی از اول به خانواده آموزش نمی دهد، بلکه 
به آرامی و آهستگی اشخاص در زندگی روزمره یاد می گیرند که 
چگونه با فرزندان رفتار کنند. ما تلاش می کنیم اش��خاصی را به 
عنوان والد گزینش کنیم که زندگی ش��ان به یک زندگی طبیعی 
نزدیک باشد، نه اینکه منتظر باشیم خانواده چگونه با فرزند رفتار 
کند. درحقیقت، با ارایه آموزش ها و آمادگی های روانشناختی به 
خانواده ها، مهارت های زندگی را در کلاس ها به آنان می آموزیم 
که این کلاس ها برای همه مهیا می ش��ود، ب��ه دلیل آنکه بچه ها 
 دست آنان امانت هستند و بایستی والدین بتوانند از این کلاس ها

استفاده کرده و آموزش ها را ببینند و ان شاءالله مهارت های لازم 
را کسب کنند.

 در پایان پیرامون بایدها و نبایدهای فرزندخواندگی 
 و ارای�ه نکات ض�روری به والدی�ن در كن�ار آمدن با 

فرزندخوانده توضیح بفرمایید؟
خانواده ها باید بدانند فرآیند فرزن��د خواندگی درهمه جای دنیا 
پیچیده و دشوار است، به دلیل اینکه مسوولیت سنگینی به عهده 

سازمان بهزیستی و بالتبع، خانواده ها قرار می گیرد.
یک زوج فرزندپذیر باید بدانند که فرزند خوانده با فرزندان زیستی 
خانواده متفاوت اس��ت و نیاز به آمادگی روانی عاطفی و اجتماعی 

ابلاغ آیین نامه اجرایی قطعی به استان ها درآینده

واگذاری کودکان بدسرپرست در قانون جدید فرزندخواندگی 

اكرم
 كیانی

آگهی مزایده 

آگهی مزایده 

سازمان مدیریت پسماند شهرداری اصفهان

سازمان مدیریت پسماند شهرداری اصفهان براساس مصوبه هیات مدیره محترم در نظر دارد انجام راهبری و تولید كود 
 درش�ت و ف�روش مواد بازیافتی از روی نوار یک�ی از خطوط تولید در كارخانه كود آلی خ�ود را با ظرفیت حدود 300 تن

 در روز به اشخاص حقیقی و حقوقی و پیمانکاران دارای صلاحیت و واجد شرایط واگذار نماید. 
ل�ذا از تاریخ نش�ر این آگهی لغای�ت 93/06/15 جهت دریافت اس�ناد و مدارک مزای�ده فوق به دفتر س�ازمان واقع در 
 اصفهان، خیابان مش�تاق س�وم، ابتدای بلوار ارغوانیه، كیلومتر 1 بلوار رضوان یا به س�ایت اینترنتی س�ازمان به نش�انی

 www.isfahan.ir/farakhan مراجعه نمایند. 

سازمان عمران شهرداری اصفهان 

شش�دانگ  س�ند  دارای  دوازده  منطق�ه  ش�هرداری  قانون�ی  مح�دوده  آب�اد  محم�ود  در  واق�ع  خراس�انی  تفکیک�ی  از  مس�کونی  زمی�ن  قطع�ه   1-ده 
)فروش بصورت یکجا یا مجزا(

 2-پن�ج قطع�ه زمی�ن مس�کونی واق�ع در خیاب�ان بعث�ت، خیاب�ان گلس�تان، كوچ�ه ش�ادی مح�دوده قانون�ی ش�هرداری منطق�ه هف�ت، از تفکیک�ی 
صفدرزاده و امیدیان )سندمشاع(

3-سه قطعه زمین مسکونی واقع در اصفهان، خیابان امام خمینی، روبروی شهرک قدس در محدوده قانونی شهرداری منطقه هشت )سند مشاع(
4-یک قطعه زمین با كاربری تجاری اداری واقع در محدوده ش�هرداری منطقه دو، كندروی اتوبان ش�هید خرازی به س�مت خیابان شهیدان، نبش كوچه آلاله به 

متراژ 132/33 مترمربع دارای سند مشاع و امتیاز 6 واحد دفتر كار در طبقات زیرزمین، اول و دوم هركدام 2 واحد و دو باب مغازه تجاری در طبقه همکف
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 قانونی شهرداری منطقه نه 
 6-ی�ک ب�اب مغ�ازه تج�اری 2 نب�ش واق�ع در مح�دوده قانون�ی ش�هرداری منطق�ه دوازده، خیاب�ان مش�یرالدوله، خیاب�ان مبتک�ران، جنب آتش نش�انی،

 طبقه همکف به متراژ 90 مترمربع، سند به صورت برگه واگذاری شهرداری
7-یک قطعه زمین مسکونی واقع در محدوده شهرداری منطقه سیزده، خیابان كشاورز، بلوار شفق و دارای پروانه ساخت 4 طبقه روی پیلوت 
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سازمان عمران شهرداری اصفهان در نظر دارد املاک زیر را از طریق مزایده عمومی به فروش برساند: 



اسپری های داوری وارد لیگ برتر می شوند 
 اس��پری های داوری از هفته هش��تم در اختیار داوران لی��گ برتری قرار 
می گیرند. کمیته و دپارتمان داوری برای خرید تجهیزات روز دنیای داوری 
اقدام کرده اند و قرار است از هفته هشتم لیگ برتر فوتبال داوران مجهز به 
اسپری مخصوص برای تعیین محل استقرار خط دفاعی شوند.سیستم های 

رادیویی داوران  هم شاید قبل از نیم فصل اول به دست داوران برسد.

مختاری: در پارآسیایی شانس مدال آوری دارم شمشمیرباز اصفهانی در راه بازی های آسیایی 2014
ملی پوش اصفهانی تیم دوومیدان��ی جانبازان و معلولان گفت: در 
بازی های پارآسیایی اینچئون، شانس کسب مدال در ماده پرتاب 
دیسک را دارم. علیرضا مختاری اظهار کرد: من در طول سال های 
گذشته رکوردهای خوبی در دو ماده پرتاب دیسک و پرتاب وزنه 

داشتم، اما از نظر کلاس بندی با مشکلاتی مواجه بودم.
وی با بی��ان اینکه ب��ا کلاس بندی جدید پزش��کان فدراس��یون 
ورزش های جانبازان و معلولان مش��کل وی برطرف ش��ده است، 
تصریح کرد: خوشبختانه جزو نخس��تین نفراتی بودم که حضورم 
در بازی های پارآسیایی حتمی شد و رکورد ورودی این مسابقات را 
کسب کردم. وی یادآور شد: تمرینات تیم ملی زیر نظر بهمن رضایی 

و سایر مربیان تیم ملی برگزار می شود و قرار است تا زمان اعزام به 
مسابقات، دو اردوی دیگر را پشت سر بگذاریم.

وی با ابراز امیدواری نسبت به نتیجه گرفتن در این مسابقات تاکید 
کرد: در بازی های پارآس��یایی می توانم در دو ماده پرتاب دیسک 
و وزنه ش��رکت کنم، اما درماده پرتاب دیسک از شانس بیشتری 
برخوردار هستم. مختاری با بیان اینکه باید از رییس و دبیر هیات 
ورزش های جانبازان و معلولان اس��تان اصفهان عذرخواهی کنم، 
تصریح کرد: سال گذشته صحبت هایی را بر علیه آقایان باباگلیان 
و پس��ندیده انج��ام دادم اما باید عن��وان کنم که این دو امس��ال 

حمایت های زیادی از من داشتند و باید از آنها تشکر کنم.

با توجه به عدم اع��زام تیم فلوره ایران به بازی های آس��یایی، 
تنها یک شمشیرباز اصفهانی در این رقابت ها شرکت می کند.

 فدراس��یون شمش��یربازی، اس��امی ورزش��کاران اعزامی به 
بازی های آسیایی را اعلام کرد.

در لیست منتشره از س��وی فدراس��یون، محمد رضایی تنها 
ورزشکار اصفهانی اس��ت که در اس��لحه اپه در این مسابقات 

حضور پیدا خواهد کرد.
رضایی در بازی های آسیایی دوحه عضو تیم ملی ایران بود و 
به عنوان برنز تیمی دست پیدا کرد، اما در بازی های آسیایی 
گوانگجو نتوانست به همراه تیم ملی نتیجه قابل توجهی را به 

دست بیاورد.
علی یعقوبیان، سیدصادق عابدی و طاهر آشوری در اسلحه اپه 
و مجتب��ی عابدینی، محم��د رهبری، علی پاکدام��ن و فرزاد 
باهرارسباران در اسلحه سابر، سایر شمش��یربازان اعزامی به 

این رقابت ها هستند.
با تصمیم فدراسیون شمشیربازی، تیم اسلحه فلوره ایران در 

بازی های آسیایی 2014 شرکت نخواهد کرد.
در دوره قبلی این مسابقات جواد رضایی و شروین طلوعی دو 
شمشیرباز اصفهانی اسلحه فلوره بودند که نتوانستند نتیجه 

خوبی به دست بیاورند.

پدرخوانده
سید مصطفی ناجی: نمای بس��ته حیاط، زندگی روزمره 
پدرخوانده، فرزندان، نوه ها و عروسی دختری که پدر خوانده 
او را می پرستد؛ همه و همه از شاهکارهای خالق پدرخوانده 
اس��ت. فرانس فورد کاپولا هیچگاه فکر نم��ی کرد که این 
فیلم فصل جدیدی را در ادبیات نویس��ندگان و حتی رفتار 
آدم ها به وجود آورد  ولی این روزها این فیلم هنوز هم تازه 
است. تاثیرگذاری این فیلم آنقدر بود که مدیری کمدین با 
اقتباسی آزاد در سری کمدی های مرد هزار چهره خمسه 
همه فن حریف را بر روی صندلی پدرخوانده نشاند و کمی از 
احوالات پدرخواندگی آقازاده ها را به رخ کشاند. همه در این 
 روزها با پدرخوانده های سیاسی و ورزشی بسیاری روبه رو

هس��تیم . ش��اید لفظ پدرخوانده کمی برای امثال این ها 
سنگین باشد ولی ما می نویس��یم پدرخوانده و می گوییم 
مافیا. سه شنبه، آبی ها شادمان هس��تند، اما دفاع مصدوم 
با اعضای خان��واده پدرخوانده درگیر می ش��ود. لیدرها به 
حمایت از او می شتابند، پدرخوانده او را سرزنش می کند و 
امیرحسین بازهم گردن کشی. همه چیز تیتر یک رسانه ها 
می شود. داستان جالبی اس��ت. فردا روز است که لیدر عذر 
خواهی می کند، دف��اع مصدوم هم بع��د از آن همه گردن 
کشی تسلیم می ش��ود. پدرخوانده برای من نقش پدر دارد 
و این ها اختلافات خانوادگی است. به همین راحتی. نقش 
 پدرخوانده و اطرافیانش در فوتبال ایران روز به روز بیش��تر 
 می شود. پدرخوانده ای که جمش��یدیان را از فوتبال محو 
می کند، کاپیتان تیم ملی را مجبور به کوچ به کویت و سپس 
اس��پانیا می کند، رحمتی را به گریه می اندازد و عنایتی را 
به سپاهان می آورد. بله فوتبال دس��ت پدرخوانده هاست، 
 پدر خوانده هایی که زندگی عادی می کنند، کارهای خیر 
 می کنن��د، مجلس م��ی گیرند، عروس��ی فرزندانش��ان را 
می بینند و همه جا آنها نفوذ دارند. آنها همیش��ه تیم دارند 
چون پدرخوانده هستند. فوتبال جزیی از زندگی است، شاید 
پدرخوانده های جدید، پدرخوانده های سنتی را محو کنند...

تیم های لیگ برتری روز به روز به فرم خودشان نزدیک تر می شوند 
و لیگ سر و ش��کل بهتری پیدا می کند ولی به جز مشهدی ها که 
چند س��ال لیگ برتری نبوده اند و حالا با پدیده روزهای شیرینی 
دارند و جمعیت قابل ملاحظه ای را در ورزشگاه می بینند، سایر تیم ها از 

تماشاگران فوق العاده ای بهره مند نیست.
در واقع تراکتورس��ازی، س��پاهان، اس��تقلال و پرس��پولیس هم 
تماشاگرانی را به ورزشگاه می کشند اما انتظارات با میزان استقبال 

شباهت زیادی ندارد و مناسب  نشان نمی دهد.
جالب اینکه دیروز حتی بحث اس��تقبال کم تماشاگران استقلال 
با وجود نتایج خوب این تیم س��والات بس��یاری را در اذهان ایجاد 
کرده بود که البت��ه پورحیدری در این ارتباط جواب های نس��بتاً 
عجیبی را عنوان ساخته بود:» این موضوع دلایل زیادی دارد. یکی 
از آنها مشکلات اقتصادی است. زمانی که هواداران می خواهند به 
ورزشگاه بیایند، مخارج زیادی را باید انجام دهند و این موضوع بر 

بعضی خانواده ها فشار می آورد. دومین موضوع حاشیه هایی است 
که در فوتبال ما بی مورد به وجود آمده است و متاسفانه کاملا هم 
توسط برنامه های ورزشی انعکاس داده می شود که این موضوع هم 

بر روحیه خانواده ها بسیار تاثیر گذار است. 
دلیل سوم هم خود فوتبال هاست. متاسفانه بازی ها جذابیت زیادی 
ندارند و سطح کیفی بازی ها پایین است. تیم ها باید تلاش بیشتری 

بکنند تا بتوانند هواداران خود را به ورزشگاه بیاورند. 
امروزه اکثر بازی های اروپایی از س��یما پخش می ش��ود و مردم 
مقایسه می کنند که نتیجه آن خالی بودن ورزشگاه هاست. همچنین 
جو ورزشگاه ها نیز اصلا خوب نیست و انعکاس تمام و کمال آن در 
سیما باعث ایجاد جو منفی شده است اما امیدواریم با جلو تر رفتن 
مس��ابقات و بالا رفتن حساسیت استقبال بیش��تری از مسابقات 

شود.«
همه این دلایل را می تواند مورد مطالعه قرار داد ولی نباید فراموش 

کرد، یکی از اصلی ترین دلایل عدم استقبال تیم ها از مسابقات لیگ 
برتر به خاطر نبود استراتژی است.

میل مردم به فوتبال در کشورمان بسیاری بالاست و نباید فراموش 
کرد که مشکلاتی که در بسیاری از کشورها در مورد فوتبال وجود 
دارد اصلًا در ایران نیس��ت. ایران یک کش��ور فوتبال خیز است که 
بسیاری از مردمش راه ورزش��گاه ها را بلدند اما پارامترها و ابزارها 
 ش��رایط را به نحوی تنظی��م می کند ک��ه مردم راهی اس��تادیوم 
نمی شوند یا به این استدلال نمی رسند که حضور در استادیوم ها 

منطقی است.
همه صحبت هایی که پورحیدری کرد، درست اما به واقع جای این 
سوال مطرح است که چرا ورزش��گاه های اروپایی که لیگ های آن 

با بهترین کیفیت پخش می شود همواره مملو از تماشاگر است.
پاسخ آن اس��ت که آنها تماش��اگران را به عنوان بخشی از سیستم 
فوتبال ش��ناخته اند و آن را رکن می بینند. اشتباه نکنید، نه اینکه 
چهار تا  لیدر جمع کرده و به آنها پول داده شود، خیر. آنها بهترین زیر 
ساخت را برای تماشاگران فراهم می کنند و آنها که رضایت مندی قابل 
توجه یا نسبی به شرایط دارند به عنوان یک تفریح و یک مشارکت 
عمومی در موفقیت تیم شهرشان شریک می شوند. فارغ از مباحت 
توریستی تماشاگران دایم جزوی از باشگاه هستند که البته از حد و 

اندازه خود فراتر نمی روند.
نبایس��تی این نکته را نی��ز از نظر دور داش��ت که ع��لاوه بر ایجاد 
 این زیرس��اخت ها این مکانیزم باشگاه اس��ت که سبب می شود، 
علاقه مندان به فوتبال تیم خود را انتخاب کنند امری که در فوتبال 
ما خیلی جایگاهی ندارد و مردم عموم��اً منطقی برای انتخاب تیم 

محبوب خود ندارند.
 مثلا در اروپا، رئال مادرید به خاطر کهکش��انی و شکوهش انتخاب 
می شود، آرس��نال به خاطر سیس��تم مدیریت استراتژیک و نخبه 
سازش، بارسلونا محبوب اپوزیسیون هاس��ت و کسانی که فوتبال 

خاص تیکی تاکا، دوست دارند و سایر تیم ها نیز به همین شکل.
 ولی در ایران کمتر چنین مواردی احساس می شود و مردم بیشتر 
با عرق بومی و محلی خود و صرفاً به دلیل رنگ پیراهن یک تیم را 

انتخاب می کنند. 
آنچه مشخص اس��ت بایستی حمایت و تماش��اگران در پکیج یک 
باشگاه دیده شود و فرصتی ایجاد ش��ود که از همه ظرفیت فوتبال 

دوستان استفاده شود.

نگاهی به چرایی استقبال کم فوتبال دوستان از لیگ برتر

انتخاب یک تیم دلیل دارد
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تلویزیون لهس��تان با ورود بازیکنان تیم ملی والیبال ایران به ورش��و، به گرمی از آنها 
استقبال کرد. تیم ملی والیبال بعد از 16 س��اعت با ورود به بلهاتوف در هتل سانتین 
مستقر شد. این تیم که برای مسابقه های قهرمانی جهان با آمریکا، ایتالیا، فرانسه، بلژیک 
و پورتوریکو هم گروه است، به دعوت اس��ترالیا و برای بازی دوستانه زودتر به لهستان 
رفت. ملی پوشان والیبال ساعت 3:50 دقیقه بامداد دوشنبه به وین پرواز کردند و بعداز 

توقف دوساعته راهی ورشو شدند.
تیم ملی والیبال اما به خاطر شلوغی پروازها طبق بلیت هایی که f ivb گرفته بود در دو 
گروه و دو مسیر پروازی وارد ورشو شد. گروه دوم هم ساعت 5:40 دقیقه بامداد دوشنبه 
به مسکو پرواز کرد و بعداز توقف دوساعته راهی ورشو شده به گروه اول رسید. با ورود 
گروه دوم، سفر دوساعته اتوبوس تیم ملی والیبال شروع شد. ملی پوشان والیبال بعداز 
طی مسافت300 کیلومتری ورشو به بلهاتوف رسیدند. سفر 16 ساعته آنها با ورود به 
هتل سانتین تمام شد. هتل محل اقامت تیم pge skra است.  قهرمان باشگاه های 
لهستان و تیم چهارم اروپا.  ملی پوشان با رسیدن به هتل سانتین کشش10 دقیقه ای 
انجام دادند و ساعت هشت شب هم ش��ام خوردند و بعد هم استراحت کردند تا برای 

تمرین دیروز آماده باشند.

    سفر دو ساعته والیبالی ها با اتوبوس تیم برناردی
اتوبوس زرد رنگ تیم سابق لورنزو برناردی بازیکنان تیم ملی والیبال ایران را به بلهاتوف 
رساند. برناردی، کاندیدای اول سرمربیگری ایران که فصل قبل سرمربی تیم اسکرای 

بلهاتوف بود، حالا در این فصل با هالک بانک یکی از باش��گاه های ترکیه کار می کند. 
،»volleyball team«:اما اتوبوس تیم سابق او که پشت آن به انگلیسی نوشته بود 

»skra« البته جمله ای کوتاه به زبان لهستانی اسم باشگاه و افتخارات تیمش روی آن 
نوشته بود، حامل ملی پوشان ایران بود. البته اتوبوس تیم ملی والیبال را ماشین های 

پلیس لهستان اسکورت می کرد.

    15 دقیقه معطلی گروه دوم در فرودگاه ورشو
گروه دوم تیم ملی والیبال با ورود به فرودگاه ورشو،15 دقیقه معطل شدند. گروه دوم 
که به محض ورود بعد از رد شدن از گیت باید به گروه اول که در اتوبوس جلوی فرودگاه 
ملحق می شوند اما دیرتر اجازه رد شدن از گیت را گرفتند. مسوول  گیت ورود اول به 
بهانه نداشتن آدرس محل اسکان مهر ورود به خاک لهستان را در پاسپورت ایرانی ها 
نزدند، با پایان ساعت کار مامور اول، ایرانی ها منتظر ماندند تا بقیه به کارشان رسیدگی 
کنند. آنها که گویا خبر از ورود گروه اول نداشتند، وقتی متوجه شدند این هشت نفر 
ادامه تیم ملی والیبال ایران هستند،  با صحبت تلفنی امیر خوش خبر سرپرست تیم 
ملی والیبال بالاخره قانع ش��دند و بعداز یک ربع معطلی مهر ورود به لهس��تان را در 

پاسپورت گروه دوم زدند.

    دریافت کننده استرالیا همراه ایران
ناتان روبرتز دریافت کننده تیم ملی اس��ترالیا هم با اتوبوس ایران به اردوی تیمش در 
شهر بلهاتوف اضافه شد. بازیکن شماره سه تیم ملی والیبال استرالیا که چند روز دیرتر 
به لهستان آمده،دیروز همزمان با ملی پوشان والیبال کشورمان وارد، ورشو شد و با ایرانی ها 

همراه شد تا خودش را به اردوی استرالیا در شهر بلهاتوف برساند.

    مانور تلویزیون لهستان روی تیم ایران
گروه تلویزیونی لهستان، ورود تیم ملی والیبال ایران به فرودگاه ورشو را پوشش خبری 
داد. آنها هنگام ورود ایرانی ها با کواچ سرمربی تیم ملی  والیبال و فرهاد ظریف لیبروی 
ایران مصاحبه کردند. تلویزیون لهستان درحالی که از ایران به عنوان یکی از مدعیان 
این دوره رقابت های قهرمانی جهان اسم می بردند، مدام گزارش ورود تیم ایران را در 
فواصل مختلف پخش می کردند. تیم ملی ایران بعد از استرالیا دومین تیمی است که 

وارد لهستان شده است.

مانور تلویزیون لهستان، روی شاگردان کواچ

چشم به جایگاه دایی
سوشا مکانی دروازه بان تیم پرسپولیس در اظهار نظری که بوی خودشیرینی 
به مشام می رسد، گفت: عده ای چشم به جایگاه دایی دوخته اند. در این راستا 

فکر می کنید چه افرادی چشم به جایگاه دایی در پرسپولیس دارند؟ 
الف: مرحوم جرج بست که قاعدتاً مرحوم شده و نمی تواند نگاهی به جایگاه 

دایی داشته باشد.
 ب: آلکس فرگوس��ن: گفته می ش��ود فرگوس��ن پس از چند م��اه که از 
خداحافظی اش از تیم منچستر می گذرد، حسابی دلش هوای مربیگری را 

کرده و حالا چه تیمی بهتر از پرسپولیس.
ج: محمد مایلی کهن: حاجی مایلی کلًا همیش��ه آماده مربیگری در هر 

تیمی است، حالا چه پرسپولیس، چه ملامین سازی ورامین.
حسین فرکی: گفته می شود فرکی حس��ابی از اینکه او را جانشین دایی 

بدانند، شاکی است اما برای خالی نبودن عریضه اسم او را هم نوشتیم.
لطیف سریال دردسر عظیم:  به هرحال که شغلش را از دست داده و طبیعی 

است که به جایگاه علی دایی چشم داشته باشند.
جمعی از پیشکس��وتان: در مجموع 99 درصد پیشکسوتان پرسپولیس، 
ادعای س��رمربیگری این تیم را دارند و همان یک درصد بقیه هم افرادی 

هستند که در قید حیات نیستند!
فتح الله زاه: پس از کنار رفتن از مدیرعاملی استقلال، چند ماهی است که 
عکسش کمتر روی جلد روزنامه ها می رود و بعید نیست به جایگاه دایی 

چشم داشته باشد.

توپ سوراخ

سرمربی تیم ملی تیراندازی با کمان جانبازان و معلولان، از اعلام ترکیب نهایی تیم ملی 
برای شرکت در بازی های پارا آسیایی اینچئون خبر داد.

حجت اله واعظی گفت: در آس��تانه آغاز چهارمین مرحله اردوهای آمادگی اینچئون 
ترکیب نهایی تیم ملی مشخص شد و با 9 کماندار به این مسابقات اعزام می شویم. با 
توجه به حدنصاب های مورد نظر کمیته ملی پارالمپیک و فدراسیون و نیز شرایط کلی 
ملی پوشان در اردوهای پیشین و رکوردگیری های انجام شده، در نهایت 9 کماندار برای 

شرکت در مسابقات انتخاب شدند که 4 نفر آنها از بانوان هستند.
سرمربی تیم ملی خاطرنش��ان کرد: نفرات منتخب از شرایط جس��می و روانی و نیز 
آمادگی فنی، در وضعیت خوبی قرار دارند و می توانم اعلام کنم هم اکنون به 70 درصد 
آمادگی رسیده اند. ملی پوشان در فواصل بین اردوها نیز به صورت مرتب رکوردهای 
خود در تمرینات را برای کادر فنی ارسال می کنند و هر بار شاهد پیشرفت آنها هستیم.

وی افزود: پس از مرحله چهارم اردو، دو مرحله دیگر از تمرینات نیز برگزار می شود که 

آخرین مرحله متصل به اعزام هس��ت و پیش بینی می کنیم با شرایط موجود تا پایان 
تمرینات، کمانداران به آمادگی کامل برس��ند و دراین رویداد ورزشی با اقتدار حضور 
پیدا کنند. واعظی تصریح کرد: با توجه به دستورالعمل بازی ها در این دوره، مسابقات 
تیمی حذف شده و تنها در بخش میکس، مسابقات تیمی برگزار می شود که این مساله 
باعث شده تا 4 مدال احتمالی بخش تیمی را نداش��ته باشیم و تنها در بخش میکس 
بتوانیم در رقابت های تیمی شرکت کنیم. سرمربی تیم ملی در پایان نفرات منتخب 
تیم ملی را به شرح زیر اعلام کرد: ابراهیم رنجبر، کاظم تن، زهرا حسینی، مجید کاکوش 
)تهران(، زهرا نعمتی، سمیه عباسپور )کرمان(، غلامرضا رحیمی )خوزستان(، راضیه 

شیرمحمدی )خراسان رضوی( و هادی نوری )اصفهان(
چهارمین مرحله تمرینات تیم ملی نیز از 6 تا 12 شهریور ماه در مجموعه ورزشی آروین 
شهر تهران به س��رمربیگری حجت اله واعظی و مربیگری مصطفی حبیبیان و کلثوم 

غلامی، برگزار می شود.

  برای شرکت در بازی های پاراآسیایی اینچئون؛

ترکیب نهایی تیم ملی تیراندازی با کمان جانبازان و معلولان اعلام شد
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 
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سبـد اخبــار

آگهی مناقصه 

مدیر منطقه 9 شهرداری  اصفهان

 سپرده شرکت در
 مناقصه به ریال

 مدت اجرا
عملیات

ردیف اعتباری
 مبلغ برآورد اولیه

 تقریبی
 نام  پروژه

7/000/000 3300105 2 ماه 500/000/000
 اصلاح هندسی

 تقاطع ها

7/000/000 3500102 2 ماه 466/000/000
 ساماندهی

 دبیرستان فانوس

7/000/000 3600236 1 ماه 416/000/000  دیوار چینی

7/000/000 3500189 2 ماه 490/000/000
 جدولگذاری
 اطراف انهار

شهرداری منطقه 9 در نظر دارد  پروژه های ذیل را تعیین پیمانکار نماید

تذکرات: 
1-ش�رکت کنن�دگان موظف به ارای�ه رتبه بندی مرتب�ط از معاونت برنامه ریزی و نظ�ارت راهبردی 

ریاست جمهوری می باشد. 
2-پیمانکاران ملزم به ارایه اس�ناد و مدارک ش�رکت، گواهی تش�خیص صلاحیت و س�وابق کاری خود 
 قبل از تهیه اس�ناد می باش�ند، بدیهی اس�ت تحویل اس�ناد مناقصه منوط ب�ه ارزیابی س�وابق و توان

 شرکت کنندگان می باشد. 
3-واجدین ش�رایط می توانند از تاریخ نش�ر این اطلاعیه همه روزه به جزء روزهای تعطیل به شهرداری 
منطقه 9 واقع در خیابان میرزا طاهر، میدان وحدت و با ارایه معرفینامه کتبی شرکت و سایر مدارک نسبت به 
خرید اسناد اقدام اقدام نمایند. لازم به ذکر است کلیه اسناد مناقصه می بایست توسط شرکت کننده تایید، 

مهر و امضا شده و طبق شرایط مناقصه ضمیمه پیشنهاد خود نمایند. 
4-آخرین مهلت ارسال پیشنهاد قیمت تا تاریخ 6/11/ 93 می باشد، بدیهی است دریافت پاکت ها بعد از 

ساعت مقرر امکان پذیر نمی باشد. 
5-شهرداری منطقه در رد یا قبول هریک از پیشنهادات مختار است. 

6-حضور نماینده تام الاختیار و مطلع به آنالیز قیمت پیش�نهادی و با معرفینامه کتبی پیمانکار در روز 
بازگشایی پاکت ها در محل الزامی است. 

7-برندگان اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد. 
8-برنده مناقصه جهت عقد قرارداد بایدمعادل 5 درصد مبلغ مورد پیمان را به عنوان تضمین تعهدات پیمان 
به صورت ضمانتنامه بانکی ویا اسناد خزانه  به شهرداری تسلیم نماید. این ضمانتنامه طبق ماده 34 شرایط 

عمومی پیمان آزاد می گردد. 
9-هزینه چاپ آگهی مناقصه به عهده برنده مناقصه می باشد. 



10 کشور برتر در جذب توریست

ترجمه: امیرحس�ین واعظ- ش��اید در نظر بسیاری 
 از مردم، پاریس اولی��ن انتخاب برای س��فر و بازدید از 

مکان های تاریخی باشد.
 این چیزی است که بر اساس آمار و ارقام نیز اثبات شده 
و این شهر یکی از مهم ترین مکان های جذب توریست 

در جهان به شمار می رود.
 بر اس��اس آخرین آمار گردش��گری در جهان، فرانسه 
مطابق س��ال ه��ای گذش��ته در راس این فهرس��ت با 
حدود 85 میلیون گردش��گر ق��رار دارد و پ��س از آن، 
آمریکا ب��ا حدود70 میلیون گردش��گر و اس��پانیا نیز با 
 حدود61 میلیون گردش��گر در رتبه ه��ای بعدی قرار 

دارند. 
در لیست 10 کشور برتر از نظر جذب توریست می توان 
 ترکیه و تایلند را به عنوان کش��ورهایی ی��اد کرد که در 
س��ال های اخیر ب��ا س��رمایه گ��ذاری در ای��ن بخش 
توانس��ته ان��د به صنعت توریس��م خ��ود رون��ق داده و 
 خ��ود را به کش��ورهای برت��ر در ای��ن زمین��ه نزدیک 

کنند. 
10. تایلند: 26/5 میلیون گردشگر
9.  روسیه: 28/4 میلیون گردشگر
8. بریتانیا: 31/2 میلیون گردشگر
7. آلمان: 31/5 میلیون گردشگر
6. ترکیه 37/8 میلیون گردشگر
5. ایتالیا: 47/7 میلیون گردشگر
4. چین: 55/7 میلیون گردشگر

3. اسپانیا: 60/7 میلیون گردشگر
2. آمریکا: 69/8 میلیون گردشگر
1. فرانسه: 84/7 میلیون گردشگر

entrepreneur :منبع

روزنامه خبری
 فرهنگی اجتماعی صبح ایران 

چهارشنبه 5 شهریور  1393  |    30 شوال   1435  |   شماره 2171 
 12  صفحه   |   قیمت : 300 تومان    |   پیامک :   3000483088

   بیش��تر با افرادی در ارتباط باشید که شما را تشویق به 
این کار نکنند.

    برای بدبینی ه��ای خود جریمه در نظ��ر بگیرید.  مثلًا 
می توانید به فردی که نسبت به او بدبینی کرده اید، رجوع 

کنید و از او معذرت خواهی کنید.
  از جملات مثبت زیاد اس��تفاده کنید. »من دیگران را 

دوست دارم«، »من خوش بین هستم«.
  هدف های ب��زرگ را به هدف های کوچک تر تقس��یم 
کنید تا زیر بار س��نگین وظایفتان فلج نشوید. با دستیابی 
به هر هدف اولیه، شاهد یک پیش��رفت خواهید بود. شما 
در مورد آنچ��ه در آینده اتفاق می افتد احس��اس انرژی و 
هیجان خواهید داش��ت و این، نش��انه و قدرت یک انسان 

خوش بین است.
  عیب جویی از خود را کنار بگذارید. در مسیرتان انتظار 
دست انداز هم داشته باشید و آنها را بپذیرید. افکار منفی، 
بدگویی و عیب جویی از خود را از ذهنتان بیرون کنید. در 
مورد مس��ایل و اتفاقات گذش��ته فکر نکنید و فقط از آنها 
تجربه بگیرید و به راهتان ادامه بدهید. تغییر دیدگاهتان 
 در م��ورد دنیا به ش��ما اجازه م��ی دهد تا در مش��کلات و 

گرفتاری ها موفق تر باشید.
  خود را با شرایط وفق دهید. زمان هایی را که در گذشته 
منفی بینی به سراغتان آمده را به یاد آورید و به خود یادآور 
شوید که چگونه آن را پشت سر گذاشته اید. حتی برای یک 
فرد مبتلا به بدبینی یا کسی که دچار افسردگی است هم 
امید همیشه وجود دارد. س��عی کنید اعتماد به نفستان را 
بالا ببرید و با این کار، رفتارهایتان جنبه  مثبت بیش��تری 

خواهند گرفت.

  قبل از اینکه چیزی بگویید، فک��ر کنید. خود را مجبور 
کنید که برای چند روز هیچ ح��رف منفی بر زبان نیاورید. 
قبل از اینکه حرفی بزنید، در مورد آن خوب فکر کنید. این 
عادت جدید را در خود ایجاد کنید که برای خود و دیگران 

ارزش بیشتری قائل شوید و قبولشان داشته باشید.
  دیدگاهتان را تغییر دهید. به افراد نیازمند کمک کنید؛ 
چون این باعث می ش��ود ک��ه جنبه ه��ای مثبت زندگی 

خودتان را بهتر ببینید.
  از افراد بدبین دوری کنید. اف��راد منفی باف و بدبین را 
از زندگیتان بیرون کنید؛ زیرا ممکن است تحت تاثیر آنها 
قرار گیرید. اگر تمایلی به تغییر ندارند، ارتباطتان را با آنها 

محدود کنید.
  دنبال کارهای فوق برنامه باش��ید. دنبال یک سرگرمی 
برای خودتان بگردید. داش��تن علایق و س��رگرمی هایی 
بیرون از منزل و هر روز ورزش کردن، تاثیرات مثبتی روی 
مغزتان می گذارد. ممکن است فکر کنید که برای اینطور 
فعالیت های فوق برنامه وقت��ی ندارید، اما اگ��ر دوباره به 
وضعیت خودتان و کارهایتان فکر کنید، کمی برای خودتان 

متاسف خواهید شد و این انرژی تازه ای به شما می دهد.
  دنبال کمک باش��ید. اگر می بینید که افکار منفی تان 
 روی ی��ک نقطه متمرکز ش��ده ان��د، از اف��راد دیگری که 
تجربه ای مشابه داش��ته اند کمک بگیرید. حتی رفتن به 
چند جلسه مشاوره با افراد متخصص به شما کمک می کند 
که بهتر با مش��کلات زندگی دس��ت و پنجه ن��رم کنید و 

دیدگاهتان را توسعه دهید.
  توکل به خداوند. توکل به خداوند را هیچ گاه فراموش 

نکنید!

دانستنی

چند راه برای دوری از بدبینی

ایمنا:  ؟؟؟؟/

 خاموش��ی اتفاق��ی PC یا لپ تاپ ب��رای هر کارب��ری، چیزی 
تشویش آور و نگران کننده است. 

بسیاری از کاربران  آن  را ناشی از جریان برق یا خرابی سیستم 
عامل  می  دانند. البته شاید این یکی از دلایل این موضوع باشد 
و  کاربران درست حدس زده باشند، اما همیشه اینگونه نیست. 
نکته اساسی  اینجاس��ت که رایانه ها چیز های شگفت انگیز تر از 

آنند که ما بیشتر فکر می کنیم. 
یکی از این ش��گفتی ها، مربوط به سیس��تم »خ��ود صیانتی« 
یا Self-Protecting آنها می ش��ود که در مواقع حس��اس و 
بحرانی سیستم را به کلی خاموش یا Shut Down می کنند. 
 در اینگونه مواقع باید از خاموش شدن دستگاه خود خوشحال 
باشید! اما چه چیز منجر به فعال شدن ساز و کار خود صیانتی 
در رایانه و لپ تاپ می شود؟ در این مطلب چند دلیل  آن را برای 

شما افشا می کنیم!

   درجه حرارت بالاتر از میزان معمول سیستم
یکی از نخستین و بارز ترین دلایل خاموشی اتفاقی سیستم به 
ویژه  هنگام انجام فعالیت های گرافیکی مانند بازی، حرارت بیش 
از معمول یا به اصطلاح Over-Heating سیستم است. این 
موضوع به ویژه در  لپ تاپ بیشتر صدق می کند و معمولا گرفتگی 

منافذ سیستم یا ضعف فن از دلایل عمده و اصلی آن است .
موضوع حرارت بیش از اندازه، به قدری برای سیستم خطر ساز 
است که اکنون تقریبا همه دستگاه ها مکانیزم خاموشی خودکار 

را برای مقابله با این موضوع  دارند.
 برای حل این معضل، نخست باید دلیل اصلی آن را بدانید. شاید 
فن دستگاه به خوبی عمل نمی کند یا منافذ دستگاه برای ورود و 

خروج هوا با انواع و اقسام اجرام گرفته شده باشد.

   نقص فنی یکی از سخت افزار ها
 یکی دیگ��ر از دلایل عمده خاموش��ی اتفاقی دس��تگاه،  نقص 
 س��خت افزاری اس��ت، بنابر این اگر ب��ه تازگی اق��دام به نصب 
س��خت افزاری جدید کرده اید، این امر می توان��د دلیل اصلی 
خاموشی اتفاقی دستگاه باشد. این سخت افزار را بیرون کشیده 

و آن را به صاحبش واگذار کنید.

   ولتاژ نامناسب شارژر
اگر  روی لپ تاپ خود با موضوع خاموشی اتفاقی روبه رو هستید، 
 می تواند ناشی از ولتاژ نامناسب شارژر شما باشد، به ویژه هنگامی 
که  بازی می  کنید، این نکته را باید در نظر داشته باشید که برخی 

از بازی های رایانه ای به ولتاژ بالاتر  از حد معمول نیاز دارند.
بازی ها از آنجا  که سخت افزارهای اصلی سیستم را به شدت به 
کار می گیرند، برق قوی تر و با ثبات تری  نیاز دارند، به ویژه  که این 
بازی ها سرعت گردش فن را نیز به بالاترین میزان می رسانند، اما 
اگر در مواردی غیر از  بازی با خاموشی اتفاقی روبه رو می شوید، 
باز هم خرابی شارژر یا ولتاژ نامناسب آن می تواند یکی از دلایل 

اصلی باشد. 

   و مثل همیشه: بدافزار ها
یکی دیگر از دلایل اصلی اما نادر خاموشی اتفاقی، می تواند وجود 
یک بدافزار بر روی سیستم باشد. برخی از این بدافزار ها اقدام به 
خاموش و روشن کردن دستگاه می کنند. این موضوع معمولا 
در مواردی رخ می دهد که کلید خاصی را فشار دهید یا برنامه 
خاصی را اجرا کنید. در این شرایط بد افزار برای حفاظت از خود 
یا انجام کاری خاص، سیستم را خاموش می کند. راه چاره تنها 

اتکا به یک نرم افزار امنیتی قوی و قابل اعتماد است.

نکتهدانستنی

5 دلیل برای Shut Down شدن اتفاقی لپ تاپ شما

ایمنا:افتتاح شهر رویاها 

مدیر انتشارات امینان درباره موضوع تبلیغ کتاب در 
رسانه ملی گفت: طی سال های گذش��ته، در زمینه 
تبلیغ کتاب چه در رسانه ملی و چه دیگر نهادها، اقدام 
سازننده نکرده ایم که منتظر نتیجه باشیم. یعنی هنوز 
درختی را نکاشته ایم که بخواهیم میوه اش را برداشت 
کنیم. یوسف سخنور درباره موضوع بایسته های تبلیغ 
کتاب در رسانه ملی گفت: در سال های اخیر نه تنها 
تلویزیون، بلکه دیگر نهادها چون آموزش و پرورش و 
وزارت ارشاد هم کم کاری کرده اند. میزان فعالیت های 
تلویزیون هم به عنوان رسانه ای که مرتب جلوی چشم 
مردم است، به عبارت کم هم نمی رسد. وی افزود: این 
در حالی است که رهبری از سال ها پیش بر مقابله با 
تهاجم فرهنگی تاکید کرده اند. یعنی خیلی زودتر از 
این باید اقدامات ش��روع می ش��د و امروز میوه اش را 

برداشت می کردیم، ولی هنوز درخت را نکاشته ایم. با 
وجود این همه تاکیدی که بر کتاب و کتابخوانی وجود 
دارد، سیاس��ت گذاری مناس��بی در این زمینه انجام 
نشده است. این مدیر نشر در ادامه درباره دلیل عدم 
تاثیرگذاری برنامه ها و تبلیغات موجود در رسانه ملی 
درباره کتاب، گفت: یکی از دلایل این مساله، مناسب 
نبودن ساعت پخش است. اگر اینگونه برنامه ها را برای 
دیده شدن، پیش از برنامه ها و سریال های پربیننده 
پخش کنند، طبیعتا میزان بازدیدشان هم بالا می رود. 
همه قبول داریم که ش��بکه 4، از نظر س��واد علمی و 
پژوهشی از دیگر ش��بکه های تلویزیون بالاتر است.

شبکه قرآن هم از نظر پژوهشی چنین جایگاهی دارد، 
اما این شبکه ها توس��ط مخاطبان متخصص و عموم 

دیده نمی شوند.

ناصر فیض گفت: ن��ه تنها ادبی��ات دفاع مقدس 
باید به کتاب های درسی مقاطع مختلف مدارس 
وارد شود و یک واحد درسی شناخته شود، بلکه 
می تواند یک گرایش دفاع مقدس در ادبیات وجود 

داشته باشد. 
به گزارش مه��ر، مدیر دفتر طنز ح��وزه هنری با 
اش��اره به اهمیت آشنایی نس��ل جدید با ادبیات 
انقلاب و دفاع مقدس گفت: در تمام دنیا مطالبی 
را ک��ه می خواهند در ذهن نس��ل جدی��د کاملا 
ماندگار ش��ود، در کودکی به آنها آموزش داده و 
تا بزرگس��الی مرتب آن را تکرار و کامل می کنند. 
با توجه به ای��ن موضوع، ما هم اگ��ر می خواهیم 
فرهنگ دفاع مقدس و پایداری در نس��ل جدید 
نهادینه ش��ود، باید آم��وزش را از مقاطع پایین 

تحصیلی شروع کنیم.
وی با اشاره به اینکه دفاع مقدس تمام نشده است، 
گفت: ممکن است در مرز ها به صورت فیزیکی با 
تهاجم دشمن مواجه نباشیم، اما تهاجم فرهنگی 
که بار ها به آن اشاره ش��ده وجود دارد و تا زمانی 
که تهاجم هست، دفاع مقدس و تلاش برای حفظ 

ارزش ها و آرمان ها هم وجود دارد.
فیض همچنین تاکید کرد: اینکه عده ای می گویند 
ادبیات انقلاب نداریم حرف کاملا اشتباهی است؛ 
چرا که ادبی��ات انقلاب و ادبی��ات دفاع مقدس، 
ساحت دارد، تعریف دارد، ارزش دارد و نمونه های 
درخشانی از آن را شاهدیم. با توجه به این موضوع، 
باید این ادبیات را در کتاب های آموزشی بگنجانیم 

و به شکل تحلیلی و پژوهشی به آن نگاه شود.

کارگاه آموزشی با عنوان » آسیب شناسی عشق« 
از سوی موسس��ه مطالعاتی رویش دیگر برگزار 

می شود.
مدیر این موسسه ضمن اعلام این خبر گفت: این 
کارگاه با هدف بررسی آسیب شناسانه عشق، به 
معرفی کیفیت  عشق های بی دوام تا عشق های 
جاویدان خواهد پرداخت. محمدرضا واعظ افزود: 
این کارگاه آموزش��ی با حضور و سخنرانی امین 

برازنده، دانشجوی دکتری رشته روانشناسی در 
دانشگاه اصفهان برگزار می شود.

علاقه مندان به مباحث روانشناس��ی می توانند 
جهت ثبت نام و ش��رکت در این کارگاه، تا ششم 
ش��هریورماه، به موسس��ه رویش دیگ��ر واقع در 
 خیابان بزرگمهر، روبه روی بیمارس��تان آیت الله

 ش��هید صدوقی، س��اختمان جام ج��م مراجعه 
کنند.

مدیر انتشارات امینان:

هنوز هیچ درختی نکاشته ایم که منتظر میوه اش باشیم
ناصر فیض:

ادبیات دفاع مقدس باید به کتاب های درسی وارد شود

در موسسه مطالعاتی رویش دیگر؛

» عشق« آسیب شناسی می شود
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اوقات شرعی

آب و هوای اصفهان

اذان صبح:                                                               05:09
اذان ظهر :                                                                   13:05 طلوع آفتاب :                                                         06:34
نیمه شب شرعی:                                         00:24  اذان مغرب:                                                           19:54

صاحب امتیاز :  شهرداری اصفهان
مدیر مسئول : دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد

سردبیر :  مهندس رضوان اصغری 
نشانی : اصفهان، میدان امام حسین )ع(، 

خیابان طالقانی،مقابل ارگ جهان نما
 تلفن :32218182               

فکس : 32219070
امورجذب آگهی در تهران : 021-88546630

امور آگهی ها : 9512040

گردشگری

مدیرعامل س��ازمان فرهنگی و تفریحی شهرداری 
اصفه��ان از اجرای نمای��ش و تئاتره��ای خیابانی 
همزمان با برگزاری بیست و هش��تمین جشنواره 
بین المللی فیلم کودکان و نوجوانان در خیابان های 

شهر اصفهان خبر داد.

مه��دی بقایی اف��زود: ای��ن نمایش ها ب��ا موضوع 
کودکان و نیز جش��نواره فیلم کودکان و نوجوانان 

همه روزه عصرها در شهر اجرا می شود. 
وی بیان کرد: با برنامه ریزی های انجام ش��ده این 
نمایش ه��ا،20 نوب��ت و در مکان های��ی از جمله 

چهارباغ، پل خواجو و سی و س��ه پل اصفهان اجرا 
می شود. 

مدیرعامل س��ازمان فرهنگی و تفریحی شهرداری 
اصفهان ادامه داد: شهروندان و میهمانان این دوره از 
جشنواره فیلم کودک می توانند از این برنامه و سایر 

ویژه برنامه های کمیته جنبی جشنواره )جوانه های 
امید( استفاده کنند. 

 ش��ایان ذکر است؛ بیس��ت و هش��تمین جشنواره 
بین المللی فیلم کودکان و نوجوانان از 11لغایت 14 

مهر سال جاری در شهر اصفهان برگزار می شود.

همزمان با برگزاری بیست و هشتمین جشنواره بین المللی فیلم کودکان و نوجوانان؛

برای تماشای نمایش های کودکانه به چهارباغ، پل خواجو و سی و سه پل بروید

رحمانی فضلی، وزیر کش�ور:  اگر در منطقه خشونت، 
افراطي گري، ترورها، وحشت و چپاول مي بینید، همه اینها 
با هدف و منشا ایران است؛ چون منشا تحول حکومت دیني 
در ایران است. اگر تروریست را پرورش مي دهند، به خاطر 
این است که به ایران لطمه بزنند. اگر به سوریه و فلسطین 
فش��ار وارد مي کنند، به دلیل این اس��ت که خط مقاومت 
الگوي ایران اس��لامي را بش��کنند. اگر در عراق گروه هاي 
دست ساز را ایجاد مي کنند و حمایت مي کنند، براي این 
اس��ت که ایران را تحت تاثیر قرار دهند، اما ما در تمام این 

صحنه ها موفق هستیم.

افشارزاده، مدیرعامل استقلال: استقلال در این فصل 
بازی های جوانمردانه ای را به نمایش می گذارد و هدف ما 
هم این است که تحت هر ش��رایطی این موضوع را رعایت 
کنیم. ه��واداران با بازی ه��ای زیبایی که تی��م به نمایش 
می گذارد، به طور حتم در استادیوم ها حاضر خواهند شد 
و تیم را حمایت خواهند کرد. ای��ن را در آینده می بینید.تا 
به حال روند ما خوب بوده است. ما در بازی های اول فصل 
اندکی مشکل داش��تیم، اما روز به روز بهتر شدیم. خدا را 
شکر بچه ها خودشان به شرایطی که می خواستیم نزدیک 

شده اند و نتایج خوبی گرفته ایم.

ربیعی، وزیر کار: دولت برنامه های خود را در حوزه های 
وزارت خارجه، اقتصاد و رفاه مردم متمرکز کرده است. در 
گذش��ته در حوزه رفاهی پول هزینه کردیم، اما سیاس��ت 
رفاهی منس��جم نداش��تیم؛ مثلا اگر توزیع یارانه پولی از 
طریق سیاست رفاهی منسجم انجام می شد،  بهتر بود. پس 
از تش��کیل دولت تدبیر و امید،800 هزار بیمه شده اضافه 
ش��د که از این تعداد حداقل 300 هزار بیمه ش��ده جدید 
هستند و این نشان از افزایش اشتغال است. در زمینه بهبود 
فضای کسب و کار فعال ش��دیم و در این زمینه دو مصوبه 

هیات وزیران را گرفتیم.

اولویت های دولت چیست؟ از استقلال راضی ام  هدف خشونت ها ایران است

عکس روز
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تلویزیــونســـــینما

گنج پنهان   |                                                                           شبکه1 |9:30     
..............................................................
ورزش، شروعی دوباره |                            شبکه 3  | 15:40

.............................................................
جهانشهری ها|                                                             شبکه 3 | 9:45

..............................................................
اردیبهشت|                                                                    شبکه 4 |13:30     
..............................................................

کتابنامه  |                                                                            شبکه4  |18:15       

قدس سالن1 و 2: 
آذر، شهدخت ،  پرویز و دیگران    /    ردکارپت
.......................................................

ساحل :  کلاشینکف
............................................
سپاهان : فرشته ها با هم می آیند
...........................................

خانواده : امروز
............................................

فرهنگیان : طبقه حساس

نهمین نمایشگاه آثار جشنواره ملی جلوه های رضوی 
 چهارش��نبه 5 ش��هریورماه در هنرهای سنتی در 
گالری های 2 و3 و 4 موزه هنرهای معاصر اصفهان 
گشایش می یابد. در این نمایشگاه بیش از 90 تابلو 
 در پنج رش��ته هنرهای س��نتی در معرض نمایش 
علاقه من��دان قرار می گی��رد. آثار موج��ود در این 
نمایشگاه در رش��ته های نگارگری، طراحی نقوش 
س��نتی، گل و مرغ، تش��عیر و تذهیب تا پنجم مهر 

ماه برای بازدید علاقه من��دان در گالری های موزه 
برپاست. گفتنی است؛ انتخاب و داوری این آثار که 
طی فراخوانی از سراسر کشور جمع آوری شده اند، 
انجام ش��ده و آیین معرفی و تجلیل از برگزیدگان، 
روز ششم شهریور ساعت 18، در مجتمع فرشچیان 
برگزار می شود. علاقه مندان می توانند جهت بازدید 
از این نمایشگاه از ساعت 9 تا 14 و 16 تا 19 ) جمعه ها 

16 تا 19 ( به موزه هنرهای معاصر مراجعه کنند.

از 5 شهریورماه برپا می شود؛

نهمین دوره جشنواره رضوی در موزه هنرهای معاصر اصفهان

اصفهانی زیبا را می ت��وان در اصفهان زیبا مرور کرد...با 
تشکر از تمامی زحمتکش��ان به خصوص خبرنگاران  و 

روابط عمومی. روزنامه واقع بین اصفهان زیبا 
   09020000738   

........................................................................................
پیشنهادی داش��تم برای کاهش ترددخودرو، کاهش 
آلودگی وکاهش تخلفات. سهمیه بنزین به یک خودرو 
خانواده داده ش��ود نه به تعداد خودروه��ای خانواده و 
همچنین24س��اعت ش��بانه روز را بی��ن خودروهای 
 تک سرنشین، موتورس��وار و... تقسیم کنند تا ترافیک 

منظم تری داشته باشیم. باتشکرازتوجه شما. 
محمدرضا اکبری  

   0913000098 2            
........................................................................................ 

با سلام؛ وضعیت خط کشی خیابان های اصفهان افتضاح 
است. گاه گاهی هم که خط کشی انجام می شود آنقدر  
بی کیفیت است که بعد از  دوهفته محو می شود. مانند 
چهارراه هشت بهشت و نورباران. چرا همانند تهران، قم 
مشهد وتبریز از خط کشی های برجسته گرم استفاده 

نمی شود و چندباره کاری می شود؟ 
   09130000299   

........................................................................................  
به مس��وولان طراز اول اصفهان و چهار وزیر اصفهانی 
دولت بگویید اگر به جای مصلحت اندیش��ی شخصی، 
بیایند و مشکل رودخانه و شریان حیات اصفهانشان را 
حل کنند که هرکس اصفه��ان را به این وضع می بیند 

ناراحت می شود، خیلی به صواب نزدیک تر است. 
   09130000652   

........................................................................................ 
 می خواستم ازمتن زیبا وتعمق برانگیزتان با عنوان»حال 
اصفهان خوب نیست« و نویسنده توانای آن تشکرکنم.  
09130000946

........................................................................................
س��لام؛ باوجود پارکینگ های متعدد، ولی باز هم عده 
ای به خود اجازه می دهند با پارک دوبل مزاحم دیگران 
ش��وند. همچنین نبودپارکومتر باعث ش��ده کسبه هر 
خیابان پارک حاش��یه خیابان ها را اش��غال و مردم را 
مجبور به پارک دوبل کنند. اگر همیاری نظارت پلیس 
وزیر ساخت شهرداری باشد، شاهداین ها نخواهیم بود!  
09130000299

صدای  شهروند


